
روزنامه

رییس فراکسیون امید مجلس دهم، جان، سلامت و معیشت 
مردم و برخورداری  آنها از زندگی آبرومندانه را فکری اصلاح طلبانه  
توصیف کرد و اصلاحات را عقلانی ترین، کم هزینه ترین و بهترین 
مصائب  و  مشکلات  از  کشور  عبور  برای  بینانه  واقع  استراتژی 
دانست.  محمدرضا عارف صبح جمعه در کنگره انجمن روزنامه 
نگاران زن ایران گفت: انتخابات مهم شوراهای شهر و روستا را 
پیش رو داریم و این اهمیت برگزاری چنین  نشست ها و همایش 
های حزبی را دو چندان می کند. لازم می دانم از تلاش های انجمن 

 یادگار امام با تأکید بر اینکه راه حل مشکلات این است که به 
مردم برگردیم، گفت: هیچ راهی جز بازگشت به مردم و هیچ 
چیزی برای کشور واجب تر از یک انتخابات پر شور و شامل 
نیست. انتخابات شامل یعنی باید همه در آن نماینده داشته 
حذف  نظری  تنگ  بساط  که  است  این  اولش  شرط  باشند. 
برداشته شود. آیت الله سیدحسن خمینی در دیدار با اعضای 
شورای مرکزی مجمع ایثارگران که روز پنجشنبه در حسینیه 
جماران برگزار شد، طی سخنانی گفت: امروز مشکل اصلی 

محمدرضا عارف :

اصلاح  طلبی هرگز اپوزیسیون
 نظام نیست 

آیت الله سید حسن خمینی: 

 راه حل مشکلات، »بازگشت به مردم« 
است 
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اصناف گروه شغلی ۲، ۳ و ۴ قم دوهفته تعطیل شدند
روزبازها تعطیل ،ورودی بوستان ها مسدود شد

ورود خودروهای غیربومی به قم ممنوع شد
4 و8

 650 اختصاص  از  قم  شهرداری  اقتصادی  و  مالی  معاون 
میلیارد تومان اوراق مشارکت به شهرداری قم برای قطار شهری 
و خرید اتوبوس خبر داد. سیدمرتضی حسام نژاد با اشاره به 

در  داشت:  اظهار  قم  شهرداری  به  مشارکت  اوراق  اختصاص 
سال ۹۹ برنامه ریزی اوراق مشارکت در دو بخش قطار شهری 
و ناوگان اتوبوسرانی بود که مجوز انتشار ۴50 میلیارد تومان 

استاندار قم تاکیدکرد: 

همه باید به مصوبات ستاد ملی 
مبارزه با کرونا پایبند باشند

بر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا ؛ 

اجتماعات مذهبی ماه رمضان 
در قم برگزار نمی شود
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سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم :

از منطقه نمونه گردشگری کهک مانع زدایی می شود

  

مدیرکل گمرکات استان قم گفت: صادرات استان در سال ۹۹ نسبت به سال ۹۸ از نظر 
وزن با رشد ۱۱ درصدی و از نظر ارزش با رشد هشت درصدی مواجه شد.  اسفندیار 
دریکوندی بیان کرد: سال گذشته به دلیل شیوع ویروس کرونا و تحریم های ظالمانه، 
فشار سنگینی به روند تجارت استان قم وارد آمد، اما با تلاش های صورت گرفته و اجرای 
برنامه های حمایتی، وضعیت صادرات و واردات استان متحول شد و شرایط بهتری برای 
فعالان اقتصادی رقم خورد. وی افزود: در همین رابطه در سال ۹۹ به خصوص نیمه دوم 
آن، صادرات استان در مجموع از نظر وزن و ارزش در مقایسه با مدت مشابه سال قبل با 

 رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در سال ۹۹، یکهزار و ۲۴5 
فقره جواز تاسیس واحد صنعتی ایجادی با ۱۳۲هزار ۴5۱ میلیارد ریال سرمایه گذاری و 
پیش بینی اشتغال برای ۲6هزار و 6۱۴ تن در قم صادر شد. محمود سیجانی بیان کرد: 
همچنین بر اساس راهبرد جهش تولید در این مدت اقدامات مورد نیاز برای صدور ۸5 
فقره جواز تاسیس توسعه ای )توسعه واحدهای موجود( با ۱۲هزار و ۴۱0 میلیارد ریال 
سرمایه گذاری و اشتغالزایی برای یکهزار و ۹۲0 تن در استان صورت پذیرفت.وی با اشاره 
به جایگاه رو به رشد قم در شاخص های مرتبط با فعالیت های صنعتی و تولیدی، افزود: در 

مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد: 

رشد 11درصدی صادرات استان قم درسال گذشته 
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت  استان قم اعلام کرد: 

صدورهزار و 24۵ فقره جواز تاسیس واحد صنعتی
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چرایی کم اعتنایی به 
توصیه های تکراری کرونایی

 با تغییر وضعیت کرونایی و قرمز شدن شهرهای 
بستری های  و  مبتلایان  افزایش  و  نارنجی  و  زرد 

بیمارستان ها و البته شمار قربانیان و جان باختگان، برخی انگشت اتهام را به 
جانب مردم می گیرند و این نکته را یادآور می شوند که اگر در عید امسال مثل نوروز 
سال قبل در خانه می ماندند و به گشت و گذار نمی رفتند و در دورهمی ها شرکت 

نمی کردند دچار این وضعیت نمی شدیم.
  بعضی هم معتقدند از مردم نباید توقع داشت چون مردم بر اساس مشاهدات 
و شنیده ها و احساسات خود عمل می کنند و وقتی جاده ها باز باشد و محدودیت 
رفت و آمد را بردارند یا به سفت و سختی قبل نباشد این احساس غلبه می یابد 
که اوضاع عادی شده یا خطر کاهش یافته و خانوادگی یا دسته جمعی به سفر 
می روند و همین »هم نَفَسی « ها و مجاورت ها و تماس ها کار، دست شان می دهد 

و کرونا تاخت و تاز می کند.
 هر دو سخن درست است اما یک نکته در این میان مغفول مانده و آن هم این 
است که در نوروز 1399 می شد به مردم گفت خانه بمایند و زیر بار تعطیلی کامل 
می رفتند چون هنوز واکسنی ساخته نشده بود و در پیش رفته ترین کشورها و 

جوامع هم سردرگمی احساس می شد.
  با شروع واکسیناسیون در دنیا اما انتظار اول درایران همین واکسیناسیون است 
که اگرچه در کشور ما هم شروع   شده ولی به خاطر محدودیت ها بسیار کند است 
و از فاز اول شامل کادر درمان آن هم آن بخش که در تماس مستقیم با بیماران 
کرونایی هستند و دیگر افراد مرتبط فراتر نرفته و ظاهراً 500 هزار دُز واکسن روسی 
بیش از این را پوشش نمی داده و واکسنی که قرار بوده از هند – بزرگ ترین تولید 
کنندۀ واکسن در دنیا – برسد هم به مشکل خورد چون دادستانی هند اعلام کرد 

خودمان نیاز داریم اگرچه گویا احتمال حل آن وجود دارد.
  اگر می پرسید از واکسن چینی که شریک راهبردی ما هم شده چه خبر؟ در 
این باره هم باید گفت اتفاقا چینی ها هم می خواستند واکسن بدهند اما چون در 
فاز آزمایشی بود مقامات بهداشتی ما گفتند »موش آزمایشگاهی هیچ کشوری 
نمی شویم« لابد برای این که تصور نشود به این طرف غش کرده ایم. ترکیه و امارات 
اما ریسک کردند و بعد از آن که در این دو جا جواب داد ایران هم ابراز تمایل کرد و 

این بار دیگر آن طرف، مایل نبود!
  به گفتۀ مقامات، واکسن های خودمان، »پاستور« تا اواخر اردیبهشت و واکسن 
»برکت« تا پایان خرداد قابل استفاده خواهند بود اما همین وعده ها هم نشان 
می دهد مطالبۀ کنونی جامعه واکسن و سرعت دادن به روند واکسیناسیون چه با 
خارجی های وارداتی و چه داخلی هایی است که در حال تولیدند و همین انتظار 
سبب شده توصیه به نرفتن و خانه ماندن مثل قبل نتیجه نداشته باشد و عملیاتی 
نشود و انگار چشم تصمیم گیران هم به واکسیناسیون است که محدودیت ها را 

شُل گرفته اند.
در آمریکا و کانادا هم به یک بار واکسن بسنده نشده و گفته اند سه ماه بعد نیز باز 
باید تکرار شود و این گونه نیست که تضمینی برای توقف کرونا باشد اما این واقعیت 
را نمی توان انکار کرد که مطالبۀ کنونی جامعه واکسیناسیون است و تا این روند 

سرعت نگیرد توصیه های دیگر، چندان کارگر نخواهد افتاد.
  اکنون نیز مطالبۀ عمومی واکسیناسیون است و اگر چه واکسن هم تضمین و 
درمان نیست و در کشورهایی که روند آن سرعت گرفته نیز کرونا همچنان قربانی 
می گیرد اما فضای عمومی جامعه را به همکاری در زمینه های دیگر نیز سوق 
می دهد و گرنه اگر قرار باشد هر روز آقای حسینی بای را به خیابان بفرستیم تا 
از مغازه دار بپرسد چرا تعطیل نکرده ای و به مشتری بگوید چرا در خیابان راه 
می روی و از مدیر سؤال کند چرا جریمه نمی کنی و گریبان یکی را که بدون ماسک 
تردد می کند بگیرد ولو مقصر باشد برای بیننده ملال آور است زیرا اکنون، تنها 
واکسیناسیون بیشتر می تواند جامعه را همراه کند. یک ضرب المثل دیگر هم می 
تواند توضیح دهنده باشد. وقتی می گوییم "اگر آب در دست داری زمین بگذار" 
یعنی هیچ کاری اهمیت این کار را ندارد و امروز زمانی است که همه هر آبی که در 
دست دارند زمین بگذارند و تنها به واکسن بیندیشند.    با افزایش واکسیناسیون 

عمومی رفتار جامعه در قبال توصیه ها هم تغییر خواهد کرد.

مدیرکل بهزیستی استان قم اعلام کرد :

کمک۲۱۷ میلیارد ریالی مردم قم به بهزیستی 
 مدیرکل بهزیستی استان قم گفت: مجموع مشارکت های مردمی این استان اعم از 
نقدی و غیرنقدی در سال 139۸ حدود 110 میلیارد ریال بود که این عدد در سال 1399 
برغم بحران کرونا و مشکل های اقتصادی با 100 درصد رشد روبه رو شد و به رقم بیش از 

۲1۷ میلیارد ریال رسید. 
مهدی پهلوانی افزود: در طول سال 1399 برغم شیوع کرونا و تنگناهای مالی، خیران 
استان در قالب پویش های گوناگون در همه جا و همه وقت یاور بهزیستی قم بودند و 
سازمان و جامعه هدف بهزیستی را تنها نگذاشتند به طوری که کل اعتبار ابلاغی و 
اختصاص یافته دولتی مستقیم به بخش مددجویی بهزیستی  در سال 1399 حدود 1۸0 
میلیارد ریال بود.  وی ادامه داد: خیران و مردم نوع دوست و سخاوتمند قم با مشاهده 
مشکل های معیشتی همشهریان خود چه افراد دارای معلولیت، زنان سرپرست خانوار، 
ایتام و غیره با همتی عالی بیش از ۲1۷ میلیارد ریال کمک نقدی و غیرنقدی به مراکز 
بهزیستی داشتند و این اعتماد بزرگترین سرمایه اجتماعی بهزیستی است و حفظ آن 
اولویت اصلی کاری ماست. پهلوانی با اشاره به شیوع موج جدید کرونا و تبعات مضاعف آن 
بر جامعه هدف بهزیستی و همچنین حلول ماه. رمضان ضمن قدردانی از مساعدت های 
همیشگی خیران و مردم سخاوتمند استان اعلام کرد : بهزیستی قم به منظور تامین 
سبدهای غذایی ماه رمضان جهت توزیع بین اقشار تحت پوشش دست نیاز خود را به 
طرف تمام بانیان خیر، نیکوکاران، کسبه و بازاریان، صاحبان صنوف و کارخانجات، بیوت 
مراجع عظام تقلید و علمای اعلام، حرم مطهر و مسجد جمکران، اوقاف و تمام مدیران 
استان دراز نموده و آماده دریافت هدایای نقدی و غیرنقدی است. ۲1 هزار معلول تحت 
پوشش بهزیستی قم هستند که معلولان جسمی حرکتی با هفت هزار تَن بیشترین تعداد 

را شامل می شوند.
 

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم :

از منطقه نمونه گردشگری کهک 
مانع زدایی می شود

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: منطقه نمونه 
گردشگری کهک قم که ساخت آن در محاق توقیف افتاده است با مانع زدایی از سر گرفته 

می شود.
با حضور هیئت  که  روز چهارشنبه 1۸فروردین ماه در جلسه ای  ارجمندی  علیرضا 
به عنوان سرمایه گذاران منطقه  قم  و عمران شهرستان  توسعه  تعاونی  مدیره شرکت 
نمونه گردشگری کهک، برگزار شد، اظهار کرد: »با توجه به نامگذاری سال به نام تولید، 
پشتیبانی ها و مانع زدایی، فرصت مناسبی است تا موانع را از سر راه صنعت گردشگری 
قم برداریم.«  ارجمندی  دراین جلسه با اشاره به نقش مناطق نمونه گردشگری در رونق 
و توسعه این صنعت گفت: »بخش کهک به علت آب و هوای ییلاقی برای احداث منطقه 
نمونه گردشگری پتانسیل بالایی دارد اما ساخت این پروژه ۲0هکتاری از سال 9۷ ساخت 
با موانع جدی مواجه شده است.«  او ادامه داد: »جمکران، نایه، دیرگچین، دستجرد، 
طرلاب، سایت کریمه، دره قاهان، پلنگ دره، روستای کرمجگان، بخش کهك، حوض 
سلطان و طایقان 1۲ منطقه نمونه گردشگری استان قم هستند که فقط دشت بهشت در 

بخش نایه خلجستان و دهکده صبا در دستجرد ساخته شده است.«
 

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد قم :

ماه رمضان، غذای گرم میان مددجویان 
قم توزیع می شود

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد قم، گفت: کمیته امداد با مشارکت 
آستان مقدس حضرت معصومه )س( در چهارمین مرحله از پویش ایران همدل  ۲00 هزار 

پُرس غذای گرم بین مددجویان این نهاد توزیع می کند. 
سید محمدرضا میره ای، در گفت و گویی، با اشاره به فرارسیدن ماه مبارک رمضان 
گفت: امسال هم مانند سال گذشته غذای گرم با رعایت کلیه نکات بهداشتی تأمین و در 

بین مددجویان توزیع خواهد شد.
وی از آغاز مرحله چهارم پویش ایران همدل در قالب آشپزخانه های اطعام مهدوی خبر 
داد و تصریح کرد: تأمین این غذاها با مشارکت آستان مقدس حضرت معصومه )س( پخت 
و بسته بندی می شوند. میره ای با بیان اینکه در طول ماه مبارک رمضان غذای گرم به 
صورت روزانه آماده می شود افزود: امدادگران ادارات کمیته امداد و مراکز نیکوکاری از هم 

اکنون آماده اجرای چهارمین مرحله پویش ایران همدل هستند.

رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم 
ابراز داشت: با توجه به این که قم از غنای فرهنگی 
بالایی برخوردار است، نمای رومی به نوعی تیشه زدن 
به ریشه فرهنگ استان است و عده ای در این زمینه به 

دنبال سودجویی های خود هستند.
امین مقومی با بیان اینکه لحاظ نمودن مولفه های 
فرهنگ و سبک زندگی اسلامی- ایرانی در طراحی 
ساختمان ها به خصوص نمای ساختمان از مهم ترین 
داشت:  اظهار  است،  شهری  منظر  و  نما  عوامل 
معماری و سبک زندگی اسلامی ایرانی باید با فرهنگ 
مردم عجین شود و در این راستا مهندسان و دست 
اندرکاران حوزه ساخت و ساز نیاز به محتوای فرهنگی 
دارند چراکه در غیر این صورت ضعف فرهنگی به تمام 

متولیان این امر سرایت می کند.
وی بیان داشت: متاسفانه در سالهای اخیر برخی از 
نماهای ساختمانی در قم که در بیشتر مناطق شهری 
غالب شده است، هیچ گونه سنخیتی با معماری، هنر 
و فرهنگ اصیل ایرانی و اسلامی نداشته و همین امر 
موجب شده تا چهره شهر، رنگ غیربومی و بعضاً غربی 
به خود بگیرد هرچندکه خلاء های قانونی نیز بی تاثیر 
نبوده است. وی با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب 
در خصوص توجه به معماری و شهرسازی قم افزود: 
مقام معظم رهبری در سال ۸9 در اجتماع بزرگ مردم 
قم، فرمودند: »آنچه را که من تأکید می کنم، معماری 
و شهرسازی قم است. امروز کارهای بزرگی در قم دارد 
انجام می گیرد، ساخت و سازهایی انجام می گیرد؛ 
حتماً در این معماری ها باید ملاحظه کنند که معماریِ 
در  شهر،  این  در  انقلاب  نمادهای  باشد؛  اسلامی 
معماری ها مشاهده شود؛ چون اینجا شهر اسلام و 

شهر انقلاب است.«
رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم 
ابراز داشت: از چندین سال قبل اجرای نمای رومی 
در سطح شهر قم بسیار شایع شده بود، با توجه به این 
که قم از غنای فرهنگی بالایی برخوردار است، نمای 
رومی به نوعی تیشه زدن به ریشه فرهنگ استان است 

و عده ای در این زمینه به دنبال سودجویی های خود 
هستند.

وی با بیان اینکه نماهای نامناسب مانند نمای رومی 
فارغ از بحث فرهنگی در حوزه ایمنی نیز مشکلاتی 
بناهایی در صورتی که  دارند اضافه کرد: در چنین 
حادثه ای همانند زلزله رخ دهد؛ شاهد خسارت هایی 
خواهیم بود که به نظر می رسد یکی از علل اجرای 
چنین نماهایی، عدم وجود سازندگان دارای صلاحیت 
می باشد که در حال حاضر این موضوع از آسیب های 

بخش ساخت و ساز قم است.
مقومی عنوان داشت: در سال 95 اهتمام خوبی 
در کمیته سیما و منظر شهری استان قم در راستای 
تدوین ضوابط طراحی سیما و منظر شهری قم بوجود 
آمد و الزامات مربوط به اجرای نماهای ساختمانی در 

کمیسیون ماده 5 استان به تصویب رسید.
وی یکی از مصوبات کمیته سیما و منظر شهری در 
سال 95 را موضوع ممنوعیت استفاده از نمای رومی 
برشمرد و افزود: این امر به تصویب کمیسیون ماده 
5 هم رسید و شهرداری قم نیز اعلام نموده از تاریخ 
قم  کلیه ساختمانهای سطح شهر  در  ابلاغ مصوبه 
»نماهای موسوم به نمای رومی« ممنوع می باشد و 
در صورت عدم توجه مالکین به اخطارهای شهرداری، 
کلیه مسئولیت ها در هنگام صدور پایان کار به عهده 

مالک پلاک مربوطه است.
برخی مالکان به ایمنی و مقاوم سازی ساختمان 

توجه جدی و لازم ندارند 
وی با انتقاد از عملکرد برخی مالکان در حوزه ساخت 
و ساز افزود: متاسفانه برخی از شهروندان در ساخت 
ساختمان ها، بیش از هرچیز به نما و تزئینات داخلی 
خانه اهمیت می دهند ولی به ایمنی و مقاوم سازی 
نیز  امر  این  ساختمان توجه جدی و لازم ندارند که 

نیازمند فرهنگ سازی دارد.
وی در ادامه با بیان اینکه کمیته سیما و منظرشهری 
استان قم؛ برای صیانت از هویت اسلامی – ایرانی و 
ساماندهی و هماهنگی نماهای شهری، دستورالعمل 

طراحی،  فرآیند  در  شهری  سیمای  و  نما  ضوابط  و 
محاسبه، نظارت و اجرا را تدوین کرد ادامه داد: ارتقاء 
کیفی نمای ابنیه، سیما و منظر شهری، حفظ، ارتقا 
و احیای فرهنگ معماری و شهرسازی غنی گذشته 
از  جلوگیری  و  شهری  نماهای  بخشی  انتظام  قم، 
اغتشاشات بصری از جمله اهداف این دستورالعمل 

است.
استان  ساختمان  مهندسی  نظام  سازمان  رییس 
این  اساس  بر  تا  شود  تلاش  باید  کرد:  تاکید  قم 
دستورالعمل دستگاه های مسئول نسبت به اجرای 
فرم های نامتعارف و سبک های مغایر مبانی و اصول 
حاکم  الگوی  و  اسلامی  و  ایرانی  اصیل  معماری 
کنند  ایفا  را  خود  نقش  قم،  شهر  بومی  معماری  بر 
را  دستورالعمل  این  که  بناهایی  از  دسته  آن  برای  و 
رعایت نمی کنند نباید پایان کار، گواهی عدم خلاف 
و شناسنامه فنی و ملکی ساختمانی صادر شود و هر 
زمینه می بایست  این  در  گرفته  تخلف صورت  گونه 
به کمیسیون ماده صد و همچنین شورای انتظامی 
سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم ارجاع 

داده شود تا اثر بازدارندگی داشته باشد.
دستورالعمل  این  در  موارد  برخی  به  اشاره  با  وی 
گفت: در این دستورالعمل استفاده از برخی از مصالح 
و  نشده  شمرده  مجاز  ساختمان  نمای  اجرای  برای 
ممنوع است که از جمله آن می توان به استفاده از 
از نماهای  نور، استفاده  بازتابنده  و  مصالح صیقلی 
پرده ای همچون کامپوزیت، آلومینیومی و شیشه ای 
اشاره کرد؛ در عین حال استفاده مصالحی که با اقلیم 
و شرایط معماری بومی قم سنخیت دارد از جمله آجر، 

سنگ و چوب تاکیده شده است.
مشورت گرفتن از متخصصین  برای انتخاب 

نمای مناسب ساختمان
وی افزود: مهندس طراح معماری با دریافت نظرات 
مالک باید طرح نمای ساختمان با جزییاتی از جمله 
رنگ، جنس، نوع مصالح و جزییات اجرا را تهیه و به 
مراجع صدور پروانه ارائه دهد و مسئولیت نظارت بر 
حسن اجرای نقشه های مصوب بر عهده مهندس ناظر 
است. مقومی اضافه کرد: از شهروندان انتظار می رود 
نمای  امر،  این  متخصصین  از  گرفتن  مشورت  با  تا 
مناسبی برای بنای خود در نظر بگیرند و به این موضوع 
هم توجه داشته باشند که نماهای سنگین در مواقع 
بروز حوادث، خود می تواند آسیب آفرین باشد؛ از این 
بر روی موضوع  مالکین می بایست  تمرکز اصلی  رو 
استحکام و ایمنی ساختمان باشد و در این راستای بر 

اساس مقررات ملی ساختمان عمل کنند.
وی با اشاره به برگزاری جشنواره نمای برتر در استان 
قم اظهار داشت: در سالهای گذشته جشنواره نمای 
برتر با هدف انتخاب نماهای برگزیده قم به منظور 
دست  طراحان،  شهر،  متخصص  بدنه  نظر  جلب 
اندرکاران اجرا و شهروندان با همکاری سازمان نظام 
مهندسی ساختمان استان قم، شهرداری و اداره کل 
راه وشهرسازی برگزار و از طراحان، مجریان و مالکان 
نماهای برتر استان قم تجلیل به عمل آمد که اینگونه 
جشنواره ها اقدام مناسبی در راستای فرهنگ سازی 

در این حوزه محسوب می شود.

رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم هشدارداد:

نمای رومی تیشه زدن به ریشه فرهنگ قم است

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم  خبرداد:

اختصاص ۶۵۰ میلیارد تومان اوراق 
مشارکت به شهرداری قم
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مهرداد خدیر*

مدیرکل بهزیستی استان قم اعلام کرد :

کمک21۷ میلیارد ریالی
 مردم قم به بهزیستی
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آیت الله سید حسن خمینی: 
 راه حل مشکلات، »بازگشت به مردم« است 

 یادگار امام با تأکید بر اینکه راه حل مشکلات این است که به مردم برگردیم، گفت: 
هیچ راهی جز بازگشت به مردم و هیچ چیزی برای کشور واجب تر از یک انتخابات 
پر شور و شامل نیست. انتخابات شامل یعنی باید همه در آن نماینده داشته باشند. 

شرط اولش این است که بساط تنگ نظری حذف برداشته شود.
آیت الله سیدحسن خمینی در دیدار با اعضای شورای مرکزی مجمع ایثارگران 
که روز پنجشنبه در حسینیه جماران برگزار شد، طی سخنانی گفت: امروز مشکل 
اصلی کشور در حوزه اقتصادی معضل فقر، گرانی و بیکاری است. البته شاخص 

های بیکاری تا حدّی بهتر شده است ولی فقر، گرانی و تبعیض هنوز وجود دارد.
وی با اشاره به بی ثباتی در وضع اقتصادی موجود یادآور شد: ممکن است همه 
مشکلات یاد شده، وجود داشته باشد ولی مردم بتوانند روی سرمایه ای که دارند 

برنامه ریزی کنند اما در وضع کنونی شما نمی دانید در آینده چه اتفاقی می افتد.
نباید درتایید صلاحیت ها نگاه تنگ نظرانه داشت

یادگار امام افزود: امروز تقریبا قدرت خرید هر دهک جامعه نسبت به گذشته، به 
اندازه یک یا دو دهک پایین آمده و در مجموع توانمندی گروه های مختلف به اندازه 
وسع خودشان تنزل پیدا کرده است. افراد جامعه هم در کنار خودشان موج نارضایتی 
حاصل از بحث های اقتصادی را به خوبی لمس می کنند. این امر به مرور می تواند 
بحث حاشیه نشینی و بحث دوگانه فقیر و غنی پدید بیاورد و بحث فرار مغزها را در 
پی داشته باشد و این تهدید هم شامل کسانی می شود که بیرون از ایران بازار بهتری 
برای سرمایه خود پیدا می کنند و  صاحبان مغزها، که می توانند با سرمایه خود بیرون 

از ایران زندگی کنند.
سید حسن خمینی تأکید کرد: بنده چه اولویتی نسبت به شما دارم که یکی را راه 
بدهم و یکی را راه ندهم؟! قانون هم اگر جلوی حقوق مردم را می گیرد، قانون غلطی 
است و باید به سمت اصلاح آن رفت. ضمن اینکه با قانون های موجود، به خصوص 

قانون اساسی، به راحتی می شود حقوق عمومی مردم را احیاء کرد.
وی با انتقاد شدید از ردصلاحیت شمار قابل توجهی از کاندیداهای انتخابات 
شورای شهر پیش رو، گفت: معنا ندارد که با نگاه تنگ نظرانه گروه هایی را از حق 
حضور در انتخابات محروم کنند. به چه حقی می توان پذیرفت که چند نفر با سلیقه 
خاص حق مردم برای حضور نماینده شان را نادیده بگیرند؟! به خصوص آنکه اساسا 

شوراهای شهر و روستا نهادهایی اجتماعی و غیرسیاسی هستند. 
درد امروز جامعه ما اقتصادی و فرهنگی است 

یادگار امام اظهار کرد: برای رفع بیکاری، فقر و حتی مسائل اجتماعی از نان شب 
واجب تر این است که ما به سمت یک انتخابات پر شور برویم. اینکه چه کسی انتخاب 
می شود، بُعد دوم قضیه است. اما معنا ندارد که به لوازم آن تن ندهیم و بعد هم بگوییم 
»می خواهیم؛ اما امکانش نیست«. »دوستی با پیلبانان یا مکن یا طلب کن خانه ای 
در خورد پیل«. لذا من فکر می کنم هیچ امری واجب تر از بازگشت به این شعار امام 
نیست که »همه با هم«. اول انقلاب این شعار سرتیتر آرم جهاد سازندگی قرار گرفت. 
به صورت »تنها« کاری پیش نمی رود ولی اگر دست هایمان در هم افتاد همه کار 

می توانیم بکنیم.
سید حسن خمینی با اشاره به انتخابات پیش رو، گفت: درد امروز جامعه ما حتما 
اقتصادی، و در مرحله دوم فرهنگی است. اما راه حل آن مستقیما پرداختن به این 
معلول ها نیست و باید به علت بپردازیم و اگر به این علت توجه نکنیم، یک مسکّن به 
این بیمار داده ایم. ممکن است مشکلات درآمد ارزی ما حل شود و بخشی را درمان 
کنیم، ولی مهمترین مسأله این است که جامعه باید خودش را در قبال خودش 
مسئول بداند. اگر مردم احساس کنند در تصمیمات کلان کشور، تعیین تصمیم 
سازان و تعیین عملی که این تصمیم را به انجام می رساند دخالت دارند، ما می توانیم 

بگوییم بخش زیادی از این مسیر را جلو رفته ایم.
یادگار امام با اشاره به نقش مهم »کنترل غیررسمی« اجتماعی در بازداشتن افراد 
از کارهای غیراخلاقی، یادآور شد: به خاطر وجود همین عامل، در فضای مجازی 
که برخی افراد در پوشش ناشناس حرف هایی می زنند یا کارهایی می کنند که در 

فضای حقیقی-که او را می شناسند- این کار را نمی کنند. 
 

حمیدرضا ترقی :

کسانی که فکر می کند پیروزی اصولگرایان 
قطعی است ساده اندیش اند

عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی درخصوص انتخابات ریاست جمهوری 
گفت: سیاست ما تبعیت از اجماع کلی در تهران است و اولویت همه تشکل های ما 

این است که آیت الله رئیسی این مسئولیت را بپذیرند و وارد صحنه شوند.
حمیدرضا ترقی در نشست رسانه ای شورای وحدت و ائتلاف نیروهای انقلاب 
اسلامی خراسان رضوی، ضمن توصیه به نیروهای انقلابی در خصوص توجه به 
فعالیت های رقیب و پرهیز از اختلاف درونی، اظهار کرد: امروزه انقلابی نماهایی که 
تمام وقت خود را به اختلاف افکنی بین نیروهای انقلابی صرف می کنند و از رقیب 

اصلی غفلت کرده اند، فاقد بصیرت هستند.
 وی با بیان اینکه پیروزی اصولگرایان در انتخابات امسال به هیچ وجه قطعی 
است،  قطعی  اصولگرایان  پیروزی  می کند  فکر  که  کسی  کرد:  تصریح  نیست، 

ساده اندیش است. 
ما نباید رقیب را کم ظرفیت در نظر بگیریم. همچنین در این زمینه نباید توطئه 
یبن المللی را نادیده بگیریم. طبیعتا کسانی که در قدرت هستند، نمی خواهند این 
قدرت را به سادگی رها کنند و می خواهند اگر قرار است رها کنند هم به افرادی 
نزدیک خود بسپارند. بنابراین ما نباید پیروزی اصولگرایان در انتخابات را قطعی 

بدانیم.
 ترقی ادامه داد: متاسفانه برخی از نیروهای اصولگرا و انقلابی نیز چنین  مشکلی 
را در تحلیل دارند و به همین خاطر به جای رصد رقیب، به جان یکدیگر افتاده اند. در 

حال حاضر سازوکار شورای ائتلاف نسبت به گذشته بسیار بهتر شده است.
 وی با اشاره به سیاست های شورای وحدت و ائتلاف نیروهای انقلابی در خصوص 
انتخابات ریاست جمهوری افزود: در این خصوص سیاست ما تبعیت از اجماع 
کلی در تهران است و اولویت همه تشکل های ما این است که آیت الله رئیسی این 

مسئولیت را بپذیرند و وارد صحنه شوند.
 طبیعتا در شرایطی که ایشان نپذیرند، ممکن است تصمیم دیگری اتخاذ شود 
که برمی گردد به جمع بندی شوراهای وحدت و ائتلاف در تهران که ما از آن تبعیت 

خواهیم کرد.

خطیب زاده: 
کشتی کره ای با نگاه مثبت دادستان آزاد شد

سخنگوی وزارت امورخارجه در توضیح دلایل آزادی کشتی کره جنوبی، عدم سوء 
سابقه ناخدا و کشتی در زمینه تخلف در منطقه را زمینه ساز نگاه مثبت دادستان 

دانست و گفت: ایران هرگونه تخلف در این زمینه را رصد و پیگیری می کند. 
»سعید خطیب زاده« در پاسخ به پرسش خبرنگاران درباره آزادی کشتی کره ای 
افزود: در پی تکمیل تحقیقات در مورد تخلف کشتی کره ای و بنا به درخواست مالک 
و دولت کره برای آزادی کشتی، دستور آزادی کشتی از سوی دادستان محترم صادر 
شد. عدم سوء سابقه ناخدا و کشتی در زمینه تخلف در منطقه، زمینه نگاه مثبت 

دادستان محترم را فراهم کرد.
سخنگوی وزارت خارجه تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران به عنوان کشوری با 
سواحل طولانی در خلیج فارس و دریای عمان، بر رعایت کامل مقررات دریایی از 
جمله مقررات  ناظر بر حفظ محیط زیست تاکید دارد و هرگونه تخلف در این زمینه را 

رصد و پیگیری می کند.
نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 15 دی ماه سال گذشته یک فروند 
شناور کره جنوبی با نام تجاری »هانکوک چیمی« حامل ۷ هزار و ۲00 تن مواد 
شیمیایی نفتی را به دلیل نقض پروتکل های زیست  محیطی در خلیج فارس توقیف 

کرد. این کشتی ۲0 ملوان داشت که پنج خدمه آن کره ای بودند.
چند روز بعد از توقیف این کشتی، جمهوری اسلامی ایران در اقدامی انسان 
دوستانه تمامی خدمه این کشتی غیر از ناخدا را آزاد کرد. صبح دیروز هم خبرگزاری 
یونهاپ به نقل از وزارت خارجه کره جنوبی گزارش داد که ایران نفتکش کره جنوبی 

و ناخدای آن را حدود سه ماه پس از توقیف آزاد کرده است.

چراامضای سند همکاری 
ایران و چین جنجالی شد؟

جدل  و  بحث  چین  و  ایران  همکاری  سند  درباره   
های بسیاری شده است. تحلیل ها و اظهارنظرهای 

گوناگونی هم ارائه شده است. بسیاری از اظهارات و نقدهایی که نسبت به این سند 
وارد شده نه تنها به دور از واقعیت است بلکه غیرمنصفانه و بیشتر ناشی از حب و 

بغض است. 
واقعیت این است که این سند نخستین سندی نیست که ایران با کشوری امضا 
کرده است، مشابه آن را در سال ۲003 با هند امضا کرد که به سند دهلی نو موسوم 
شد و در سطحی مشابه با روسیه امضا کرده که قرار است به زودی برای پنج سال 
دیگر تمدید شود و احتمالا همکاری های عمیق تر دوجانبه در آن لحاظ شود. پس 
سند همکاری ایران و چین یک سند راهبردی برای توسعه روابط دو جانبه و اصالت 
بخشیدن به روابط ایران و چین با یک منظور طولانی مدت زمانی است. به عبارتی 
نقشه راهی تدوین شده برای تعمیق روابط تهران و پکن در یک دوره زمانی طولانی 
مدت است. این سند یک توافق یا قرارداد نیست، صرفا یک سند همکاری است که 
دو طرف را به لحاظ حقوقی پایبند به هیچ چیز نمی کند. بنابراین ممکن است در 
گذر زمان یا مورد بی مهری قرار بگیرد یا به شدت مورد توجه واقع شود و بر گسترش 
روابط دو کشور تاثیرگذار شود یا به موازات آن مسیر دیگری طی شود که معنای 

متفاوتی به روابط دو کشور دهد. 
چرا تا کنون امضا نشد و حالا امضا شد؟ چه شد که ایران به فکر امضای این 

سند افتاد؟
ایران از قبل از امضا شدن برجام دنبال امضای سند همکاری با چین بوده و 
حتی سطح سند را قصد داشته بالاتر از سطح فعلی قرار دهد، اما طرف چینی به 
دلیل وجود تحریم های سازمان ملل تمایلی به امضای این سند نداشته است. یک 
دیپلمات ارشد در وزارت امور خارجه در این باره به دیپلماسی ایرانی گفت: »چینی 
ها بارها به ما می گفتند قبل از امضای هر سند توسعه همکاری با ما باید به فکر لغو 
تحریم های بین المللی باشید. تحریم های یکجانبه هر کشوری قابل اغماض است 
اما تحریم های سازمان ملل جنبه قانونی و بین المللی دارد و نمی توان به راحتی آنها 

را نادیده گرفت. برای همین ابتدا به فکر لغو تحریم ها بودیم.«
نکته دیگری که در اینجا قابل ذکر است این است که بعد از امضای برجام و ترافیک 
حضور شرکت های اروپایی در ایران و بالعکس سفر مکرر مدیران شرکت های ایرانی 
به اروپا و عقد قراردادهای متنوع با شرکت های اروپایی، سبب شد تا این شائبه به 
وجود آید که ایران از متحدان سابقش، چین و روسیه که در دوران تحریم ها در کنار 
ایران مانده بودند، فاصله گرفته و به غربی ها رو آورده است. چینی ها دائما به طرف 
های ایرانی خورده می گرفتند که بعد از امضای برجام ما را فراموش کردید و سمت 
غرب رفتید در حالی که در دوران سختی ها این ما بودیم که به شما در کاهش فشار 
تحریم ها کمک کردیم. ایران با امضای سند همکاری ۲5 ساله ایران و چین قصد دارد 
به طرف چینی بگوید که حتی اگر برجام احیا شود ایران چین را فراموش نخواهد 
کرد و این کشور را شریک اول خود می داند. همچنین مدت زمانی ۲5 ساله تعریف 
کرده چرا که می خواهد به طرف چینی بگوید که ما به فکر شراکت طولانی مدت و 

اصیل هستیم.
در اینجا نکته دیگری نیز وجود دارد که باید به آن توجه کرد. واقعیت این است که 
همین الآن هم امضای این سند با تاخیر انجام شده، چرا که پروژه بزرگ »یک کمبرند 
یک جاده چین« بیش از شش سال است که تعریف شده و چینی ها با وجود تمام 
جذابیت ها و امکاناتی که ایران دارد، اما به دلیل مسائل داخلی ایران از یک سو و 
مشکلات بین المللی از سوی دیگر و همچنین عدم گسترش روابط ایران با جامعه 
بین المللی )چه شرقی چه غربی( تا اندازه ای ایران را دور زده بودند و طرح آنها 
می رفت از شمال و جنوب ایران، چین را به اروپا وصل کند. این مساله سبب شد تا 
دستگاه دیپلماسی کشورمان زودتر به فکر امضای سند بیفتد با این امید که مجددا 
در کانون توجه طرف های چینی قرار بگیریم و ایران نیز نه فقط یک جزء ساده بلکه 

جزء مهم طرح »یک کمربند یک جاده« باشد. 
در آخر باید گفت که چین دست کم با ۷۸ کشور جهان سند راهبردی و استراتژیک 
امضا کرده و در هیچ کدام آنها همانند ایران تا این اندازه جنجال بر سر امضای سند به 
راه نیفتاده است. چین در همین سطح با امارات متحده عربی و عربستان سعودی، 
اسپانیا، انگلیس، آلمان  و در سطحی بالاتر با چین و عراق و ترکیه و برزیل و آفریقای 
جنوبی و ده ها کشور دیگر سند همکاری امضا کرده اما در هیچ کدام جنجالی به پا 
نشده است. شاید عده ای تمایل داشته باشند که ایران با کشورهای اروپایی و غربی 
سند همکاری امضا کند، امضای سند همکاری با چین می تواند منافاتی به امضای 
سند مشابه با کشوری دیگر نداشته باشد. اصل موازنه بین المللی روابط در حقیقت 
در همین است. امضای سند همکاری با چین می تواند جان تازه ای به مذاکرات 

ایران با کشورهای دیگر دهد که سال ها راکد مانده است.  

عضو ستاد استهلال دفتر رهبر معظم انقلاب:

رؤیت هلال ماه رمضان آسان، ولی ماه 
شوال سخت است

 عضو ستاد استهلال دفتر مقام معظم رهبری گفت: هلال ماه رمضان در غروب روز 
سه شنبه ۲۴ فروردین رؤیت می شود و اختلافی نخواهد بود، اما هلال ماه شوال در 

غروب روز چهارشنبه ۲۲ اردیبهشت ماه احتمالا امکان رؤیت با چشم مسلح دارد. 
حجت الاسلام و المسلمین علیرضا موحدنژاد  عصر پنجشنبه در نشست علمی 
"رؤیت پذیری هلال ماه های رمضان و شوال سال 1۴۴۲ هجری قمری" افزود:  
هلال ماه مبارک رمضان در شامگاه دوشنبه ۲3 فروردین به هیچ عنوان قابل رؤیت 
نیست، اما در شامگاه سه شنبه به راحتی قابل رؤیت بوده و روز چهارشنبه ۲5 

فروردین ماه نخستین روز ماه رمضان است.
وی در ادامه افزود: اما در پایان ماه مبارک رمضان و در غروب روز چهارشنبه ۲۲ 
فروردین ماه بر اساس نقشه های نجومی احتمالا هلال ماه شوال فقط با چشم مسلح 
قابل مشاهده باشد، اما باز هم همه چیز در عمل مشخص خواهد شد و باید گزارش 

گروه های استهلال مورد بررسی قرار بگیرد.
عضو شورای تقویم دانشگاه تهران با اشاره به اختلاف نظر فقهی مراجع عظام 
تقلید در مسأله رؤیت هلال ماه، خاطرنشان کرد: بدون تردید ستاد استهلال، هیچ 
موضوعی را کتمان نخواهد کرد و تمامی گزارش ها با استفاده از راهکارها و نقشه های 

متعدد نجومی، با جزئیات ثبت و ضبط می شود.
 ـتجربی شورای تقویم برای تهیه تقویم همه ساله، پیش  وی با اشاره به کار علمی 
بینی نسبتا دقیق این شورا برای ماه های قمری را مورد توجه قرار داد و گفت: با توجه 
به اختلاف نظر فقهی مراجع عظام تقلید در مسأله رؤیت هلال، قرار بر این شده است 

که نظر ولی فقیه مبنای کار قرار بگیرد.

فرماندار قم اعلام کرد:
نام نویسی63 داوطلب انتخابات مجلس خبرگان 
فرماندار قم گفت: با پایان مهلت هفت روزه شرکت در دومین انتخابات میان دوره ای 
پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری، در مجموع ۶3 تَن برای چهار حوزه انتخابیه 
استان های قم، خراسان رضوی، مازندران و تهران؛ نام نویسی خود را در فرمانداری 

قم نهایی کردند. 
مرتضی حیدری اظهار داشت: از این تعداد 3۶ تن برای تهران، 1۴ تن برای قم، 

هفت برای خراسان رضوی و ۶ تن برای مازندران ثبت نام کردند.        
وی ادامه داد: بر اساس قانون، فرمانداری قم مجاز شده بود، علاوه بر ثبت نام 
و  تهران  رضوی،  )خراسان  دیگر  های  استان  داوطلبان  از  قم،  استان  داوطلبان 

مازندران( هم در انتخابات میان دوره ای مجلس خبرگان رهبری ثبت نام کند. 
با توجه به ارتحال آیات محمدعلی تسخیری، سید هاشم بطحایی گلپایگانی و  
ابراهیم امینی نجف آبادی در حوزه انتخابیه استان تهران و آیات محمدتقی مصباح 
یزدی، محمد یزدی و نورالله طبرسی در حوزه انتخابیه استان های خراسان رضوی، 
قم و مازندران؛ انتخابات میاندوره ای برای تعیین جایگزین آنان در این استان ها برگزار 

می شود.

اخبار

سید علی موسوی خلخالی*

 

روزه   10 محدودیت  اعمال  از  جمهوری  رییس   
در شهرهای دارای وضعیت قرمز خبر داد و گفت: 
این محدودیت ها از روز شنبه در این شهرها اعمال 

می شود. 
حسن روحانی رعایت نکردن پروتکل های بهداشتی 
بیماران  بستری  و  ابتلا  افزایش  دلیل  مهمترین  را 
جدید  موج  با  شدن  مواجه  و  کشور  در   19 کووید 
از استان ها و شهرستان ها  این بیماری در بسیاری 
دانست و افزود: بهترین و موثرترین راه مقابله و مهار 
این پاندمی همچنان رعایت نکات بهداشتی، پرهیز از 
تجمع و تردد غیر ضروری و دورهمی ها است و همه 
مردم باید این موارد به طور کامل و دقیق رعایت کنند. 
جلسه کمیته های تخصصی ستاد مقابله با کرونا عصر 
پنج شنبه در حضور رئیس جمهوری برگزار شد. در 
و درمان،  بهداشت  این جلسه، روسای کمیته های 
امنیتی- اجتماعی و قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله 
با کرونا گزارشی از آخرین وضعیت شیوع بیماری در 
و  استان ها  و  شهرها  رنگ بندی  وضعیت  کشور، 
همچنین اقدامات انجام شده و اعمال محدودیت ها و 
تقویت نظارت ها بر اجرای دقیق دستورالعمل ها برای 
کنترل و مهار موج جدید کرونا در کشور را ارائه کردند.

در این جلسه روسای کمیته های تخصصی ستاد 
ملی مقابله با کرونا پیشنهادهای قرارگاه عملیاتی این 
ستاد را مورد بحث و بررسی قرار دادند. بر اساس این 
پیشنهادها، ستادهای استانی در مراکز و شهرهای 
طرح  مطابق  موظفند  نارنجی  و  قرمز  وضعیت  با 
در  را  لازم  محدودیت های  کلیه  هوشمند،  مدیریت 

بخش های اصناف، ترددها و نحوه حضور کارمندان 
اجرایی  دستگاه های  و  اعمال  دقت  به  ادارات  در 
مرتبط نیز نظارت های لازم را انجام دهند. همچنین 
همه استان ها در هر وضعیتی که قرار دارند موظف 
به رعایت و اجرای همه شیوه نامه های بهداشتی و 
عالی  کمیته  همچنین،  هستند.  لازم  مراقبت های 
بهداشت،  وزارت  مسئولیت  و  محوریت  با  نظارت 
درمان و آموزش پزشکی می بایست نظارت دقیق را بر 
نحوه رعایت شیوه نامه ها اعمال و افرادی که الزامات 
برای  نمی کنند  رعایت  را  خصوص  این  در  قانونی 
برخورد به مراجع ذیربط معرفی کند تا اقدامات لازم 
در این زمینه صورت گیرد. همچنین وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی می بایست افرادی را که تست 
آنها مثبت شده و قرنطینه را رعایت نمی کنند برای 
اعمال مجازات به مراجع قانونی معرفی کند. براساس 
و  راه  وزارت  شد  مقرر  همچنین  دیگری  پیشنهاد 
شهرسازی با همکاری هلال احمر،  با افزایش ظرفیت 
نیروها و تجهیزات، ضمن کنترل دقیق تر فرودگاه ها و 
پایانه های پرتردد مرزی و تسهیل در رفت و آمد مردم از 
نقض شیوه نامه های بهداشتی جلوگیری کند. رییس 
جمهور با تاکید بر اجرای موارد پیشنهادی قرارگاه 
عملیاتی مقابله با کرونا گفت: بی تردید راه اصلی 
دستورالعمل ها  همه  رعایت  وضعیت  این  از  خروج 
موضوع  این  گواه  نیز  گذشته  تجارب  که  است 
است. روحانی با بیان اینکه هماهنگی و انسجام در 
تصمیمات و اقدامات لازم در مدیریت مقابله با کرونا به 
عنوان یک اصل ضروری است، افزود: رعایت نشدن 

دستورالعمل ها و تصمیمات اتخاذ شده در ستاد ملی 
مقابله با کرونا مهمترین دلیل ایجاد وضعیت کنونی 
است و اگر همه اقدامات در چارچوب مصوبات ستاد 
ملی از سوی مردم، اصناف و دستگاه ها به دقت اجرا 
می شد حتما شاهد این وضعیت نبودیم. بر اساس 
مصوبه این جلسه از روز شنبه در همه شهرهایی که 
در وضعیت قرمز قرار می گیرند مطابق مفاد طرح 
مدیریت هوشمند به مدت 10 روز محدودیت اعمال 
می شود و بدیهی است سایر شهرها هم براساس رنگ 
بندی اعمال شده باید محدودیت ها و پروتکل ها را 

مراعات کنند.
 پرهیز از عادی انگاری و جلوگیری از ایجاد 

نگرانی غیر واقعی 
در این جلسه همچنین مقرر شد کمیته بهداشت و 
درمان با همکاری ستادهای استانی و دانشکده های 
علوم پزشکی، بیمارستان ها، تخت های بیمارستانی و 
مراکز درمانی بیشتری را برای ارایه خدمات به بیماران 

و مبتلایان به کرونا تجهیز و آماده کنند.
تامین  بودجه،  و  برنامه  بر اساس گزارش سازمان 
مالی و پرداخت فوق العاده های ویژه به کارکنان وزارت 
و  پزشکی  علوم  دانشکده های  و  درمان  و  بهداشت 
تامین مالی برای تکمیل و تجهیز بیمارستان ها و اعلام 
آمادگی برای تامین مالی بهره برداری از 13 هزار تخت 
جدید و گسترش امکانات درمانی و نیز تامین مالی 
خرید واکسن های داخلی و خارجی از جمله اقدامات 

سازمان برنامه و بودجه است.
جانبه  همه  حمایت  بر  تاکید  با  جمهوری  رییس 
معنوی و مادی دولت از کادر درمان در یکسال گذشته 
و در جریان مقابله با پاندمی کووید 19 تصریح کرد: 
در تمام مدت مقابله با این ویروس اجازه ندادیم در 
جنگ نفس گیر و فشارهای اقتصادی ناشی از اعمال 
محدودیت های کرونایی، حمایت مادی و معنوی از 
کادر سلامت و درمان که شجاعانه و ایثارگرانه در حال 

مبارزه با کرونا هستند، متوقف شود.
و  اطلاع رسانی  اهمیت  به  اشاره  با  روحانی 
از  پرهیز  لزوم  زمینه  در  جامعه  آگاهی بخشی 
عادی انگاری و از طرفی جلوگیری از ایجاد نگرانی 
بیهوده و غیر واقعی تاکید کرد: بر اساس تصمیم ستاد 
ملی مقابله با کرونا، جریان اطلاع رسانی ها و مدیریت 
افکارعمومی در مقابله با ویروس کرونا باید متمرکز، 

 سازماندهی شده، منظم و شفاف صورت گیرد.

 رییس فراکسیون امید مجلس دهم، جان، سلامت و معیشت مردم و برخورداری  
را  اصلاحات  و  کرد  توصیف  اصلاح طلبانه   فکری  را  آبرومندانه  زندگی  از  آنها 
عقلانی ترین، کم هزینه ترین و بهترین استراتژی واقع بینانه برای عبور کشور از 

مشکلات و مصائب دانست. 
محمدرضا عارف صبح جمعه در کنگره انجمن روزنامه نگاران زن ایران گفت: 
انتخابات مهم شوراهای شهر و روستا را پیش رو داریم و این اهمیت برگزاری چنین  
نشست ها و همایش های حزبی را دو چندان می کند. لازم می دانم از تلاش های 
انجمن روزنامه نگاران زن در جهت تقویت و انسجام جریان اصلاحات در دهه های 
۸0 و 90 تشکر کنم. تلاش هایی که امروز ادامه دارد و حتی در شرایط کرونایی کنگره 

برگزار می کند.
عضو انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها با اشاره به گرفتاری های ناشی از کرونا و 
ضرورت واکسیناسیون هرچه سریع تر اقشار جامعه، خاطرنشان کرد: لازم است همه 

دست اندکاران این امر با هم برای رفع این مشکل با هم همکاری و مساعدت کنند.
عارف یادآور شد: علت اصلی حضور در این کنگره اهمیتی است که تشکل های 
بانوان برای من دارد و این را در راستای راهبرد جریان اصلاحات برای نقش آفرینی 
زنان در همه زمینه ها به ویژه مدیریت سطح بالا در کشور می دانم. بر این باورم سهم 

زنان در همه امور و بخش های کشور باید متناسب با ظرفیت آنها باشد.
وی با بیان اینکه راهبرد جریان اصلاحات برای حضور زنان در عرصه مدیریتی و 
تقنینی در دهه 90 دست کم 30 درصدی بود، اضافه کرد: بارها هم اعلام کردیم 
این کف، برای شروع روندی است که کشور از ظرفیت بانوان برای توسعه و پیشرفت 
استفاده کند. رییس فر اکسیون امید مجلس دهم، گفت: روزنامه نگار و همچنین 
زن بودن با نگاهی به تاریخ معاصر با حق خواهی  و آزادی خواهی ایرانی عجین شده 
است، از این رو رسالت انجمن روزنامه نگاران زن نیز در همین مسیر بوده است و 

وظیفه مهم و سنگینی را در این مسیر به عهده دارید.
عارف، اصلاحات را عقلانی ترین، کم هزینه ترین و بهترین استراتژی واقع بینانه 
برای عبور کشور از مشکلات و مصائب دانست و بیان کرد: اصلاحات مانع رسوبات 
ذهنی، ناکارآمدی ها، خیال اندیشی ها، توهم ها و تندروی ها می شود. اصلاحات 
یعنی فهم درست از مختصات سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی در سطوح 
ملی و جهانی. امروز اصلاح طلبی به معنی تمهید و طراحی مقدماتی برای تامین 

منافع و مصالح ملی در چارچوب قانون اساسی جمهوری اسلامی است.
وی،  اصلاح طلبی را  تلاش برای تغییر وضع موجود به وضع مطلوب با محوریت 

منافع ملی عنوان کرد و یادآور شد: از این روز نگاه نقادانه نسبت به وضع موجود داریم 
و سیاست های کنونی در خیلی از بخش ها را به صواب و صلاح کشور نمی دانیم. از 
طرفی نسخه ای خیالی، فرصت طلبانه بی محتوا و بیراهه های براندازی خواهانه  را 

برای اصلاحات مهلک می دانیم.
اجازه ندهیم برای اصلاح طلبان در خارج از این جریان تصمیم گیری کنند 

رییس بنیاد ایرانیان اظهار کرد: افراطی گری ها از سویی و ناکارآمدی ها و مفاسد 
از سوی دیگر، محصول دو رویکرد ضداصلاح طلبی  است. اصلاح  طلبی هرگز 
اپوزیسیون نظام نیست، چنانچه  مدافع سیاست های ضد منافع ملی هم نیست. 
اصلاح طلبی یعنی تدابیر و تصمیماتی که منافع ایران و ایرانی ها در آن لحاظ 
شود و جان، سلامت و معیشت مردم و برخورداری  آنها از زندگی آبرومندانه یک 
پایدار  و  بر توسعه متوازن  فکر اصلاح طلبانه  است. عارف سیاست ورزی مبتنی 
را از دیگر مبانی فکری اصلاح طلبان نامید و افزود: اصلاح طلبی، توجه جدی 
به مشکلات و مطالبات و پرداختن به مهمترین چالش های کشور در حوزه های 
مختلف داخلی و خارجی است. اشتغال و معیشت، اقتصاد، مسکن، توجه به 
حقوق اقوام و نگاه فرهنگی و استفاده از ظرفیت آنها به عنوان فرصت غنی فرهنگی 
از دیگر رویکردها اصلاح طلبانه است. معاون رییس دولت اصلاحات افزود: امروز 
اصلاحات با هزینه های زیادی دست به گریبان است و موظفیم اصلاح طلبی  را 
تعریف، ترسیم و تفسیر کنیم و هویت خود را از دست نمی دهیم. عارف گفت: بر ما 
فرض است اصلاح طلبی را از غیر آن تمیز دهیم و در زمین جناح رقیب بازی نکنیم 
و از ائتلاف و انسجام درون جریان اصلاحات در دهه 90 دفاع کنیم و این رویه را 
همچنان در دهه جدید ادامه دهیم. اجازه ندهیم برای اصلاح طلبان در خارج از 
این جریان تصمیم گیری کنند. موانع درونی خود را شناسایی کنیم و خود را مقابل 
فرصت طلبی ها بیمه کنیم و از خیال پردازی هایی که زمینه را برای تفکرات »ایران 
ویران کن« فراهم می کند، عبور کنیم. این فعال اصلاح طلب از عملکرد نهادهای  
اصلاح طلب در دهه 90 دفاع  و تاکید کرد: قطعا ضعف هایی هم داشتیم که امروز 
می توانیم با تکیه بر تجارب گذشته ضعف ها را تبدیل به قوت تبدیل و از طرح مسائل 
حاشیه ای و بی حاصل پرهیز کنیم.  عارف عنوان کرد: برای  حضور و مشارکت 
حداکثری مردم برنامه ریزی کنیم. دو انتخابات مهم شوراها و ریاست جمهوری را 
پیش رو داریم و استفاده از ظرفیت  شوراها را نباید دست کم بگیریم. شوراها پایه 
دموکراسی در کشور هستند و اصلاح طلبان همواره از این ظرفیت در جهت تحکیم 

دموکراسی در کشور استفاده کرده اند.

محمدرضا عارف :

اصلاح  طلبی هرگز اپوزیسیون نظام نیست 
برخورداری  مردم از زندگی آبرومندانه، فکری اصلاح طلبانه  است

روحانی در جلسه کمیته های ستاد کرونا  اعلام کرد ؛

اعمال محدودیت 1۰ روزه در همه شهرهای قرمز 

رییس هیات ایرانی حاضر در هجدهمین نشست 
کمیسیون برجام در پایان دومین جلسه حضوری 
این نشست تاکید کرد: لغو تمام تحریم های آمریکا 
که در دوران رییس جمهور گذشته آن کشور وضع 

شده اند، گام ضروری  برای احیای برجام است. 
به گزارش روز جمعه ایرنا از اداره کل اطلاع رسانی 
و امور سخنگویی وزارت امور خارجه، دومین جلسه 
حضوری هجدهمین نشست کمیسیون مشترک 
برجام که از روز سه شنبه در وین از سر گرفته شده 
بود، در روز جمعه برگزار شد. ارائه گزارش رایزنی 
های  گروه  جلسات  در  گرفته  صورت  فنی  های 

کارشناسی “لغو تحریم“ و “هسته ای” مهمترین 
دستورکار این نشست بود. 

نمایندگان اتحادیه اروپا به عنوان هماهنگ کننده 
های  رایزنی  نتیجه  کارشناسی،  جلسات  های 
کارشناسان ایران و کشورهای ۴+1 را به اعضای 

کمیسیون مشترک گزارش کردند. 
هیات  رییس  عراقچی«،  »سیدعباس 
کشورمان، در این نشست ضمن تاکید بر اراده 
تعاملات  ادامه  برای  ایران  اسلامی  جمهوری 
اراده  مشاهده  به  منوط  امر  این  گفت:  جدی، 
سیاسی و جدیت در طرف های مقابل است و 

در غیر این صورت، دلیلی برای ادامه مذاکرات 
وجود نخواهد داشت. 

عراقچی مجددا تاکید کرد: لغو کلیه تحریم های 
آمریکا که در دوران رییس جمهور گذشته آن کشور 
برجام  احیای  برای  گام ضروری   اند،  وضع شده 
بوده و تنها پس از راستی آزمایی لغو این تحریم ها، 
ایران آمادگی دارد تا اقدامات جبرانی خود را متوقف 

نموده و به اجرای کامل برجام بازگردد. 
آتی  جلسه  شد  توافق  جلسه،  این  پایان  در 
چهارشنبه  روز  در  معاونین  سطح  در  کمیسیون 
آینده در وین برگزار شود و بلافاصله در چارچوب  
گروه های کارشناسی، رایزنی های فنی و تخصصی 
به صورت فشرده برای تهیه و ارائه فهرست اقداماتی 
که باید از سوی  همه طرف ها در حوزه رفع تحریم 
برجام صورت  برای احیای  اقدامات هسته ای  و 
گیرد، ادامه یابد. شایان ذکر است هیات کشورمان 
در نشست وین، در چهار روز گذشته رایزنی های 
مستمری با کشورهای مشارکت کننده در برجام 
)سه کشور اروپایی، چین و روسیه( و نیز با انریکه 
مورا هماهنگ کننده کمیسیون مشترک از اتحادیه 
اروپا، به صورت دوجانبه و چندجانبه، انجام داد که 

در هیچ یک از آنها آمریکا حضور نداشت.

پایان نشست وین و توافق برای ادامه گفتگوهای تخصصی؛
عراقچی:لغو تمام تحریم ها گام ضروری احیای برجام است
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سال هاست که شاهد بگومگوهای اساسی علمی و تغذیه ای در مورد قند 
هستیم؛ درست مانند بحث هایی که در مورد چربی وجود دارد، قند نیز یکی 
از سوژه های اصلی مناقشات در زمینه ی تغذیه است. در این مطلب به پنج 

دروغ درباره ی قند اشاره می کنیم که علم آن ها را فاش کرده است.
لازم است نگاهی به یک سری از جملات در این زمینه بیندازیم تا بتوانید 
متوجه شوید آیا قند عنصری است که باید بخشی از رژیم غذایی تان باشد 
یا نه، و اینکه آیا باید مصرف آن را محدود نمایید یا نیازی به این کار نیست. 
بهتر است به توصیه هایی که از هر طرف می شنوید بهایی ندهید و در عوض 

به علم توجه کنید.
آیا قند برای بدن لازم است؟

یک ادعای بسیار گسترده در تبلیغات این است که قند ماده ای ضروری 
شیرین  محصولات  برای  تبلیغات  در  خصوصاً  است،  بدن  عملکرد  در 
صبحانه. مثلًا می گویند: غذاهایی که قند زیادی دارند، سوختی هستند 
که شما برای شروع یک روز پُر از انرژی به آن نیاز دارید. واقعاً این طور است؟
اگر به چیزی که متخصصین درباره ی غذا و سلامت می گویند مراجعه 
کنیم می فهمیم این جمله تماماً درست نیست. در واقع هیچ میزان توصیه 
است.  برعکس  دقیقاً  و  ندارد  وجود  قند  مصرف  حداقل  برای  شده ای 
سازمان بهداشت جهانی و دیگر سازمان های معتبر غذایی در دنیا، حداکثر 
میزان مجاز مصرف قند را ارائه داده اند و توصیه کرده اند که نباید از آن فراتر 

برویم.
قند سفید هیچ ارزش غذایی ندارد و هر چه کمتر بخورید بهتر است. 
گلوکز  دارند،  نیاز  آن  به  خود  عملکرد  برای  ما  سلول های  که  چیزی 
است و شما می توانید گلوکز را از مواد غذایی گوناگون به دست بیاورید. 
معمول ترین منابع گلوکز، کربوهیدرات ها هستند، نه فقط قند. بهترین 

منابع کربوهیدرات شامل موارد زیر می شوند:

. غلات کامل
. سبزیجات

. میوه ها
. انواع سیب زمینی ها

آیا شکر قهوه ای بهتر از شکر سفید است؟
این یکی از بزرگ ترین و فراگیرترین دروغ ها در مورد قند است که بر پایه ی 
این باور به وجود آمده که شکر قهوه ای، مانند دیگر قندهای طبیعی، مواد 
مغذی دارد و فقط غذا را شیرین نمی کند. بنابراین می تواند این طور به نظر 

برسد که از جهت انتخاب یک شیرین کننده، گزینه ی بهتری است.
شکر قهوه ای باکیفیت نسبت به شکر سفید، کمتر فرآوری شده است. 
به همین دلیل، بخشی از ملاس یا شیره ی آن حفظ می شود که عامل 
مثلًا  است  مغذی  مواد  سری  یک  دارای  ملاس  است.  آن  قهوه ای  رنگ 
ویتامین ها و املاحی دارد؛ اما مقدار این مواد مغذی آن قدر کم است که 
ارزش غذایی محسوب نمی شود. یعنی شکر قهوه ای منبعی از مواد مغذی 
به شمار نمی رود. در واقع ما باید در استفاده از شکر قهوه ای برای شیرین 
کردن نوشیدنی ها، انواع ماست، کیک ها و ... احتیاط کنیم. واکنش بدن 
نسبت به شکر قهوه ای مانند شکر سفید است، بنابراین مصرف مقدار شکر 
قهوه ای نیز هرچند ظاهراً سالم تر به نظر می رسد؛ اما می تواند سبب چاقی 

و پوسیدگی دندان شود.
آیا شیرین کننده های مصنوعی بی ضررند؟

شهرت بد قند و محصولات قندی باعث شده محصولات با برچسب »بدون 
قند« یا »بدون قند افزوده« با سرعت وصف ناپذیری رشد کنند؛ اما بیشتر 
آن ها همچنان محصولات بیش از حد شیرینی هستند و حاوی لیست بلند 

و بالایی از شیرین کننده ها می باشند.
شیرین کننده های مصنوعی معمولًا کم کالری اند؛ اما محصولات غذایی را 

همچنان شیرین می کنند تا مزه شان قابل قبول تر و مطبوع تر شود. ضمناً 
تأثیرات منفی شیرین کننده های مصنوعی مدت هاست زیر نگاه موشکافانه 
علم قرار دارد. استفاده از هر یک از آن ها همچنان زیر سؤال بوده و احتمال 

ارتباطشان با بیماری ها وجود دارد.
برخی مطالعات علمی شیرین کننده های مصنوعی را با چاقی، سندرم 
همچنین  دانسته اند.  مرتبط  روده  میکروبیوم  در  تغییراتی  و  متابولیک 
متخصصین تغذیه مطمئن نیستند که این شیرین کننده ها فرمول مؤثری 
برای کمک به کنترل قند خون بیماران دیابتی باشد. شواهدی اخیر علمی 
نشان داده اند بهترین کار، محدود کردن مصرف این شیرین کننده هاست. 
وجود این مواد در رژیم غذایی می تواند در بلندمدت به اندازه ی غذاهای 

قندی مضر باشد.
آیا قند اعتیادآور است؟

این یکی از تازه ترین دروغ ها در مورد قند است. رسانه های اجتماعی پُر 
از داستان هایی از افرادی است که از تجربیات خود در تلاش برای ترک 
شیرینی می گویند و تئوری هایی نیز درباره ی اعتیادآور بودن قند وجود 

دارد.
اما یکی از جدیدترین مرورهایی که روی تحقیقات علمی روی این مسئله 
انجام شده نتیجه گرفته است که شواهد علمی قابل اطمینانی مبنی بر 

اعتیادآور بودن قند وجود ندارد.
برخی از کارشناسان تغذیه روی احتمال اعتیادآور بودن مواد غذایی پُر از 
قند و نمک و چربی و زیاد تصفیه شده تأکید دارند. این مواد غذایی جوری 
طراحی شده اند که خیلی خوشمزه باشند، یعنی آن قدر خوشمزه و دلپذیر 

که ما نتوانیم دست از خوردن آن ها بکشیم.
آیا قند موجب بیش فعالی کودک می شود؟

محدود  شیرینی ها  مصرف  در  را  کودک  دلیل  این  به  والدین  از  خیلی 
می کنند که تصور می کنند قند بر رفتار کودک اثر می گذارد. این طبیعی 
است که بچه ها در میان جمع و وقتی با هم بازی می کنند فعالیت زیادی 
داشته باشند و شیرینی هم بخورند. خوردن شیرینی به آن ها کمک می کند 
بیشتر با همسالان خود بازی کنند. غیرعادی نیست که بین مصرف قند و 
فعالیت زیاد یک رابطه ی علت و معلولی پیدا کنیم. اما آیا واقعاً قند خاصیت 
هیجان آوری دارد؟ تاکنون هیچ سند و مدرک علمی پیدا نشده که نشان 
برخی  اما  فعالی در کودکان می شود.  بیش  و شیرینی سبب  قند  بدهد 
کارشناسان عقیده دارند در مورد مصرف زیاد قند افزوده و بیش فعالی 

بچه ها نیاز به تحقیقات گسترده تری هست.
به هر حال، دلایل زیادی وجود که مصرف قند برای کودکان را محدود 
قند  از میزان مجاز  بیشتر  افراد  از  امروزه خیلی  باشد  یادتان  باید  کنید. 

مصرف می کنند که می تواند منجر به پوسیدگی دندان و چاقی شود.
شما باید مصرف قند در رژیم غذایی خود را محدود کنید

بهتر  شدید،  آگاه  قند  درباره ی  اشتباه  اطلاعات  به  نسبت  که  حالا 
می توانید انتخاب غذایی سالم انجام دهید. یادتان باشد که همیشه بهترین 
کار، محدود کردن مصرف قند است. مصرف زیاد قند می تواند در بلندمدت 

سبب بروز بیماری های پیچیده ای شود.

افسانه های شیرین!

چرا ویتامین دی می تواند تضمین کننده دروغ هایی که درباره ی قند به شما می گویند
سلامت باشد؟

ویتامین دی یکی از ویتامین های ضروری برای سلامت بدن شماست. مقادیر 
کم این ویتامین شما را در معرض خطر ابتلا به عفونت، افسردگی و کاهش تراکم 

استخوان قرار می دهد. 
نقش مهم ویتامین دی در افزایش جذب کلسیم و بهبود عملکرد عضلات، قلب 
و ریه ها ثابت شده است. مطالعات نشان می دهد که مصرف روزانه 1۲00 واحد 
از این ویتامین، با تقویت سیستم ایمنی بدن، خطر ابتلا به بیماری های ویروسی 
بخصوص آنفلوآنزا را کاهش می دهد. بسیاری از فواید دیگر مصرف مقادیر کافی 

ویتامین دی، از این قرارند:
بهبود سلامت استخوان ها

 ویتامین دی در جذب دو ماده معدنی کلسیم و فسفات نقش اساسی دارد. 
این دو ماده معدنی برای سلامتی استخوان ها ضروری اند. نرم و شکننده شدن 

استخوان ها از علائم فقر ویتامین دی در بدن است.
جلوگیری از پیشرفت آلرژی در نوزادان

سطوح پایین ویتامین دی در بدن با خطر ابتلا به واکنش های آلرژیک بخصوص 
آسم و اگزما در نوزادان ارتباط دارد. تحقیقات نشان می دهد که ویتامین دی از 
ابتلا به آسم و آلرژی در مراحل اولیه زندگی جلوگیری می کند و منجر به کاهش 

علائم این بیماری ها در کودکان و بزرگسالان مبتلا می شود. 
کمک به بارداری سالم

مطالعات نشان داده اند که میزان ویتامین دی3 در زنان باردار سالم در مقایسه 
با زنان باردار که به پره اکلامپسی مبتلا هستند، به شدت متفاوت است. پره 
اکلامپسی نوعی مشکل در دوران بارداری است، که با فشار خون بالا و آسیب به 
سایر ارگان ها از جمله کلیه مشخص می شود. پره اکلامپسی معمولا بعد از هفته 
بیستم بارداری در خانم هایی با فشار خون نرمال آغاز می شود. حتی افزایش 

اندک در فشار خون می تواند علامتی از پره اکلامپسی در بارداری باشد. 
بهبود سلامت روان

 تحقیقات رابطه بین کمبود ویتامین دی و خطر ابتلا به اضطراب و افسردگی 
را ثابت کرده اند. کاهش سطح ویتامین دی با کمبود ماده شیمیایی سروتونین؛ 
هورمون مرتبط با احساس شادی ارتباط دارد. اینطور مشخص شده که استفاده 
از مکمل های ویتامین دی در مبتلایان به افسردگی، علائم این بیماری را به طور 

چشمگیری کاهش می دهد. 
کاهش خطر ابتلا به سرطان سینه

 تحقیقات نشان می دهد که سطح کافی ویتامین دی می  تواند خطر ابتلا به 
سرطان سینه را کاهش دهد. مصرف این ویتامین در طول سالهای اولیه بلوغ، 
خطر ابتلا به سرطان سینه پیشرفته را در طول سالهای بعد زندگی کاهش می  
دهد. با توجه به تحقیق انجام گرفته در نشریه آمریکایی ایپدمیولوژی، زنانی که 
به میزان کافی در معرض آفتاب قرار می  گیرند نسبت به زنانی که به میزان ناکافی 

در معرض آفتاب هستند، خطر ابتلا به این سرطان را به نصف کاهش می  دهند.
سلامت عروق خونی

 یک تحقیق جدید نشان می  دهد، مصرف دوزهای بالای ویتامین دی عروق را 
منعطف  تر نگه می  دارد که می  تواند به طور بالقوه خطر بیماری قلبی، حمله قلبی 

و سکته را کاهش دهد.
کاهش علائم سندرم روده تحریک پذیر

 طبق گفته محققان دانشگاه شفیلد جذب مکمل ویتامین دی ممکن است 
بعضی از علائم سندرم روده تحریک پذیر مانند درد شکمی، التهاب، اسهال و 
یبوست را از بین ببرد. این علائم می  تواند کیفیت زندگی یک فرد را کاهش دهد. 
این یافته  ها نشان می  دهد که همه افراد مبتلا به سندرم روده تحریک پذیر باید 
میزان ویتامین دی خود را آزمایش کنند و اکثریت آنها باید از مکمل استفاده کنند.

 

قدرتمندترین عادت هایی که باعث 
پیشگیری از آلزایمر می شود

آلزایمر ششمین علت مرگ در ایالات متحده است. جامعه پزشکی اغلب تاکید 
می کند که پیشرفت آلزایمر با داروها و درمان های جدید در حال کاهش است اما 
هنوز این آگاهی به اندازه کافی وجود ندارد که می توان با تغییر سبک زندگی اصلا 

به این بیماری مبتلا نشد و یا روند پیشرفت آن را بسیار محدود کرد. 
آلزایمر شایع ترین شکل از زوال عقل است و علائم اولیه آن با از دست دادن 
حافظه و تاثیر در عملکرد روزمره خود را نشان می دهد. ثابت شده که دنبال کردن 
9 عادت موثر از همین امروز، می تواند خطر ابتلا به آلزایمر را در سنین بالا تا حد 

زیادی کاهش دهد:
سیگار نکشید

 مطالعات نشان داده که سیگار کشیدن با دو برابر شدن خطر ابتلا به زوال عقل و 
بیماری آلزایمر همراه است. سیگار کشیدن به استرس اکسیداتیو و التهاب کمک 
کرده و تاثیر مستقیم روی مغز می گذارد. از همین حالا سیگار را ترک کنید چون 
ثابت شده خطر ابتلا به آلزایمر در سیگاری های سابق بسیار کمتر از حد تصور 

است.
فعال باشید

 فعال ماندن از نظر جسمی یکی از روش های موثر برای محافظت در برابر 
آلزایمر است. کسانی که حداقل سه بار در هفته به مدت 15 تا 30 دقیقه ورزش 
می کنند، احتمال ابتلا به آلزایمر را در خود به حداقل می رسانند. ورزش باعث 
افزایش اکسیژن و مواد مغذی در مغز می شود و به جلوگیری از عوامل خطر از 

جمله دیابت، فشار خون بالا و موارد دیگر نیز کمک می کند.
در اجتماع فعال باشید

 به گفته محققان آمریکایی، در کسانی که اغلب وقت خود را با دیگران صرف می 
کنند، خطر ابتلا به آلزایمر ۷0 درصد کاهش می یابد. ثابت شده که انزوای بیش از 

حد می تواند به مغز آسیب برساند.
الکل ننوشید

 نوشیدن الکل آسیب های مغزی مرتبط با الکل را به همراه دارد و منجر به سندرم 
ورنیکه کورساکوف )نقص در حافظه کوتاه مدت(، می شود. ثابت شده که بروز 

دمانس یا فراموشی در جمعیت مصرف کننده الکل بیشتر از سایر افراد است. 
مغزتان را ورزش دهید

 به سالمندان توصیه می شود اغلب به حل پازل یا جدول کلمات متقاطع 
بپردازند، موسیقی گوش بدهند و یا به یادگیری زبان جدید روی بیاورند چون این 

فعالیت ها مغز را درگیر نگه می دارد. 
خوب بخوابید

 مطالعات بر روی بیش از ۶ هزار نفر در رابطه با اختلالات خواب نشان داده است 
که این اختلالات بخصوص آپنه خواب با مشکلات اولیه حافظه و اختلالات خفیف 
شناختی همراه است که بعدها می تواند خطر ابتلا به آلزایمر را افزایش دهد. 
تحقیقات دیگر نشان داد که خواب ناکافی می تواند یک پروتئین رسوب  کرده در 

مغز به نام آمیلوئید را بالا ببرد که شاخص بیماری آلزایمر شمرده می  شود.
به بهداشت روان خود اهمیت بدهید

 محققان دانشگاه هاروارد در یک بررسی که بیش از ۸ هزار سالمند را برای بیش 
از یک دهه دنبال کردند، دریافتند که تنهایی نیز زوال شناختی را تشدید می 
 کند. استرس نیز برای مغز بد است. مساله فقط تجربه کردن استرس نیست که 
همه ما آن را داریم- بلکه چگونه کنار آمدن با استرس است. غصه خوردن بر سر 

رویدادهای استرس  زا، اثرات زیان  بار بر سلول  های مغزی دارد.
تغذیه سالم داشته باشید

 غذاهایی که می خورید به طور مستقیم با سلامت مغزتان ارتباط دارد. مصرف 
گوشت قرمز، کره، مارگارین، پنیر چرب، شیرینی و دسر، غذاهای سرخ شده را 
کاهش دهید و سبزیجات تیره رنگ، آجیل و دانه ها، میوه ها بخصوص انواع توت 

ها، روغن زیتون، شکلات تیره را جایگزین آنها کنید.
به اندازه کافی نور خورشید دریافت کنید

 ویتامین دی برای بهبود سلامت روانی و عملکرد ذهنی مهم است و زمانی که 
شما کمبود ویتامین دی داشته باشید، شانس ابتلا به آلزایمر و زوال عقل را در خود 
دو برابر کرده اید. برای دریافت ویتامین دی کافی، هر روز بیرون بروید و 15 تا ۲0 

دقیقه در معرض نور آفتاب باشید.

سرطان کولون قابل درمان است و هرچه زودتر با آزمایشات 
غربالگری تشخیص داده شود، بهتر است.

تشخیص سرطان کولون
حدود   ،)ACS( امریکا  سرطان  انجمن  گفته  اساس  بر 
در   ۲0۲1 سال  در  کولون  سرطان  جدید  مورد   10۴۲۷0
این  ایالات متحده تشخیص داده خواهد شد. خبر خوب 
که این سرطان ها را می توان از طریق آزمایشات غربالگری 
سرطان کولون، مانند کولونوسکوپی، هرچه زودتر تشخیص 

داد.
در طی کولونوسکوپی، پزشک روده بزرگ را از نظر تغییرات 
پولیپ هایی  و  می دهد  قرار  بررسی  مورد  ناهنجاری ها  یا 
می برد.  بین  از  شوند،  تبدیل  سرطان  به  می توانند  که  را 
کولونوسکوپی همچنین می تواند سرطان را زودتر تشخیص 

دهد تا بیشتر قابل درمان باشد.
بسیاری از موارد سرطان کولورکتال، تا زمانی که در مراحل 

اولیه تشخیص داده شود، قابل درمان هستند.
پنج ساله سرطان موضعی 91  بقای  میزان  در حقیقت، 
درصد است. حتی در مرحله 3، پیش آگهی برای اکثر بیماران 

بسیار خوب است.
سرطان کولون چیست؟

کولون، طولانی ترین قسمت از روده بزرگ شما و یک لوله 
عضلانی 5 فوتی است که بخشی از دستگاه گوارش می باشد 

و از چهار بخش تشکیل شده است:
. کولون صعودی

. کولون عرضی
. کولون نزولی

. کولون سیگموئید
این وظیفه کولون است که آب و نمک های باقیمانده مواد 
غذایی را جذب کند تا بتواند مدفوع شما را تشکیل دهد. 
سپس این مواد به رکتوم می رود و در آن جای می گیرد تا زمانی 

که به سرویس بهداشتی بروید.
سرطان کولورکتال شامل سرطان های روده بزرگ است. چه 
در کولون باشد یا در راست روده، که شش اینچ انتهایی مجرای 

گوارشی را تشکیل می دهد.
می تواند  )تومورها(  پولیپ ها  کولون،  داخلی  پوشش  در 
ایجاد شود. این ها معمولًا خوش خیم هستند، اما بعضی از 
انواع پولیپ ها می توانند رشد کرده و سرطانی شوند. اگر در 
طی کولونوسکوپی پولیپ پیدا شود، پزشک آن را برمی دارد. 
در صورت خوش خیم بودن، فرصت سرطانی شدن نخواهد 
داشت. یک پاتولوژیست، پولیپ های برداشته شده را بررسی 

می کند تا به دنبال تغییرات سرطانی باشد.
با گذشت زمان، یک پولیپ سرطانی می تواند از داخل لایه 
مخاطی کولون از طریق دیواره عضلانی کولون رشد کند. 
سرطان می تواند به گره های لنفاوی یا سایر قسمت های بدن 

گسترش یابد.
عوامل خطر سرطان کولون

موارد زیر عوامل خطر سرطان کولورکتال هستند:
. داشتن بیماری التهابی روده )IBD(، که شامل بیماری 

کرون و کولیت اولسراتیو است.
. سابقه شخصی یا خانوادگی سرطان کولورکتال یا پولیپ 

کولورکتال
. سندرم های ژنتیکی خاص مانند سندرم لینچ

. سبک زندگی بی تحرک
. عدم مصرف کافی میوه و سبزیجات

. رژیم غذایی کم فیبر و پرچرب
. خوردن گوشت های فرآوری شده

. اضافه وزن یا چاقی

. استعمال سیگار یا نوشیدن الکل
در طی کولونوسکوپی، پزشک روده بزرگ را از نظر تغییرات 
پولیپ هایی  و  می دهد  قرار  بررسی  مورد  ناهنجاری ها  یا 
می برد.  بین  از  شوند،  تبدیل  سرطان  به  می توانند  که  را 
کولونوسکوپی همچنین می تواند سرطان را زودتر تشخیص 

دهد تا بیشتر قابل درمان باشد
مراحل سرطان کولون

اگر به سرطان کولون مبتلا شده باشید، پزشک مرحله آن را 
به شما اطلاع می دهد.

درمان  توانایی  یا خطر عدم  پیش آگهی  مرحله سرطان، 
سرطان یا بازگشت سرطان را به شما می گوید. برای پزشکان، 
این مراحل اطلاعاتی در مورد چگونگی درمان سرطان ارائه 

می دهد.
سیستم  کولورکتال،  سرطان  متخصص  پزشکان  بیشتر 
مرحله بندی TNM را دنبال می کنند که از سه عامل برای 
تعیین مرحله، استفاده می کند. طبق موسسه ملی سرطان 

)NCI(، این عوامل عبارت اند از:
T: اندازه تومور و اینکه آیا این تومور اولیه، گسترش یافته 

است
N: تعداد گره های لنفاوی مجاور با سرطان

بدن  قسمت های  سایر  به  که  سرطانی  یا  متاستاز   :M
گسترش یافته است

در مورد بیماران، مسئله این است که پزشکان معمولًا پس 
از حذف شدن سرطان، از مرحله T و N اطلاع می یابند. در 
آن زمان، پاتولوژیست بررسی می کند که تومور تا چه اندازه 
به عمق راه پیدا کرده، و همچنین به بررسی گره های لنفاوی 
برداشته شده می پردازد تا متوجه شود که آیا آن ها تحت تأثیر 

قرار گرفته اند یا خیر.
تومورهای درجه پایین و درجه بالا

بالا،  درجه  یا  پایین  درجه  صورت  به  همچنین  تومورها 
طبقه بندی می شوند. این اصطلاحات، چگونگی غیرطبیعی 
به نظر رسیدن سلول ها را در زیر میکروسکوپ تعریف می کنند. 
به این تمایز می گویند؛ برای مثال، در یک تومور کاملًا تمایز 

یافته، سلول ها نسبتاً طبیعی به نظر می رسند.
سرطان هایی که خوب یا به طور متوسط تمایز یافته اند، 
درجه پایین در نظر گرفته می شوند، در حالی که سرطان های 

با تمایز ضعیف، درجه بالا هستند.
تومورهای با درجه بالا، معمولًا تهاجمی تر هستند.

مرحله 0 سرطان کولون
سیستم طبقه بندی، از مراحل 1 تا ۴ برای سرطان استفاده 
می کند. با این وجود، یک مرحله جداگانه وجود دارد و آن 

مرحله 0 است.
این یک سرطان واقعی نیست و ممکن زمانی اتفاق بیفتد 
که شما یک حذف پولیپ از کولون دارای دیسپلازی، داشته 
باشید که یک بیماری پیش سرطانی است. در مرحله 0، 
سلول های پولیپ غیرطبیعی هستند؛ اما هنوز به سرطان 
پیشرفت نکرده اند زیرا از طریق پوشش داخلی دیواره کولون 

نفوذ نداشته اند.
برای این نوع پولیپ، روش درمان، حذف پولیپ است و 
معمولًا به درمان دیگری نیاز نیست. پزشک در مورد زمان 
انجام کولونوسکوپی بعدی، احتمالًا در عرض یک سال، با 

شما صحبت خواهد کرد.
مرحله ۱ سرطان کولون

مرحله 1 نشان دهنده سرطان است. در این مرحله سرطان 
به لایه های میانی کولون گسترش پیدا می کند. در بسیاری از 
مواقع، حذف کامل پولیپ سرطانی در حین کولونوسکوپی 
تنها روش درمانی مورد نیاز برای مرحله 1 سرطان کولون 

است. در مواقع دیگر، اگر سلول های سرطانی در لبه های 
پولیپ وجود داشته باشد یا سرطان از درجه بالایی برخوردار 
باشد، بیماران به جراحی اضافی برای از بین بردن سلول های 

سرطانی باقی مانده، نیاز دارند.
مرحله ۲ سرطان کولون

 B۲ ،A۲ این مرحله از سرطان کولون خود به زیرمرحله های
و C۲ تقسیم می شود که نشان می دهد تومور تا چه اندازه در 
دیواره کولون رشد کرده است. دسته بندی سرطان روده بزرگ 

مرحله ۲ به معنای موارد زیر است:
سروزا  درون  و  عضله  طریق  از  سرطان   :A۲ مرحله   .

)بیرونی ترین لایه( دیواره کولون گسترش می یابد.
. مرحله B۲: سرطان از طریق سروزا به صفاق احشایی، 
بافتی که اندام ها را در شکم می پوشاند، گسترش یافته است.

. مرحله C۲: سرطان از طریق سروزا به اندام های مجاور 
گسترش یافته است.

فرقی نمی کند سرطان در کدام زیرگروه از مرحله دوم قرار 
گرفته باشد، در این مرحله سرطان به غدد لنفاوی یا اطراف 

بدن گسترش پیدا نکرده است.
درمان احتمالًا جراحی برای برداشتن بخشی از کولون و 

غدد لنفاوی مجاور است و شیمی درمانی توصیه می شود.
مرحله ۳ سرطان کولون

در مرحله 3، سرطان کولون به غدد لنفاوی مجاور گسترش 
یافته است. مانند مرحله ۲، مرحله 3 سرطان کولون بر اساس 
تعداد غدد  به علاوه  میزان رشد سرطان در دیواره کولون، 
لنفاوی تحت تأثیر، به سه زیر گروه تقسیم می شود: سرطان 

در این مرحله هنوز متاستاز )گسترش( پیدا نکرده است.
در اینجا نحوه دسته بندی پزشکان برای سرطان روده بزرگ 

در مرحله 3 آورده شده است:
:A ۳ مرحله

· سرطان از طریق مخاط )داخلی ترین لایه( دیواره کولون 
به زیر مخاط )لایه بافت کنار مخاط( یا به لایه عضلانی دیواره 
کولون گسترش یافته است. سرطان در یک تا سه غدد لنفاوی 
مجاور است یا سلول های سرطانی را می توان در بافت نزدیک 

این غدد لنفاوی مشاهده نمود.
· یا سرطان از طریق مخاط به زیر مخاط و چهار تا شش غدد 

لنفاوی مجاور گسترش یافته است.
:B ۳ مرحله

· سرطان از طریق لایه عضلانی دیواره کولون به سروزای 
دیواره کولون گسترش یافته است، یا از طریق سروزا به صفاق 
احشایی گسترش پیدا کرده است. سرطان در یک تا سه غدد 

لنفاوی مجاور یا در بافت نزدیک غدد لنفاوی دیده می شود.
· یا سرطان به لایه عضلانی یا سروزا و همچنین چهار تا شش 

غدد لنفاوی مجاور گسترش یافته است.
· یا سرطان از طریق مخاط به زیر مخاط، یا به لایه عضلانی 
دیواره کولون و همچنین به هفت )یا بیشتر( گره ی لنفاوی 

مجاور گسترش یافته است.
:C ۳ مرحله

· سرطان از طریق سروزای دیواره کولون به صفاق احشایی و 
چهار تا شش غدد لنفاوی مجاور گسترش یافته است.

· یا سرطان از طریق لایه عضلانی دیواره کولون به سروزا یا 
از طریق سروزا به صفاق احشایی و همچنین هفت )یا بیشتر( 

گره ی لنفاوی مجاور گسترش یافته است.
· یا سرطان از طریق سروزای دیواره کولون به اندام های 
مجاور، همچنین یک یا چند غدد لنفاوی نزدیک یا در بافت 

نزدیک این غدد لنفاوی گسترش پیدا کرده است.
و  کولون  از  بخشی  برداشتن  برای  جراحی  شامل  درمان 
کاهش  برای  شیمی درمانی  علاوه  به  مجاور،  لنفاوی  غدد 

خطر بازگشت سرطان است. در بعضی موارد، مانند اینکه با 
جراحی نمی توان تومور را به طور کامل از بین برد یا فرد برخی 
پرتودرمانی  است  ممکن  گذاشته،  سر  پشت  را  سرطان ها 

توصیه شود.
مرحله ۴ سرطان کولون

این زمانی است که سرطان کولون متاستاز پیدا کرده و از 
کولون به نقاط دوردست بدن گسترش می یابد. این مرحله 
نیز بر اساس میزان گسترش سرطان به سه زیر مرحله تقسیم 
شده است. هر نوع سرطان کولون در مرحله ۴ به شرح زیر 

تعریف می شود:
مرحله A ۴: سرطان به یک ناحیه یا ارگان دور مانند کبد، 

ریه، تخمدان یا غدد لنفاوی دور گسترش یافته است.
یا اندام دور  مرحله B ۴: سرطان به بیش از یک منطقه 

رسیده است.
شکم  دیواره  که  می رسد  بافتی  به  سرطان   :C ۴ مرحله
دیگر  اندام های  یا  مناطق  به  است  ممکن  و  می پوشاند  را 

گسترش یابد.
در مرحله ۴ جراحی روش درمانی نیست، اما می تواند برای 
از بین بردن سرطان در کولون، غدد لنفاوی و همچنین سایر 

آسیب ها در محل گسترش سرطان استفاده شود.
بسته به تعداد و اندازه تومورها، شیمی درمانی ممکن است 
قبل و یا بعد از جراحی انجام شود. ممکن است از پرتودرمانی 

نیز استفاده شود.
آزمایشاتی برای شناسایی سرطان کولون

چندین آزمایش مختلف برای تشخیص سرطان روده بزرگ 
وجود دارد:

به  و  برداشته  را  بافت  از  کوچکی  تکه  پزشک  بیوپسی: 
آزمایشگاه می فرستد تا از نظر سرطان مورد تجزیه و تحلیل 

قرار بگیرد.
کولونوسکوپی تشخیصی: یک لوله نازک و انعطاف پذیر به 
پزشک امکان می دهد تا کولون و رکتوم را ببیند و می تواند از 

هرگونه پولیپ یافت شده نمونه برداری کند.
آزمایشات تصویربرداری: آزمایشات CT،CAT، سونوگرافی 
و MRI می تواند به دنبال سرطانی باشد که به غدد لنفاوی یا 

سایر بافت ها یا اندام های بدن شما گسترش یافته است.
نرخ بقا

میزان سرطان روده بزرگ پنج ساله برای بزرگسالان به شرح 
زیر تخمین زده شده است:

نشده  منتشر  کولون  در  اگر سرطان  . سرطان موضعی: 
باشد، میزان بقای پنج ساله 91 درصد است.

. سرطان منطقه ای: اگر به غدد لنفاوی یا بافت های مجاور 
گسترش یافته باشد، میزان بقای پنج ساله ۷۲ درصد است.

. سرطان دور: اگر به غدد لنفاوی دور یا اندام هایی مانند کبد 
یا ریه ها متاستاز داده شود، میزان بقای پنج ساله 1۴ درصد 

است.
محدودیت های سیستم مرحله بندی

پزشکان  که  است  اصلی  زبان  و  است  مهم  مرحله بندی 
برای صحبت با یکدیگر، درک و توجیه کردن درمان استفاده 
می کنند، اما سرطان همیشه از قوانین مرحله بندی پیروی 

نمی کند.
درست  اگرچه  نمی خواند.  را  درسی  کتاب های  سرطان، 
است که سرطان کولون در مراحل اولیه از نظر پاسخ به درمان و 
زنده ماندن پیش آگهی بهتری دارد، اما سرطان کولون مرحله 

۴ به طور حتمی تهدیدکننده زندگی نیست.
بسیار مهم است که با پزشک خود در مورد بهترین روش 
درمان تومور خاص و مشخصات مولکولی آن صحبت کنید تا 

بتوانید بهترین مراقبت های ممکن را داشته باشید.

سرطان روده بزرگ؛

آشنایی با 4 مرحله ی سرطان کولون
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استان  مدیرکل گمرکات استان قم گفت: صادرات 
در سال 99 نسبت به سال 9۸ از نظر وزن با رشد 11 
درصدی و از نظر ارزش با رشد هشت درصدی مواجه 

شد. 
به  گذشته  سال  کرد:  بیان  دریکوندی  اسفندیار 
دلیل شیوع ویروس کرونا و تحریم های ظالمانه، فشار 
با  اما  آمد،  وارد  قم  استان  تجارت  روند  به  سنگینی 
تلاش های صورت گرفته و اجرای برنامه های حمایتی، 
وضعیت صادرات و واردات استان متحول شد و شرایط 

بهتری برای فعالان اقتصادی رقم خورد.
وی افزود: در همین رابطه در سال 99 به خصوص 
نیمه دوم آن، صادرات استان در مجموع از نظر وزن و 
ارزش در مقایسه با مدت مشابه سال قبل با رشد قابل 
توجهی رو به رو شد که این موضوع دستاوردی مهم برای 

روند توسعه اقتصادی قم به شمار می آید.
وی ادامه داد: در حوزه واردات نیز گمرکات استان 
قم در سال گذشته به ویژه ۶ ماهه دوم آن، توانست با 
از ظرفیت های حمایتی  و استفاده  فرآیندها  تسهیل 
موجود، آمار رو به رشدی از خود به ثبت رساند و درآمد 

استان از محل فعالیت های تجاری را افزایش دهد.

دریکوندی گفت: حجم اصلی واردات استان شامل 
کالاهای اساسی مورد نیاز مردم و همچنین مواد اولیه و 
تجهیزات قابل استفاده در واحدهای تولیدی و صنعتی 
است و به همین دلیل افزایش میزان واردات از گمرکات 
قم نقش موثری در ارتقا وضعیت تولید و اشتغال استان 
بر  نیز  بیان کرد: گمرکات قم در سالجاری  دارد. وی 
اساس شعار سال و راهبرد لزوم حمایت هرچه بیشتر از 
فعالان اقتصادی استان و تسهیل فرآیندهای تجاری، 
برای رشد هرچه بیشتر حجم صادرات و واردات از همه 
ظرفیت های اداری و قانونی تحت اختیار خود استفاده 
خواهد کرد. در سال 99، 1۴۸ میلیون دلار کالای تولید 
شده در استان از طریق گمرکات قم به بازارهای جهانی 
صادر شد. در همین رابطه 1۲5هزار و ۷31تن انواع کالا 
همچون گرانول، محصولات غذایی، کفش و صندل، 
محصولات  و  مواد  مسی،   مصنوعات  سرب،  شمش 
پلاستیکی،  شیمیایی و هیدروکربن، به کشورهایی نظیر 
عراق، افغانستان، امارات، هند، پاکستان و ازبکستان 
و  هزار  مقدار 5۴  مدت،  همین  در  شده است.  صادر 
۶۲9 تن کالا مانند اجزا و قطعات موتورسیکلت،  الیاف 
اکرولیک، اجزا و قطعات لباسشویی و پکیج و همچنین 

چین،  نظیر  کشورهایی  از  بهداشتی  و  آرایشی  لوازم 
هند، ایتالیا، امارات،  ترکیه و ژاپن به ارزش ۲۷0 میلیون 
و ۸۶1 هزار دلار از طریق گمرکات استان قم به کشور 
وارد شده است. در بخش ترانزیت نیز طی سال گذشته،  
۸1 هزار تن کالا از سایر گمرکات به گمرکات استان 
میان گمرکات  و همکاری مطلوبی  ترانزیت شده  قم 
قم با سایر گمرکات کشور برقرار بوده است. در بخش 
قضایی نیز طی این مدت ۷۸۴ پرونده مظنون به قاچاق 
به ارزش حدود 1۸0 میلیارد تومان در گمرکات استان 
قم تشکیل شده است که در راستای مقابله با قاچاق 
بر اساس رویه های قانونی رسیدگی  این پرونده ها  به 
سال 99  در  نیز  استان  گمرکات  کل  درآمد  می شود. 
به ۲۴۲ میلیارد تومان رسید،  گمرکات قم از امکانات 
لازم برای صادرات و واردات کالاهای متنوع مورد نظر 
فعالان اقتصادی برخوردار است. بیش از 50 درصد 
صادرات و واردات استان در مسیرهای سبز و زرد است 
که امور اداری مربوط به آن در کوتاه ترین زمان ممکن 
و بدون توقف انجام می پذیرد تا فعالان اقتصادی در قم 
با سهولت بیشتری در بازارهای جهانی حضور داشته 

باشند.  

مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد:  

رشد ۱۱درصدی صادرات استان قم درسال گذشته 

اجتماعی

مدیرکل مدیریت بحران استان قم :
ورود خودروهای غیربومی به قم ممنوع شد

مدیرکل مدیریت بحران استان قم گفت: بر اساس مصوبه ستاد استانی 
مقابله با کرونا و با توجه به قرارگرفتن این استان در شرایط قرمز کرونایی ورود 
خودروهای غیربومی به قم ممنوع شد و حضور کارمندان در دستگاه های 

غیرضرور تا دو سوم کاهش می یابد. 
محسن اوروجی عصر چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگاران با اعلام نحوه 
اعمال محدودیت های دو هفته ای کرونایی در قم گفت: در هشتاد و یکمین 
جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی مقابله با کرونای استان، بر 
اساس مصوبه های ستاد ملی کرونا و طرح مدیریت هوشمند این بیماری، 

محدودیت هایی در پنج سطح در این استان از امروز اعمال می شود.
وی افزود: حضور کارکنان دستگاه های غیرضرور در استان تا دو سوم کاهش 

و تمام جلسه های استان نیز حداکثر با حضور 15 نفر تشکیل می شود.
مدیرکل مدیریت بحران قم گفت: فعالیت حضوری همه مدارس، دانشگاهها 

و مراکز حوزی تعطیل و این فعالیت ها باید به صورت غیرحضور برگزار شود.
اوروجی با بیان اینکه همچنین نمازهای جمعه و جماعت در شرایط قرمز 
تعطیل خواهد بود، گفت: تعطیلی اقامه جماعت نمازها به معنای تعطیلی 
مساجد نیست بلکه مساجد سایر کارکردهای خود را ادامه داده و تنها تجمع در 

این اماکن مقدس را نخواهیم داشت.
وی ادامه داد: بر اساس مصوبه ستاد استانی مقابله با کرونا، هر گونه ورود 
خودروی غیربومی به قم ممنوع است و تردد شبانه در این استان نیز از ۲۲ تا 

3 بامداد است.
مدیرکل مدیریت بحران قم اظهار داشت: همچنین فعالیت تمام واحدهای 
صنفی گروه های شغلی ۲، 3 و ۴ به مدت دو هفته در این استان تعطیل خواهد 

بود و نظارت ها برای اجرایی شدن این محدودیت ها تشدید می شود.
روزبازارهای قم تا اطلاع بعدی تعطیل شد

شهری  مشاغل  ساماندهی  و  بار  وتره  میوه  میادین  سازمان  مدیرعامل   
شهرداری قم  نیز از تعطیلی کلیه روز بازارها در راستای دستورالعمل های 

ابلاغی و برای پیشگیری از اشاعه ویروس کرونا خبر داد. 
علیرضا مظفری با اشاره به شیوع ویروس کرونا و ایجاد شرایط قرمز کرونایی 
در شهر قم، اظهار داشت: در راستای مصوبه ستاد پیشگیری و مقابله با ویروس 
کرونا و با هدف جلوگیری از تشکیل اجتماع مردمی و قطع زنجیره انتقال، 

فعالیت کلیه روز بازارهای استان تا اطلاع ثانوی متوقف شد.
شهری  مشاغل  ساماندهی  و  بار  وتره  میوه  میادین  سازمان  مدیرعامل 
شهرداری قم با اشاره به قرارگیری شهر قم در وضعیت قرمز شیوع ویروس 
کرونا، تصریح کرد: میزان بالای ابتلا و سرعت انتقال ویروس سبب شده تا 
سرایت پذیری کووید 19 در موج جدید کرونا، بسیار بیشتر از دفعات قبل باشد.
مظفری برخورد با خاطیان و جلوگیری از تجمع دست فروشان را خواستار 
شد و ابراز کرد: تمامی تجمعاتی که سبب به خطر افتادن سلامت شهروندان 

می شوند باید تعطیل شوند.
وی در ادامه افزود: شاید تنها و بهترین راه مقابله و ریشه کنی این بیماری و 
قطع زنجیره آن، به دست خودِ ماست و همه باید تلاش کنیم که زنجیره این 

بیماری را قطع و در نتیجه آمار مبتلایان به این بیماری را کاهش دهیم.
 

معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای قم:

کارت هوشمند ۱4 راننده ناوگان عمومی 
غیر فعال شد

 معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای قم، گفت: به 
دلیل عدم اجرای کامل شیوه نامه های بهداشتی درتعدادی از ناوگان عمومی 
حمل ونقل جاده ای مسافر استان، کارت هوشمند 1۴ راننده به مدت یکماه 

تعلیق و به 3۸ راننده دیگر تذکر کتبی داده شد. 
به گزارش روز پنجشنبه روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده 
ای قم، حمیدسالاری، بیان کرد: در راستای اجرای کامل طرح فاصله گذاری 
اجتماعی و رعایت جامع شیوه نامه های بهداشتی درناوگان عمومی حمل و 
نقل جاده ای مسافر، نسبت به اعمال قانون درخصوص 5۲ راننده متخلف 

اقدام شد.
معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای قم، افزود: با توجه 
به بازرسی های مستمر از ناوگان عمومی حمل و نقل جاده ای مسافر توسط 
کارشناسان این اداره کل و همچنین دریافت گزارشات مستند مردمی، نسبت 

به تشکیل کمیسیون ماده 11) رسیدگی به تخلفات رانندگان ( اقدام گردید.
وی تعداد جلسات تشکیل شده کمیسیون ماده 11 درخصوص رسیدگی 
به تخلفات رانندگان در امر رعایت شیوه نامه های بهداشتی را دومورد عنوان 
و ادامه داد: به دلیل اهمیت موضوع و دقت بازرسان و همچنین مستند بودن 
گزارشات مردمی، تخلفات هر 5۲ راننده محرز وبه 3۸ تن از آنان که برای 
نخستین بار نسبت به رعایت کامل شیوه نامه ها و اجرای طرح فاصله گذاری 

اجتماعی اهمال ورزیده بودند، تذکر کتبی داده شد.
سالاری گفت: کارت هوشمند 1۴ تن دیگر نیز به دلیل تکرار تخلفات و عدم 

توجه به تذکرات قبلی به مدت یکماه غیرفعال اعلام شد.
معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای قم با تاکید بر این 
مهم که صیانت از سلامت مسافران و دیگر کاربران جاده ای اهمال بردار نیست، 
تصریح کرد: تکرار تخلفات موضوعه وعدم رعایت مقررات، موجب تشدید آرا 

صادره بعدی و تجمیع با رای اعلامی فعلی خواهد شد.
وی در ادامه به سر فصل موارد اعلامی در شیوه نامه های بهداشتی و ضرورت 
رعایت آنها در ناوگان عمومی حمل و نقل جاده ای مسافر پرداخت و عنوان 
کرد: استعلام سلامت مسافران از سامانه های اعلامی وزرات بهداشت، رعایت 
ظرفیت حداکثر 50درصدی حمل مسافر، الزام راننده و مسافران به استفاده 
از ماسک در خودرو، تسهیل دسترسی کاربران به ماسک و مایع ضدعفونی در 
خودرو و... مهمترین مواردی است که در امر سرویس دهی ناوگان عمومی به 

مسافران باید مورد توجه جدی قرار گیرد.
وی همچنین با اعلام شماره تلفن گویای 1۴1 مرکز مدیریت راه ها، از کاربران 
گرامی بهره مند از ناوگان عمومی درخواست کرد: درصورت مشاهده هرنوع 
تخلف اعم از دریافت وجه اضافه، عدم ارائه خدمات مناسب، اهمال در اجرای 
شیوه نامه های بهداشتی و...توسط شرکت ها، دفاتر فروش بلیط و رانندگان، 

ضمن تماس با شماره تلفن اعلامی نسبت به ارائه گزارش اقدام نمایند.
از ۸1۴  قم  استان  در  ای مسافر  ونقل جاده  ناوگان عمومی حمل  تعداد 
دستگاه تشکیل شده است که از این مجموع تعداد ۲۷0دستگاه اتوبوس، 

تعداد 33۲دستگاه مینی بوس و ۲1۲ دستگاه نیز سواری کرایه است.
همچنین تعداد یکهزار و 3۷0 نفر راننده دربخش ناوگان عمومی حمل و نقل 
مسافر در استان قم به فعالیت می پردازند. از 13 فروردین ماه هم زمان با خیز 
چهارم کرونا در کشور، استان قم نیز از جمله مناطقی است که در وضعیت 
نارنجی قرار گرفت که با افزایش تعداد بستری ها و مبتلایان، این استان از 1۸ 

فروردین ماه به قرمز تغییر رنگ داد.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم:

تمام مدارس قم به شبکه ملی اطلاعات 
متصل شدند

 مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم گفت: با اتصال مدارس 
روستاهای فاقد ارتباطات ثابت به شبکه ملی اطلاعات کلیه مدارس قم از محل 

خدمات عمومی اجباری به شبکه ملی اطلاعات اتصال پیدا کردند. 
جواد غلام پور در گفت و گویی اظهار داشت: با توجه به پیگیری های انجام 
شده و اعزام گروه های کارشناسی این اداره کل به روستاها، مناطقی که دارای 
پوشش ارتباطی ضعیف یا فاقد پوشش ارتباطی بوده شناسایی و پس از تامین 
اعتبار از سوی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، اتصال کلیه مدارس استان 

از محل خدمات عمومی اجباری به شبکه ملی اطلاعات برقرار شد.

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم تشریح کرد:

جزییات کشف دو تن تخم مرغ فاسد  
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم از توقیف دو تن تخم مرغ 

فاسد و تشکیل پرونده قضایی برای متهمان خبر داد.
حجت الاسلام مجید یزدی در تشریح روند توقیف این محموله فاسد افزود: گزارشی 
توسط یکی از دیده بانان پیشگیری مبنی بر ورود یک محموله فاسد تخم مرغ از یکی 
از استان های مرکزی کشور و برنامه ریزی جهت بسته بندی و توزیع در استان قم در 
سامانه سجام ثبت شده بود که بلافاصله با دستور دادستان محترم قم، این محموله 

توقیف، پرونده قضایی تشکیل و از توزیع، جلوگیری خواهد شد
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم در خصوص اهداف 
سامانه سجام بیان داشت: سامانه سجام با رویکرد مشارکت حداکثری مردم در مبارزه 
بی امان با مفاسد و پیشگیری از وقوع جرم تحت عنوان دیده بان های پیشگیری در 

سراسر کشور راه اندازی شده است.
وی گفت: با توجه به اینکه مردم در بطن کار هستند و مسائل را بهتر می بینند 
وحتی مسائلی که ممکن است از دید مسئولین امر پوشیده بماند را کامل مشاهده 
می نمایند به وسیله این سامانه الکترونیکی بدون نیاز به مراجعه حضوری خصوصا 
در ایام کرونا به دستگاه قضایی می توانند با عالیترین مقامات قضایی ارتباط وبه آنان 
دسترسی پیدا نموده و مشکل را با آنان در میان بگذارند، در این فرآیند معضلات 
محلات، مناطق، شهرستان ها و همچنین احیانا ترک فعل هر مسئولی  از خود مردم 
دریافت و بر اساس آن مطالبه گری از دستگاه های دولتی و غیر دولتی در راستای 
احقاق حقوق عامه صورت می گیرد و در نهایت اقدامات صورت گرفته به خود مردم 

اطلاع رسانی می شود.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم خاطرنشان کرد: سامانه 
سجام به آدرس sajam.scpd.ir برای ثبت نام همگان در دسترس آحاد مردم قرار دارد. 
در این سامانه گزارش های مردمی از ثبت نام کنندگان به صورت اینترنتی دریافت و 
به صورت محرمانه در سیستم ثبت می شود و پس از بررسی، صحت سنجی و تأیید 
مسئول  استانی، گزارش ها برای دستگاه های دولتی فرستاده و مطالبه گری میشود.

حجت الاسلام مجید یزدی  شرط ارائه گزارش را ثبت نام در سامانه، تأیید مراحل 
احراز هویت، شناسایی اعضا و سپس درج گزارش ها در موضوعات اولویت دار این 
استان به همراه مستندات بیان کرد و افزود: سامانه سجام بر آمده از مطالبات گسترده 
مردم از دستگاه قضایی و سایر قوا و همچنین نیاز قوا به مشارکت مردم جهت پیشبرد 
اهداف انقلاب اسلامی ایران است و از عموم مردم برای ثبت نام در این سامانه و ارسال 

گزارش های مستند دعوت می شود.
 

در پی وضعیت قرمز کرونایی؛ 

اصناف گروه شغلی ۲، 3 و 4 قم دوهفته 
تعطیل شدند

 اتاق اصناف مرکز استان قم با صدور اطلاعیه ای با اشاره به قرار گرفتن این استان 
در وضعیت قرمز کرونایی، تعطیلی فعالیت تمام اصناف گروه های شغلی ۲، 3 و ۴ قم 

به مدت دوهفته را اعلام کرد. 
در این نامه که نسخه ای از آن عصر چهارشنبه در اختیار ایمان  قرار گرفت، آمده 
است: با توجه به اینکه هم اکنون شهر قم در وضعیت قرمز ناشی از بیماری کرونا قرار 
گرفته است بر اساس دستورالعمل ستاد ملی کرونا، همه اصناف در گروه های شغلی 

۲، 3 و ۴ از تاریخ 1۸ فروردین ماه به مدت دو هفته تعطیل می باشند.
این نامه خطاب به روسای اتحادیه های صنفی استان، تاکید کرده است: به همین 
دلیل کمیسیون بازرسی اتحادیه باید نسبت به اجرای این اعمال تعطیلی نظارت و 

نتیجه توسط اتحادیه به صورت روزانه به این اتاق اعلام گردد.
مشاغل گروه دوم شامل پاساژها و مراکز خرید و مال های فروش غیر مواد غذایی، 
تمرین و انجام مسابقه های ورزشی، مراکز متبرکه و زیارتگاه ها، مساجد و مصلی ها، 
قنادی یا شیرینی فروشی، آب میوه و بستنی فروشی، مراکز تهیه و طبخ غذا با پذیرش 
مشتری، آرایشگاه مردانه، بازار فروش خودرو، مراکز شماره گذاری اتومبیل، فرش و 
موکت فروشی، اسباب بازی فروشی، فروش لوازم خانگی، خدمات چاپ دیجیتال، 
تزیینات داخلی ساختمان، کادویی فروشی، عمده فروشی و خرده فروشی پوشاک، 
پارچه فروشی، آتلیه و عکاسی، مشاور املاک، پرده سرا، فروش مبلمان، فروش کیف 
و کفش، فروش لوازم التحریر، خیاطی، خرازی، فروشگاه لوازم آرایشی و بهداشتی، 

شیرینی پزی، خشکبار و آجیل فروشی می شوند.
مشاغل گروه سوم شامل دانشگاه ها، مدارس، حوزه های علمیه، آموزشگاه های 
فنی و حرفه ای و زبان سراها و سایر آموزشگاه ها و کتابخانه ها، مهدهای کودک، 
استخرهای سرپوشیده، سینما و تئاتر و مراکز مشابه، موزه و باغ موزه، تالارهای 

پذیرایی، آرایشگاه های زنانه و سالن های زیبایی می شوند.
و  مذهبی  فرهنگی،  اجتماعی،  مراسم  برگزاری  شامل  شامل  نیز  چهارم  گروه 
همایش ها، باشگاه های ورزشی برای ورزش های پر برخورد از جمله کشتی و کاراته 
و جودو، مدارس شبانه روزی، کافه، قهوه خانه و چای خانه با عرضه مواد دخانی، باغ 

وحش و شهربازی ها و مراکز تفریحی آبی هستند.
از 13 فروردین ماه هم زمان با خیز چهارم کرونا در کشور، استان قم نیز از جمله 
مناطقی است که در وضعیت نارنجی قرار گرفت که با افزایش تعداد بستری ها و 

مبتلایان، این استان از امروز 1۸ فروردین ماه به قرمز تغییر رنگ داد.
  

بر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا ؛  

اجتماعات مذهبی ماه رمضان در قم 
برگزار نمی شود

با اعمال محدودیت های قرمز در استان قم و بر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با 
کرونا، برنامه ها و آیین های ماه مبارک رمضان در شهرهای قرمز از نظر شیوع کرونا، 

به صورت انفرادی برگزار و هیچ مراسم مذهبی و تجمعی برگزار نمی شود. 
بر اساس مباحث مطرح شده روز چهارشنبه در هشتاد و یکمین جلسه ستاد 
پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی مدیریت پاسخ به بحران استان در سالن کرامت 
استانداری قم، در آخرین رنگ بندی اعلام شده توسط ستاد ملی مقابله با کرونا، 
متاسفانه این استان از روز چهارشنبه به جمع مناطق قرمز از نظر شیوع کرونا افزوده 
شده است که لازم است تا محدودیت های شرایط قرمز با دقت در این استان اجرایی 
شود. بر اساس مصوبه های ابلاغی ستاد ملی مبارزه با کرونا، در شهرهای قرمز 
کرونایی هیچ تجمع و برگزاری هر گونه برنامه تجمعی برگزار نمی شود و باید توزیع 

نذورات هم در ایام ماه مبارک رمضان به صورت بیرون بر باشد.
فرماندار قم نیز در این نشست در ادامه آخرین اقدام های انجام شده در حوزه 
طرح شهید سلیمانی در این استان را مورد اشاره قرار داد و گفت: در طرح شهید 
سلیمانی استان قم به 9۴ محله تقسیم شد و با همکاری بسیج سازمان دهی مطلوبی 
در این محلات انجام و بازدیدهای مستمری صورت گرفته است.  مرتضی حیدری با 
بیان اینکه طرح شهید سلیمانی در شناسایی و رهگیری بیماران نقش مهمی داشته 
است، افزود: با توجه به شرایط جدید کرونایی و شیوع نوع جهش یافته کرونا، نیاز 
است تا سازوکار قبلی اجرای طرح شهید سلیمانی متناسب با شرایط جدید تغییر 
کند. حیدری با تاکید بر ضرورت بهره گیری از تجربه کشورهای موفق در مهار کرونای 
جهش یافته انگلیسی گفت: در حالی پیک چهارم کرونا از نوع انگلیسی در کشور و از 
جمله قم آغازشده است که برخی از کشورها این نوع از ویروس کرونا را مهار کرده اند 

که باید از تجربه آن ها درروند مبارزه با ویروس کووید19 استفاده کرد.
  

جانشین فرماندهی سپاه امام علی بن ابیطالب )ع( قم خبرداد:

توزیع 3۰ هزار بسته معیشتی در قم 
جانشین فرماندهی سپاه امام علی بن ابیطالب )ع( قم گفت :در آستانه ماه مبارک 
رمضان و در طرح مواسات و همدلی 30 هزار بسته معیشتی بین نیازمندان قم توزیع 
شد. سرهنگ موحدی اظهارداشت:: تهیه و توزیع 30 هزار بسته معیشتی، بهداشتی 
و فرهنگی با همکاری بسیج دانشجویی و خیرین استان در آستانه ماه مبارک رمضان 
نیازمندان جامعه هدف استان توزیع  این اقلام در بین  انجام شد که عصر امروز 
می شود. وی ارزش مالی این سی هزار بسته معیشتی را 1۲ میلیارد تومان اعلام کرد 
و گفت: این مرحله هفتمین مرحله توزیع بسته معیشتی توسط بسیج دانشجویان 
استان محسوب است. سرهنگ رفعت نژاد مسئول بسیج دانشجویی استان هم گفت: 
این بسته ها شامل 10 قلم اجناس: برنج، چهار قلم حبوبات، ماکارونی، رب، ماست و 

بسته های فرهنگی و بهداشتی است که ارزش هر بسته ۴00 هزار تومان است.

مدیرکل دفتر امور سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری استانداری قم 
گفت: تک شهرستانی بودن به یکی از موانع مهم توسعه استان تبدیل شده و 

تا پایان دولت تدبیر و امید، ۲ شهرستان جدید به این استان اضافه می شود. 
با  قم  از جغرافیای  از خارج  اضافه شدن شهرستان  افزود:  بابایی  مرتضی 
استقامت  هایی از خارج استان روبه رو می شد و عملا راه به جایی نمی برد و به 
همین دلیل برای خروج قم از تک شهرستانی با نگاه درون استانی بخش های 

جعفریه و کهک به زودی به شهرستان جدید تبدیل می شوند.
یا  سلفچگان  تابعه  شهرهای  از  یکی  شدن  تبدیل  طرح  داد:  ادامه  وی 
خلجستان به شهرستان نیز امسال به وزارت کشور ارائه خواهد شد و با شکل 

گیری این اقدام روند توسعه بخش ها و روستاهای استان بهبود می یابد.
وی ادامه داد: 95 درصد جمعیت قم ساکن در شهر هستند و نگاه توسعه ای 

به بخش ها و روستاها نشده است.
وی تاکید کرد: تک شهرستانی بودن همیشه به استان قم ضربه زده و به خاطر 
این مساله، در تخصیص اعتبارات در رتبه آخرین استان های کشور قرار گرفته در 

حالی که قم از نظر جمعیتی بیست و دومین استان کشور است.
استان قم دارای یک شهرستان به همین نام و پنج بخش مرکزی، جعفریه، 

سلفچگان، کهک و خلجستان است.
فعالیت ۹۲ حزب سیاسی در قم

وی در ادامه بیان کرد: ارتباط با احزاب و تشکل های سیاسی و صدور مجوز 
فعالیت احزاب در قالب شعبه و دفاتر فرعی از فعالیت های مهم دفتر امور 

سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری استانداری قم است.
مدیرکل دفتر امور سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری استانداری قم با 
بیان اینکه 1۲۲ حزب در ایران مجوز فعالیت دارند، بیان کرد: در استان قم 53 
حزب در قالب شعبه شناسنامه دار و 39حزب در قالب دفاتر فرعی مجوز فعالیت 
دریافت کرده اند. وی افزود: خانه احزاب قم به عنوان نهمین خانه احزاب کشور 
از سال 9۷ راه اندازی شده که هیات مدیره آن از 9 حزب و یک بازرس از جریان 
های سیاسی مختلف تشکیل شده است. دوره فعالیت خانه احزاب سه سال 

است و هر سال یکی از جریانات سیاسی مدیریت آن را بر عهده می گیرد.
به گفته وی، در سال اول فعالیت خانه احزاب قم، فراکسیون اصلاح طلبان، در 
سال دوم فراکسیون اعتدالیون و در سال سوم نماینده فراکسیون اصول گرایان 
مدیریت خانه احزاب را بر عهده داشته اند.   بابایی تاکید کرد: در سال 99، ۴5 
جلسه با اعضای احزاب و جریانات سیاسی قم برگزار شده و رییس خانه احزاب با 

نظر موافق استاندار در جلسات شورای اداری قم حضور پیدا می کند.
مدیرکل دفتر امور سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری استانداری قم 
گفت: احزاب سیاسی باید با وجود اختلاف حزبی بتوانند فرهنگ گفت وگو 
و اصل توجه بر منافع ملی و عدم محدود کردن فعالیت به روزهای منتهی به 

انتخابات را در بین خود و سایر مردم نهادینه کنند.
بابایی یادآور شد: احزاب حلقه واسط بین مردم و حاکمیت هستند و انتظار 
مطالبه گری از آنها یک خواسته به جایی ست و از احزاب این انتظار نیز می رود 

که در طول سال در این گونه مباحث برنامه و طرح داشته باشند.
وی با بیان اینکه وضعیت تعامل و همکفری احزاب در قم مثبت است، گفت: 
شناسایی چالش ها و مشکلات استان و ارائه راهکار برای آنها یکی از خواسته 

های مهم از احزاب سیاسی استان قم است.
6۷ درصد دانشجویان قمی در رشته انسانی تحصیل می کنند

بابایی در ادامه بیان کرد: 31 دانشگاه و مرکزآموزش عالی در استان قم فعال 

است که در هشت سال گذشته تعداد آنها ثابت بوده اما تعداد دانشجویان با 
کاهش 10درصدی از ۷3 هزار دانشجو به حدود ۶۶ هزار نفر رسیده است.

مدیرکل دفتر امور سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری استانداری قم 
اضافه کرد: در همین مدت تعداد دانشجویان تحصیلات تکمیلی از نظر کیفی 
رشد ۲۷۶ درصدی داشته است. هزار و 1۶5 عنوان رشته در مراکز آموزش عالی 
قم آموزش داده می شود. وی اظهار داشت: ۶۷ درصد از دانشجویان قمی 
در رشته های علوم انسانی، 1۶ درصد فنی و 1۷ درصد نیز در سایر گروه های 
تحصیلی مشغول گذراندن مراحل علمی هستند و 30 درصد دانشجویان استان 

در مقاطع ارشد و دکتری مشغول تحصیل می باشند.
بابایی یادآور شد: طی چند سال گذشته تعداد دانشگاه های دولتی در مجموع 

در قم افزایش و از تعداد دانشگاه های غیرانتقاعی و پیام نور کاسته شده است.
وی در بخش دیگری از سخنان قم بیان کرد: کمیسیون کارگری به صورت 

ماهانه در قم برگزار و تدابیر لازم در آن اندیشیده می شود.
مدیرکل دفتر امور سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری استانداری قم اضافه 
کرد: در حوزه کارگری مشکل خاص و حادی در سطح قم وجود ندارد و وضعیت 

استان در این بخش مطلوب است.
انتخابات شورای شهر تمام الکترونیک خواهد بود

وی با اشاره به نزدیکی به روزهای انتخابات نیز اظهار داشت: ستاد انتخابات 
قم از چندماه گذشته تشکیل شده و ۶ کمیته به صورت تخصصی مباحث 

مربوط به انتخابات را پیگیری می کند.
بابایی اضافه کرد: انتخابات شوراها در کلانشهرها به صورت تمام الکترونیک 

برگزار می شود و آموزش های لازم به همین جهت به مردم ارائه خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: بدلیل احتمال استمرار شرایط کرونایی، تدابیری توسط 
ستاد انتخابات قم اتخاذ شده تا آسیب های شرایط کرونایی به حداقل برسد و به 
همین منظور تعداد شعبات اخذ رای از ۶99 شعبه به ۷50 شعبه افزایش خواهد 
یافت. ششمین دوره انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا به همراه دومین 
انتخابات میاندوره ای پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری و سیزدهمین 

انتخابات ریاست جمهوری، ۲۸ خردادماه 1۴00 برگزار خواهد شد.

مدیرکل دفتر سیاسی استانداری قم:

تک شهرستانی بودن همیشه به استان قم ضربه زده است
۲ شهرستان جدید به قم اضافه می شود

معاون اجرایی حرم مطهر حضرت معصومه)س( با تاکید بر اینکه محافل و مراسم 
حرم مطهر تا دو هفته فقط به صورت مجازی برگزار می شود، گفت: کتابخانه، موزه و 

کلاس های آموزشی حضوری به مدت دو هفته تعطیل می شود.
هادی محمود نژاد با اشاره به وضعیت حرم مطهر در ایام قرمز شدن وضعیت کرونایی 
قم اظهار کرد: با توجه به دستور تولیت آستان مقدس مبنی بر لزوم رعایت دستورالعمل 
های بهداشتی در آستان مقدس حضرت معصومه)س( تمامی برنامه های حرم مطهر 

تا دو هفته به صورت غیر حضوری بر گزار می شود.
وی افزود: بنابراین شبستان نجمه خاتون)س( تعطیل شده و برگزاری نماز جماعت 
در تمامی فضاهای مسقف ممنوع و تردد در شبستان امام خمینی)ره( با مدیریت حرم 
مطهر انجام می شود و فاصله گذاری اجتماعی، استفاده از ماسک و تذکرات بهداشتی 
به زائران در تمام فضاهای حرم مطهر انجام می شود. معاون اجرایی حرم مطهر کریمه 
اهل بیت)س( با اشاره به ساماندهی خادمان سلامت با مدیریت بهداشت و درمان حرم 
مطهر گفت: دستورالعمل های بهداشتی و شیوه اعمال آن به همه بخش های آستان 
مقدس ابلاغ و مقرر شده که خودروهای زائربر با دو سوم ظرفیت ارائه خدمت داشته 
باشند و نظارت مستمر مدیریت بهداشت و درمان و نماینده دانشگاه علوم پزشکی بر 

تمامی اقدامات اجرایی آستان مقدس در حوزه های مختلف انجام می شود.

وی با اشاره به لغو مراسم حضوری ترتیل خوانی ویژه بانوان افزود: بانوان می توانند 
برنامه ترتیل خوانی عمومی که با پخش زنده از شبکه سه همراه است را دنبال کنند.

معاون اجرایی آستان مقدس بانوی کرامت ادامه داد: کتابخانه و موزه آستان مقدس 
تا دو هفته تعطیل است و برگزاری کلاس های نیز فقط به صورت غیر حضوری دنبال 
خواهد شد. محمودنژاد ادامه داد: خطبه خوانی حرم مطهر تا اطلاع ثانوی تعطیل و 
پذیرایی در مهمانسرا و برپایی سفره ماه مبارک رمضان در حرم مطهر ممنوع است و 
اطعام در قالب طرح مواسات و همدلی مؤمنانه با مراجعه به درب منازل افراد انجام 
می شود و برنامه ریزی شده است که ۲00 هزار پرس غذا در طول ماه مبارک رمضان 
توزیع شود. وی افزود: سخنرانی های قبل از نماز ظهر و مغرب به صورت مجازی و 
برنامه احکام گویی از رادیو معارف دنبال می شود؛ ترتیل خوانی عمومی نیز به صورت 
غیر حضوری و مجازی خواهد بود و برگزاری نماز دوم مغرب و عشا در صحن صاحب 
الزمان)عج( انجام نمی شود. محمودنژاد تصریح کرد: برنامه مناجات خوانی که قرار 
بود در شبستان نجمه خاتون انجام شود تعطیل و به صورت غیر حضوری از شبکه 
ملی پخش خواهد شد. وی بر لزوم رعایت دستورالعمل های بهداشتی به صورت ویژه 
توسط خادمان تاکید کرد و گفت: امیدواریم با همراهی زائران بتوانیم دستورالعمل ها 

را به شیوه مطلوب دنبال کنیم.

معاون اجرایی حرم مطهر حضرت معصومه)س( :

مراسم حرم مطهر تا دو هفته مجازی می شود

هوشمند  مدیریت  جامع  طرح  اجرای  بخشنامه 
محدودیت ها متناسب با اعلام وضعیت قرمز در استان 
قم از سوی معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداری 
قم به دستگاه های اجرایی و بر اساس کاهش حضور 

کارکنان از یک دوم تا دو سوم پرسنل ابلاغ شد. 
های  دستگاه  تمامی  به  خطاب  بخشنامه  این  در 
)به  بحران  مدیریت  قانون   2 ماده  موضوع  اجرایی 
به  عنایت  با  است:  آمده  مسلح(  نیروهای  استثناء 
پیشگیری،  ستاد  جلسه  یکمین  و  هشتاد  مصوبات 

هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران استان 
و بر اساس اعلام وضعیت قرمز کرونایی، مقتضی است 
بر اساس بخشنامه سازمان امور اداری و استخدامی 
مدیریت  جامع  طرح  اجرای  چگونگی  درباره  کشور 
روند  و  وضعیت  با  متناسب  ها  محدودیت  هوشمند 
بیماری کووید 19 در شهرهای کشور، ترتیبی اتخاذ 
شود تا از تاریخ بیست و یکم فروردین ماه سال 1۴00 و 
متناسب با وضعیت اعلامی، تمامی ادارات ارائه دهنده 
مأموریت  با  و دستگاه های مرتبط  خدمات ضروری 

های اساسی و مدیریت شهری با تشخیص بالاترین 
تا 50 درصد  به کاهش حضور  نسبت  مقام مسؤول 
کارکنان و در سایر ادارات با حضور یک سوم کارکنان 

ارائه خدمت کنند.
همچنین در ادامه این بخشنامه آمده است: تمامی 
مراکز آموزشی به طور کامل تعطیل و صرفاً کارکنانی 
حفاظت  فیزیکی،  حفاظت  برای  ها  آن  حضور  که 
تأسیسات و سامانه های الکترونیکی ضروری باشد باید 

در محل کار حضور یابند.

از سوی معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداری قم اعلام شد؛

کاهش حضور کارکنان ادارات از روز شنبه
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ماراتن مالیاتی کلید خورد ؛

آغاز ثبت املاک مسکونی در سامانه اسکان

به درج  بایست نسبت  از صبح روزپنجشنبه کلیه خانوارهای مالک و مستأجر می 
مشخصات سکونت)ملک( خود در سامانه جامع املاک و اسکان ظرف ۲ ماه اقدام کنند.
از صبح روز پنج شنبه 19 فروردین سامانه جامع املاک و اسکان کشور به نشانی 
http://amlak.mrud.ir پذیرای کلیه سرپرستان خانوارهای شهری و روستایی برای درج 
مالکیت و اطلاعات محل سکونت )اقامتگاه( و املاک تحت مالکیت خود )با مالکیت های 

رسمی، وکالتی، تعاونی شهری و روستایی( ظرف مدت ۲ ماه هستند.
سرپرستان خانوار می توانند بر اساس آخرین رقم کد ملی خود )سرپرست خانوار( مطابق 
با جدول زمان بندی که در سامانه ملی املاک و اسکان کشور ذکر شده، به این سامانه 
مراجعه کنند. با این حال همه سرپرستان خانواری که موفق به ثبت نام در تاریخ اعلام 
شده، نشوند، می توانند از تاریخ 10 اردیبهشت تا 19 خرداد نسبت به ثبت اطلاعات 

سکونتی خود در سامانه املاک و اسکان اقدام کنند.
معاون وزیر راه: ثبت املاک خانوارها در سامانه اسکان ظرف ۲ ماه انجام می شود

محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی نیز بارها در گفت 
وگوهای متعددی اعلام کرده: از 19 فروردین ماه همه مردم باید اطلاعات املاک خود را 

در سامانه املاک و اسکان ثبت کنند و این اقدام تا دو ماه ادامه خواهد داشت.
به گفته معاون وزیر راه و شهرسازی، اطلاعات ثبت اطلاعات املاک اشخاص حقیقی و 
حقوقی در سامانه املاک و اسکان، در راستای ماده 5۴ مکرر قانون مالیات های مستقیم 
است که در دی ماه سال گذشته این قانون به تصویب مجلس و تأیید شورای نگهبان، 
رسیده و مراحل ابلاغ آن به دستگاه های ذی ربط از جمله وزارت راه و شهرسازی و سازمان 

امور مالیاتی طی شده است.
مالیات دریافتی از واحدهای مسکونی خالی کجا مصرف می شود؟ 

محمود محمودزاده، معاون مسکن و ساختمان وزارت ره و شهرسازی دراره اهداف 
پیش بینی شده در این قانون گفت: این قانون دو هدف مشخص را پیگیری می کند، 
مورد اول مالیات بر خانه های خالی است که شناسایی این واحدها یکی از وظایفی است 
که قانونگذار برعهده این سامانه گذاشته است و مورد بعدی شناسایی محل اسکان 
خانوارهاست. این مقام مسئول درباره نحوه هزینه کرد منابع حاصل از اجرای این قانون 
گفت: در قانون جهش تولید مسکن یک صندوق ملی مسکن لحاظ شده که مصوب شده 
است و مراحل شورای نگهبان را طی کند که اجرایی و عملیاتی خواهد شد. در قانونی که 
در مجلس برای جهش تولید مسکن تصویب شده است یکی از مواردی که منابع صندوق 
ملی مسکن را تامین خواهد کرد، مالیات های اخذ شده بر بخش مسکن است. منابع 
حاصل از بخش مسکن به صندوق ملی مسکن واریز می شود و منابع این صندوق برای 

تامین مسکن حمایتی مورد استفاده قرار می گیرد.
محمودزاده گفت: سامانه ای که وزارت راه و شهرسازی سال گذشته تشکیل داد به 
استناد قانونی شناسایی خانه های  خالی بود. اما طبق قانون 5۴ مکرر،علاوه بر شناسایی 
واحدهای خالی، وظیفه جدیدی برعهده سامانه نهاده است و آن هم شناسایی محل 
سکونت خانوار است. هر خانواری بر اساس قانون می تواند یک اقامتگاه دائمی در شهر 
محل سکونت و یک اقامتگاه فرعی در شهری غیر از محل سکونت داشته باشد که اینها 
مشمول مالیات نیست. مازاد بر آن اگر هر واحدی داشته باشد مشمول مالیات خواهد 

شد. اگر واحدهای بیشتری داشته باشند اما خالی نباشند مشمول مالیات نخواهد شد.
به گفته وی، کسانی که در سامانه ثبت نام می کنند کد یکتایی را از سامانه دریافت 
می کنند مبنی بر آدرس الکترونیک خانوار و تمامی خدمات دولتی که ازین پس دریافت 

خواهند کرد مبتنی بر این کد یکتایی است که  صادر می شود.
وی با بیان این که اخذ مالیات از خانه های خالی برای شهرهای بالای 100 هزار نفر 
جمعیت است، بدین معنا که شهرهای زیر 100 هزار نفر جمعیت و روستاها اگر خانه 
به درج  باشد مشمول مالیات نیست، گفت:  هر خانواری که نسبت  از سکنه  خالی 
اطلاعات ناصحیح اقدام کند یا اطلاعات خود را در سامانه درج نکند علاوه بر آنکه کد یکتا 

را دریافت نمی کند از خدمات دولتی نمی تواند استفاده کند.
 بر این اساس این خانوارها، مشمول دو برابر جرایم مالیاتی خواهند شد. معاون وزیر 
راه و شهرسازی یادآور شد: در قانون برای شخصیت های حقوقی اعم از شرکت ها و سایر 
شخصیت های حقوقی که دارای واحدهای مسکونی هستند جرایم مالیاتی دو برابر 
اشخاص حقیقی لحاظ شده است. امیدواریم ضوابط اجرایی که برای قانون در نظر گرفته 

شده موجب تکمیل اطلاعات شود.
محمودزاده درباره واحدهای مسکونی فاقد سند نیز گفت: اطلاعات از طریق شهرداری 

ها و تعاونی ها در حال تکمیل است و اسناد تعاونی نیز ملاک عمل خواهد بود.
جریمه عدم ثبت نام مسکن چیست؟

طبق اعلام معاون وزیر راه و شهرسازی اگرمالکی نسبت به ثبت نام اقدام نکند یا 
اطلاعات خانه اش اشتباه و ناقص باشد مشمول جریمه مالیاتی می شود و اگر مستاجران 
نسبت به ثبت نام اقدام نکنند یارانه شان قطع شده و از خدمات بانکی محروم می شوند. 
در متن قانون وزارت نیرو مکلف شده که تعرفه آب و برق مالکانی که خوداظهاری نکرده اند 
با بالاترین پلکان قیمتی درنظر گرفته شود.همچنین اگر فردی دارای خانه خالی باشد و 
در این سامانه ثبت نام نکند و به نوعی تلاش در پنهان کردن این ملک خود کند، بعد از 

شناسایی ملکش از او دو برابر مالیات اخذ خواهد شد.
وزارت راه و شهرسازی اعلام کرده است که دو میلیون و 100 هزار واحد مسکونی خالی 
در سطح کشور شناسایی کرده و ثبت نام در سامانه یکتا تنها برای تایید این اطلاعات است.

مبلغ مالیات بر خانه های خالی چقدر است؟
طبق اعلام مقامات مسئول در سال اول حدود 50 درصد مبلغ اجاره، در سال دوم حدود 
100 درصد مبلغ اجاره و سال سوم به بعد 150 درصد مبلغ اجاره در هر ماه به عنوان 

مالیات از مالک دریافت می شود.
 این یعنی اگر ملکی خالی شناسایی شود و درآمد اجاره آن سالی 50 میلیون تومان 
باشد، حدود ۲5 میلیون تومان از شما مالیات اخذ خواهد شد. البته این مقدار برای 

مالکان حقوقی دو برابر است. 
یعنی در سال اول به اندازه 1۲ ماه، در سال دوم به اندازه ۲۴ ماه و در سال سوم به بعد 
به اندازه 3۶ ماه درآمد اجاره ای ملک از مالک مالیات گرفته خواهد شد. اخذ مالیات از 
خانه های خالی پیش از این دو بار در ایران اجرا و هر دوبار به شکست منجر شده است. 
یکبار دهه پنجاه تا اواخر دهه ۶0 و دیگر دهه ۷0 تا اواخر سال ۸0. مهم ترین عامل عدم 
موفقیت این طرح ها نبود بستر مناسبی برای شناسایی خانه های خالی و ضعف نظارتی 

بوده است.

یک کارشناس حوزه کار مطرح کرد:

پیشنهاد تشکیل ستاد ویژه برای
 مانع زدایی از تولید

یک کارشناس حوزه کار معتقد است همچنان که برای مقابله با کرونا ستاد ویژه ای 
در کشور تشکیل شده است، برای مانع زدایی از تولید نیز باید کارگروه یا ستاد ویژه ای 
متشکل از تمام قوا و دستگاهها ایجاد شود و در قالب یک تیم کارشناسی و پژوهشی به 

مشکلات بخشهای تولیدی و برطرف کردن موانع پیش روی تولیدکنندگان بپردازد. 
اظهار کرد: برای برداشتن موانع تولید نیازمند کار پژوهشی هستیم و باید  حمید نجف ـ
تیمی متشکل از تعدادی کارآفرین و تولید کننده و وزارتخانه هایی مثل صمت و کار در کنار 

هم قرار گیرند و مشکلات بنگاهها و کارخانه ها را رصد و بررسی کنند.
وی ادامه داد: در حال حاضر قوه قضاییه نزدیک به ۲000 شرکت و کارخانه را که به دلیل 
مسایل جزئی یا حقوقی و قضایی بسته و کارگرانشان بیکار شده بودند، با تشکیل یک تیم 

کارشناسی و پژوهشی مجددا بازگشایی کرد.
این کارشناس حوزه کار گفت: ممکن است مشکل یک کارخانه یا بنگاه اقتصادی، مواد 
اولیه یا تبصره ای در گمرک باشد که اگر ستاد ویژه ای مثل ستاد مقابله با کرونا برای این 
منظور تشکیل شود و مانع زدایی کند، قطعا به حل مشکل بنگاه و بقای آن در بازار و حفظ 

و صیانت از نیروهای کار کمک خواهد کرد.
نجف گفت: همانطور که تصمیماتی که در ستاد ملی مقابله با کرونا گرفته می شود لازم 
الاجرا است، برای تولید هم باید ستاد ویژه ای تشکیل دهیم که مصوبات آن برای همه 
کشور قابل اجرا باشد؛ در این ستاد، دولت، قوه قضاییه، مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
وزارتخانه ها و دستگاهها و نمایندگان مجلس حضور داشته باشند و به دور از هرگونه نگاه 
جزیره ای و چند صدایی، تصمیم گیری کنند و تصمیمات این ستاد برای کل کشور از 

بانکها گرفته تا گمرک و دیگر مجموعه ها و سازمانها لازم الاجرا باشد.

گسترش تامین مالی از بورس و کاهش وابستگی به نفت و بانک ها آرزوی 
تمام دولت ها بوده است. با این حال، بسیاری از مخالفان سعی دارند این 

نقطه قوت دولت را پاشنه آشیل جلوه دهند. 
به استناد گفته های وزیر امور اقتصاد و دارایی )اواسط بهمن99(، تامین 
مالی از بازار سرمایه طی 10 ماه اول سال گذشته به 500 هزار میلیارد تومان 
رسید که نسبت به مدت مشابه در سال قبل از آن رشد 90 درصدی داشت. هر 
چند برای اقتصاد بانک محور ایران که در غیاب پول نفت، عمده تامین مالی ها 
برای پیشبرد برنامه و پروژه ها از کانال نظام بانکی صورت می گرفته، تجهیز 
منابع مالی از بورس خبر بسیار خوبی است و نشان از توسعه این بازار دارد 

اما این گزارش وزیر اقتصاد باعث هراس مردم و به ویژه سهام داران خرد شد.
خبر تامین مالی 500 هزار میلیارد تومانی از طریق بازار سرمایه به سرعت 
در کانال ها و شبکه های مجازی پیچید و هر فردی با هر میزان دانشی از بازار 
سرمایه، بورس و مفاهیم تامین مالی در این باره اظهار نظر کرد و عده ای هم با 
جریان سازی  به برداشت های نادرست دامن زدند. جریانی که با افت شاخص 
مدت ها است از آب گل آلود ماهی می گیرد و با انتشار تحلیل های غیرواقعی 
به دنبال جذب مخاطب است، برای تشویش اذهان عمومی و ایجاد شرایط 
سلب اعتماد مردم از دولت، صحبت های وزیر اقتصاد را به معنای برداشت 

پول سهام داران برای جبران کسری بودجه تعبیر و تفسیر کرد.
اما واقعیت تامین مالی 500 هزار تومانی چه بود؟ طبق گزارش های منتشر 
شده، از ابتدای سال 99 تا دی ماه ۴10 میلیارد تومان بابت تصویب تشکیل 
شرکت های سهامی عام ایجاد شده و ۶۷ هزار میلیارد تومان افزایش سرمایه 
به غیر از تجدید ارزیابی دارایی شرکت ها به دست آمده، همچنین ۴3 هزار 
میلیارد تومان هم از محل تجدید ارزیابی بوده و ۲۸ هزار میلیارد تومان هم 

عرضه اولیه سهام انجام شده است.
از سویی دیگر 1۶5 هزار میلیارد تومان هم اوراق مالی در بورس منتشر شده 

که با این عدد، مجموع درآمدها به 303 هزار میلیارد تومان می رسد. حدود 
۲00 هزار میلیارد تومان هم اضافه ارزش صندوق های پذیرش شده بوده که 

مجموع این اعداد 500 هزار میلیارد تومان است.
اما چرا این موفقیت دولت در توسعه تامین مالی از بازار سرمایه که آرزوی 
تمام دولت ها بوده که بتوانند از این طریق، وابستگی خود را به نفت و بانک ها 
برای جبران  اقدام سودجویانه  یه یک  کم کنند، در فضای مجازی شبیه 

کسری ها و راهی برای پرداخت بدهی ها به تصویر درآمد؟
آنچه در بورس انجام ندادیم

»وحید شقاقی شهری« کارشناس اقتصادی در گفت وگو با ایرنا درباره تامین 
مالی 500 هزار میلیارد تومانی از بازار سرمایه و ظرفیت های این بازار برای 
ادامه این سیاست و واکنش مردم به افزایش توان تامین مالی بورس گفت: 
موضوع بسیار مهم این است که فرهنگ سهام داری را در بین توده مردم رواج 
نداده ایم  بنابراین تفاسیر و برداشت های متفاوتی از اخبار بازار سرمایه و تامین 

مالی ها می شود.
وی ادامه داد: مردم وقتی وارد این بازار شدند عمدتا تصور سوددهی در بازه 
زمانی کوتاه مدت داشتند. این نگاهی غلط به سرمایه گذاری در بورس است 
و فرهنگ سهام داری در دنیا به این مفهوم است که افراد غیرحرفه ای به طور 
غیرمستقیم وارد بازار سرمایه می شوند و یک سرمایه گذاری برای بلندمدت 

تعریف شده است.
این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه این انتقاد وارد است که مردم را نسبت 
به ریسک های این بازار آگاه نکرده بودیم، اظهار داشت: در مسیر بازار سرمایه، 
علمی حرکت نکردیم چراکه مردم با فرهنگ سهام داری آشنا نیستند و همین 
مردم به یکباره سرمایه خود را بدون آشنایی با اصول بازار سرمایه به سمت 
بورس هدایت کردند اما در همه جای دنیا نهادها و شرکت های مشاوره و 
صندوق های سرمایه گذاری برای ورود غیرمستقیم غیر حرفه ای ها وجود 

دارد و ورود افراد مبتدی از این طریق به بورس یک الزام محسوب می شود.
وی افزود: نگاه به بازار سرمایه از سوی توده مردم کسب سود در کوتاه مدت 
است و تحمل زیان در کوتاه مدت هم وجود ندارد بنابراین فشاری ایجاد شد 
و معتقدم جبران عقب ماندگی بازار سرمایه از سایر بازارها مصادف شد با ورود 
بی رویه نقدینگی به این بازار و در این شرایط هم برنامه ریزی دقیقی به اجرا 
نرسید. البته برای اولین بار است که تامین مالی 500 هزار میلیارد تومانی از 
بازار سرمایه را تجربه می کنیم و این نشان از توسعه بازار دارد. به یک باره ارزش 
معاملات به بالای ۲5 هزار میلیارد تومان رسید در حالی که پیش از آن ارزش 
معاملات کمتر از هزار میلیارد تومان در روز بود. در همان زمان باید درباره 
ریسک های این بازار به مردم توصیه و توضیح می دادیم و در ادامه سهام داران 
به ویژه سهام داران خرد را باید با انواع کارکردهای این بازار از جمله توان تامین 

مالی آشنا می کردیم.
آسیب تحلیل های کم عمق از بازار سرمایه

درباره آسیب ها و تهدیدهای انتشار وسیع تحلیل های غیرعلمی و دور از 
واقعیت درباره رویدادهای بورسی و به طور ویژه ایجاد هراس در مردم با تعابیر 
بازار سرمایه »سعید اسلامی بیدگلی« عضو  از  از تامین مالی ها  نادرست 
شورای عالی بورس به ایرنا گفت: مفهوم 500 هزار میلیارد تومان تامین مالی 
به معنای جمع کردن پول از بازار نبوده اما باید به طور روشن و دقیق درباره 
این اعداد و ارقام و تامین مالی ها صحبت شود و حتما باید این امار و ارقام 
به تفکیک بیان شوند. وی با تاکید بر اینکه باید قبول کنیم که عمق تحلیل 
در بازار سرمایه کشورمان بسیار پایین است، ادامه داد: همواره نگرانی کلی 
تامین مالی دولت از محل بازار سرمایه وجود دارد اما در شرایطی که بازار به 
این وسعت رسیده باید توجه داشت که سیاست گذاری ها به مجموعه بازار 

لطمه وارد نکند.
اسلامی با تاکید بر لزوم پرهیز افراد تاثیرگذار اما غیرحرفه ای از اظهار نظر 
در خصوص بازار سرمایه گفت: در شرایطی که امروز بازار سرمایه بیش از 30 
میلیون سرمایه گذار دارد باید توجه داشته باشیم اگر دانش بورسی نداریم 
در این باره اظهار نظر نکنیم. عده ای از چهره های تاثیر گذار که ساده ترین 
مفاهیم اولیه اقتصادی را نمی دانند درباره اتفاقات بازار صحبت می کنند که 

طبیعتا این اظهار نظر، بازار و سهام داران را با چالش مواجه می کند.
این عضو شورای عالی بورس افزود: اظهار نظر بی موقع و بی دانش مسئله 
بسیار جدی است و حوزه های نقد را هم به چالش می کشد اما با توسعه 
رسانه ها به ویژه رسانه های تصویری می توان این تهدیدات را خنثی کرد و با 

آگاه سازی و اطلاع رسانی ها جلوی شیوع اظهارات نادرست را گرفت.
واقعیت این است که آنچه باعث شد جریان تخریب گر در برخی از رسانه ها 
و به ویژه فضای مجازی موفقیت دولت در تحقق برنامه ها و اسناد بالادستی 
در توسعه بازار سرمایه را پاشنه آشیل جلوه دهد، سواد اندک بسیاری افراد از 
اقتصاد است که این ناآگاهی ها در بازار سرمایه و بورس بیشتر دیده می شود. 
هر چند که وزیر اقتصاد بارها اعلام کرده مردم برای ورود به بازار و خرید و 
فروش سهام به سه اصل مشاوره، مطالعه و بعد معامله دقت داشته باشند اما 
هنوز عده ای از مردم حاضر به پذیرش ریسک بورس نیستند و بورس را چیزی 
شبیه به سپرده گذاری با سود بالا در بانک می بینند بنابراین در این شرایط که 
با احتساب سهام عدالتی ها جمعیت سهام داران کشور به بیش از 50 میلیون 
نفر رسیده افزایش سواد عمومی از بازار سرمایه یک مسئولیت اجتماعی است 

که جزو تکالیف دولت محسوب می شود.

در گفت وگو با دو کارشناس بازار سرمایه مطرح شد؛

بورس و گرفتاری وارونه نمایی ها

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲0۴۸۶ شماره  1-رأی 
139911۴۴3000۲001۶۴۷مربوط به علی محمودی فرزند احمد درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲5/50مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۴9۸/10/3۶5/55۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 13۸ دفتر 393)م الف9۲۶۴(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲019۷9۷ شماره  رأی   -۲
عباسعلی  فرزند  رضائی  اوسط  علی  به  مربوط   139911۴۴3000۲0001۷۶
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  قسمتی  در 
10۲/۷۴مترمربع پلاک شماره ۸۴ فرعی از 19۴۲اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 3۴5 دفتر 1۶5)م 

الف9۲۶5(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲10۷1 شماره  رأی   -3
139911۴۴3000۲000۷۲۶ مربوط به احمد ذوقی فرزند ابراهیم درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت105/1۶مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۴۷5 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جهانبخش باقری صفحه 9۸ دفتر 339)م 

الف9۲۶۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲05۴0 شماره  ۴-رأی 
139911۴۴3000۲0010۴5 مربوط به فاطمه بیات فرزند صفی اله درقسمتی 
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  سه  از 
مساحت۶0مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۸۷۷/313اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضیان طی سند قطعی صفحه ۴9۲ دفتر 

51۴)م الف9۲۶۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲053۸ شماره  5-رأی 
139911۴۴3000۲0005۴۸ مربوط به محمد برقراری فرزند اصغر درقسمتی از 
سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۶0 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۸۷۷/313اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مالکیت متقاضیان طی سند قطعی صفحه ۴9۲ دفتر 51۴)م 

الف9۲۶۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲0۷۷1 شماره  ۶-رأی 
139911۴۴3000۲00135۲ مربوط به سعید صدقی فرزند نجاتعلی درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت1۴0مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 195۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از معصومه اقامحمدی طی سند قطعی شماره 

1۸۸131 مورخ 9۷/۸/۷ دفترخانه 1۲قم)م الف9۲۶9(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲05۸0 شماره  ۷-رأی 
فرزند  الماسی  محمدهادی  به  مربوط   139911۴۴3000۲00۲055
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی  ابوالفضل 
مساحت1۴5/۴۲مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲103اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 1۷315۷ 

مورخ 9۷/۸/۲ دفترخانه ۴ قم)م الف9۲۷0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲01933۶ شماره  ۸-رأی 
فرزند  آبادی  حسین  محمدفلاح  به  مربوط   139911۴۴3000۲0001۲1
صادق درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
حوزه  بخش  قم  در  واقع  از 19۶۸اصلی  فرعی  شماره  پلاک  1۴۴/۲0مترمربع 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی بمیزان 1۴0 مترمربع و 
خریداری عادی بمیزان ۴/۲0 مترمربع از پروین فرزاد طی سند قطعی شماره 

۴09۲ مورخ ۸9/11/9 دفترخانه ۷0قم)م الف9۲۷1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲0۴۸1 شماره  9-رأی 
فرزند  شهری  بابائی  خان  علیرضا  به  مربوط   139۸11۴۴3000۲000513
محمود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۶۴/53مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲111اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن قاسمی طی 

سند قطعی شماره ۸۴۷93 مورخ 95/10/۲5 دفترخانه 1۴قم)م الف9۲۷۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲10۷3 شماره  10-رأی 
139911۴۴3000۲000۴3۷ مربوط به علی خاتمی فرزند عباس درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۲0 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲1۴3اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عباس خاتمی صفحه ۴5۸ دفتر 350)م 

الف9۲۷3(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲01933۸ شماره  11-رأی 
139911۴۴3000۲00۲3۴1 مربوط به سیده فاطمه موسوی فرزند سیدرجب  
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
103مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲3۲3اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین هندیانی ورثه مرحوم 

محمدرضا هندیانی)م الف9۲۷۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲0۲05۸۷ شماره  1۲-رأی 
یوسف  فرزند  نژاد  فلاحی  مهدی  به  مربوط   139911۴۴3000۲000۸۷5
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
1۲0مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲3۷5اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث سیدعلی شمس 

الدینی و وراث اقدس شاه جعفری صفحه ۴9 دفتر 1۲)م الف9۲۷5(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۲019۲۸5 شماره  13-رأی 
فرزند  اسفیدواجانی  جعفری  بهرام  به  مربوط   139911۴۴3000۲00100۲
حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
100مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۴۶5/1۴۴اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 55۶ دفتر ۸5)م 

الف9۲۷۶(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  چنانچه  تا  آگهی  روز  فاصله 15  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد مردم(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴00/0۱/۲۱ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴00/0۲/0۷
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

پرونده کلاسه 139911۴۴30001001۶۶9 مربوط سیدعلی  به  1- رای شماره 1399۶033000101۴901 مربوط 
لاجوردی فرزند سیدابوالفضل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۴۶/30 مترمربع پلاک شماره 10۲۷3 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 1۲0۸31 مورخ 9۴/11/۲1 دفترخانه 5 قم)م الف 

)9۴۶۶
۲- رای شماره 1399۶033000101۲999 مربوط به پرونده کلاسه 139911۴۴3000100133۷ مربوط به محمدرضا 
ناظری نسب فرزند ولی اله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 90/۲۷مترمربع پلاک شماره 10999/۷۷ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 139۸۲0330001010۶۴1)م 

الف 9۴۶۷(
3-رای شماره 1399۶03300010139۴۲ مربوط به پرونده کلاسه 139۸11۴۴30001001195 مربوط به علی محمد 
نوریان فرزند قاسم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲3۸/۲0مترمربع پلاک شماره ۲ و 10۴0۲/1 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از قاسم نوریان صادره در دفتر 13۷ صفحات 

۷ و 10 بانضمام سهم الارث متقاضی)م الف 9۴۶۸(
به محمد  پرونده کلاسه 139۸11۴۴30001001۴۲۷ مربوط  به  ۴- رای شماره 1399۶0330001013005 مربوط 
بیگدلو فرزند حسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۲3/۷۶مترمربع پلاک شماره 11۸۶۸اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسن حسینی موحد صادره در دفتر 3۶۶ 

صفحه 1۶۷)م الف 9۴۶9(
به  مربوط   139911۴۴30001001۲۶5 کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000101۴۴9۴ شماره  5-رای 
سیدمحمدرضا شریفی فرزند سیدابوالفضل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۷۷/19مترمربع پلاک شماره 
10۲50/1۸/3۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۴۲3 

صفحات ۲90 و ۲93)م الف 9۴۷0(
۶-رای شماره 1399۶033000101۴91۶ مربوط به پرونده کلاسه 139911۴۴30001001۷3۷ مربوط به سید ابراهیم 
علوی راد فرزند سیدعلی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 195/۸۸مترمربع پلاک شماره باقیمانده 10۸۷0 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 1۷5۸9۸ مورخ 139۲/09/0۴ دفترخانه 3 

قم و سند قطعی به شماره 1۴۲۲۷۶ مورخ 1399/09/0۲ دفترخانه 15 قم)م الف 9۴۷1(
۷-رای شماره 1399۶033000101۴305 مربوط به پرونده کلاسه 139911۴۴300010015۷3 مربوط به سیدمحمد 
یوسف یثربی فرزند سیدمحمد مهدی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷3/1۶ مترمربع پلاک شماره 10۴۷۶اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سندقطعی به شماره 31۸1۷ مورخ 99/09/03 دفترخانه ۴0 قم )م الف 

)9۴۷۲
۸-رای شماره 1399۶033000101۴۷۸۲ مربوط به پرونده کلاسه 139911۴۴30001001۸39 مربوط به سیدرضا 
تحویلدار فرزند اسماعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 150 مترمربع پلاک شماره 115۶1 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۶۷۶۸ مورخ 1393/0۶/۲۲ دفترخانه ۶1 قم )م الف 9۴۷3(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد مردم(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴00/0۱/۲۱
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴00/0۲/0۷
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



شنبه -بیست ویکم فروردین ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65244
ورزشی

تیم فوتبال پرسپولیس موفق شد با برتری ۲ بر صفر برابر نساجی به صدر جدول 
مسابقات لیگ برتر بازگردد. 

تیم فوتبال پرسپولیس در هفته بیستم لیگ برتر فوتبال از ساعت 1۸:50 روز 
پنجشنبه به قضاوت محمدحسین زاهدی فر به مصاف نساجی مازندران رفته 
است که این مسابقه  با برتری دو بر صفر پرسپولیس به پایان رسید تا سرخپوشان 

بار دیگر به صدر جدول مسابقات لیگ برتر بازگردند.
نساجی در شرایطی پای به این دیدار گذاشت که از زمان حضور ساکت الهامی 
روی نیمکتش، در دو بازی اخیر خود به برتری رسیده بود اما در آستانه این دیدار 

10 تن از اعضای این تیم به ویروس کرونا مبتلا شدند.
پرسپولیس هم که از سه دیدار اخیر خود به دو تساوی رسیده بود،  برای جبران 

اختلاف امتیاز خود با سپاهان صدرنشین پای به زمین گذاشت.
در این دیدار یحیی گل محمدی سرمربی سرخپوشان به دلیل چهار اخطاره 

بودن روی نیمکت سرخپوشان قرار ندارد.
در دقیقه ۸ ارسال مهدی ترابی از راه دور پس از برخورد با نوک پای محمد حسین 
کنعانی زادگان وارد دروازه سعید جلالی راد شد. البته برخی اعتقاد دارند که توپ 
مستقیم وارد دروازه شد اما کنعانی زادگان اعلام کرد که توپ پس از برخورد با پای 
او راهی دروازه نساجی شده است. داور بازی گل را به نام کنعانی زادگان ثبت کرد.
در دقیقه 90 این بازی پرسپولیس روی یک ضد حمله صاحب موقعیت گلزنی 
شد که امید عالیشاه در موقعیتی تک به تک به آل کثیر پاس داد تا این بازیکن 

اولین گلش را در لیگ برای پرسپولیس به ثمر برساند.
این دیدار در نهایت با برتری ۲ بر صفر سرخپوشان به اتمام رسید.

با این نتیجه پرسپولیس ۴1 امتیازی شد و با یک امتیاز بیشتر نسبت به سپاهان 
به صدر جدول بازگشت. نساجی هم با 1۶ امتیاز در رده 15 جدول ماند.

حمید مطهری: پرسپولیس شکل واقعی خودش را پیدا کرده است
 مربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: پرسپولیس شکل واقعی خودش را پیدا کرده 

و به بلوغ تاکتیکی رسیدیم. 
حمید مطهری پس از برتری دو بر صفر پرسپولیس برابر نساجی در هفته بیستم 
لیگ برتر فوتبال اظهار داشت: این برد را به همه هواداران، بازیکنان و ارکان باشگاه 
تبریک می گویم. همه تیم ها قابل احترام هستند و نیم فصل دوم همه تلاش 
می کنند امتیاز بگیرند. امروز بازی سختی داشتیم و در نهایت سه امتیاز بازی را 

گرفتیم.
وی افزود: امروز بازی مالکانه در نیمه نخست انجام دادیم و خیلی زود به گل 
رسیدیم. کاملا نیمه نخست در اختیار ما بود. زمانی که در بازی از حریف پیش 
هستید باید از گل مراقبت کنید. به همین خاطر  عمق دفاعمان را بستیم. حریف 
به توپ های بلند روی آورد و این خواسته ما بود.  بازی را خیلی خوب کنترل کردیم. 
تعویض های خوبی کردیم و به تیم انرژی دادیم. دیدید که نفرات تعویضی خوب 
کار کردند و در نهایت تیم ما مثل همیشه با کار تیمی عالی فوق العاده کار کردند و 

دستورات تاکتیکی که در زمین به خوبی اجرا شد به برتری رسید.

مربی تیم فوتبال پرسپولیس با بیان مشکلات مالی بازیکنان ادامه داد: توقع من 
این است که در ادامه راه مدیران همراهی کنند. می دانم آنها تلاش می کنند اما 
بازیکنان ما کمترین دریافتی را داشتند و با دل و جان کار می کنند. امیدوارم آنها در 

ادامه راه شرایط را بهتر کنند تا بدون دغدغه به سوی هدفمان گام برداریم.
وی در مورد نیمکت تیم نساجی و اینکه آنها می خواهند از داور شکایت کنند، 
خاطرنشان کرد: شکایت به حریف مربوط می شود و در این باره صحبتی ندارم اما 
واضح است شلوغ کاری از سوی کدام نیمکت بود. داوران روی خودشان کار کنند 
تا شلوغ کاری آنها را تحت تاثیر قرار ندهد. خیلی از نیمکت تیم ها با داد و بیداد از 

داوران امتیاز می گیرند.
وی در مورد موقعیت هدر دادن مهاجمان پرسپولیس به ویژه شهریار مغانلو در 
این دیدار تصریح کرد: ما هر کاری کنیم باز هم دوستان به نحوی از ما سوال می 
کنند. تیمی که سید جلال حسینی و احمد نوراللهی در آن گلزنی می کند یعنی 
به بلوغ تاکتیکی رسیده است. این که روی بازیکن زوم می کنیم خوب نیست. 
پرسپولیس شکل خودش را پیدا کرده است. ما انتقاد با استدلال را می پذیریم اما 

انتقاد باید سازنده باشد. 
مربی نساجی: از عملکرد بازیکنانمان راضی هستیم

 مربی تیم فوتبال نساجی قائمشهر گفت: به غیر از 10 دقیقه نخست دیدار 
مقابل پرسپولیس در سایر دقایق بر بازی مسلط بودیم اما به گل نرسیدیم. 

مصطفی صداقت پس از برد دو بر صفر پرسپولیس برابر نساجی در نشست 
خبری اظهار داشت: به تیم حریف تبریک می گویم و این برد مبارک انها باشد. از 
زحمات بازیکنان تشکر می کنیم که شجاعانه بازی کردند. غیر از 10 دقیقه اول 
که به خاطر تجریه کم بازیکنان بازی را به حریف داده بودیم، مسلط بر بازی بودیم 

و موقعیت های خوبی را ایجاد کردیم اما آنها به گل تبدیل نشد.
مربی تیم فوتبال نساجی اضافه کرد: غیر از 10 دقیقه اول بازیکنان خواسته 
های کادر فنی را به نحو احسنت اجرا کردند. شرایط ما در این بازی خوب و 
امیدوار کننده بود. در مورد داوری هم بگویم که روی دو الی سه صحنه به ویژه گل 
دوم حریف، ما اعتراض داریم و احساس می کنم گل دوم حریف آفساید بود. در 

مجموع از شرایط تیمی راضی هستیم و از بازیکنانم تشکر می کنم.
مظفری : گل دوم پرسپولیس آفساید بود

 کارشناس داوری کشورمان با اشاره به عملکرد داور بازی پرسپولیس و نساجی 
گفت: آنچه مسلم است گل دوم پرسپولیس در موقعیت آفساید به ثمر رسید اما 
آنچه مهم است در بیرون از زمین بازی درگیر حاشیه شدیم که باید این مساله حل 

شود. 
نوید مظفری تاکید کرد: متاسفانه در برخی مواقع نمی توان از روی تصاویریی 
که پخش می شود قضاوت کرد. همین الان دارم تصاویر را دوباره چک می کنم. 
در مورد گل اول به نظرم عملکرد کمک داور درست بود اما در موقعیت دوم، گل 

پرسپولیس در شرایط آفساید به ثمر رسید.
وی ادامه داد: این بازی چندان مساله مهمی نداشت که این همه اعتراض و 
جنجال به همراه داشته باشد، داور میدان مجبور شد بارها تذکر و کارت بدهد و 
متاسفانه عادت کرده ایم با هر سوت داور اعتراض کنیم که این مساله باید حل 

شود. با این روند تمرکز همه به هم می ریزد و نباید شرایط این گونه باشد.

پرسپولیس با برد به استقبال لیگ قهرمانان رفت؛

نایب رئیس بانوان هیات جودو استان قم  مطرح کرد: صدر جدول دوباره قرمز شد 

تداوم تلاش ها برای توسعه جودو بانوان 
نایب رئیس بانوان هیات جودو استان قم گفت: با شیوع ویروس کووید 19 و شرایط 
خاصی که در سطح کشور به وجود آمد فعالیت های بانوان هیات جودو استان قم در 
سال ٩٩ نه تنها لغو نشد بلکه با هدف تداوم تلاش ها برای توسعه جودو بانوان قم با یک 

برنامه ریزی  دقیق و با انگیزه و قوت بیشتر ادامه پیدا کرد.
سیما شاهزاده با اشاره به مهمترین فعالیت های صورت گرفته در سال ٩٩، اظهار 
کرد: تشکیل گروه آموزشی در فضای مجازی به منظور تدریس و مرور تکنیک و 
تاکتیک ها از پایه تا دان یک و ارائه برنامه های تمرینی به منظور ارتقاء و حفظ آمادگی 

جودوکاران و ارزیابی شیوه تدریس مربیان یکی از اقدامات ما بود.
وی به مرور فعالیت های فرهنگی و مناسبتی بخش بانوان پرداخت و افزود: مسابقه 
نقاشی و دل نوشته برای امام زمان )عج( در مناسبت نیمه شعبان و حضور جمعی 
از دختران جودوکار در حرم مطهر حضرت معصومه )س( به مناسبت روز دختر از 

برنامه های فرهنگی ما به شمار می رود.
نایب رئیس بانوان هیات جودو استان قم عنوان کرد: یکی از مهمترین برنامه های 
سال ٩٩ بانوان استعدادیابی در بخش کاتا بود که ابتدا آموزش های لازم به صورت 
مجازی داده شد و در نهایت مسابقه ای برگزار شد که با ارسال فیلم، نفرات برتر معرفی 

شده و در مراسمی  به 2٠ نفر از شرکت کنندگان جوایزی اهدا شد.
اردوهای  و  اختصاصی  کلاس های  نیز  جاری  سال  در  اینکه  بیان  با  شاهزاده 
آماده سازی کاتا در رده های سنی مختلف جزو برنامه های بخش بانوان قرار دارد، ابراز 
کرد: حضور در بوستان ها و تمرین در فضای باز و تهیه کلیپ از دیگر اقداماتی است 
که مستند آن به منظور حضور در پویش های تمرینی سراسری به فدراسیون نیز ارسال 

شد.
وی به چالش فاکتورهای آمادگی جسمانی و تمرینی جودو با رویکرد حفظ آمادگی 
جسمانی جودوکاران اشاره و بیان کرد: این اقدام با هدف ایجاد انگیزه و ترغیب به 
انجام فعالیت های ورزشی در خانه انجام پذیرفت که کلیپ هایی آن با حجاب و پوشش 
کامل به صورت ماهانه ارسال شد و همراه با اعلام نفرات برتر و اهدای جوایز از ابتدای 

سال تا دی ماه ادامه یافت.
از  با مجوز فعالیت رشته جودو  افزود:  بانوان هیات جودو استان قم  نایب رئیس 
فدراسیون پزشکی ورزشی، اردوی تیم های نوجوانان و جوانان دختر از بهمن ماه 
تشکیل شد و  مقام آوران سال 9۸ مسابقات استانی برای حضور در رقابت های انتخابی 
تیم ملی که ۲9 اردیبهشت ماه امسال به میزبانی استان یزد برگزار خواهد شد به اردو 

دعوت شدند.
وی از برگزاری کارگاه تخصصی »نه وازا« ویژه اعضای تیم بانوان و مربیان با تدریس 
استاد سعید علیزاده از مدرسان این رشته خبر داد و عنوان کرد: دوره آموزشی کسب 
مهارت های توسعه فردی در راستای تعامل موثر مربیان و هنرجویان ویژه مربیان با 

تدریس علیرضا مقیی رئیس انجمن حافظ شناسان قم نیز برگزار شد.
شاهزاده با اشاره به تجلیل از مربیان و نفرات برتر استعدادیابی کاتا و کمیته های فعال 
سال 99 به پاس تلاش ها و فعالیت هایی که در شرایط کرونایی داشتند، خاطرنشان 
کرد: اتفاق قابل توجه دیگر در سال 99 برگزاری مسابقه جذاب گزارشگری جودو با 
هدف ایجاد فضای هیجانی و تربیت گزارشگرانی خلاق و خوش فکر و آشنا به علوم 
ورزشی، داوری، تکنیک و تاکتیک جودو برای حضور در مسابقات استانی و گزارش 

همزمان با برگزاری مسابقات بود.
وی افزود: فعال سازی کمیته پژوهش و خرید 13 جلد کتاب توسعه فردی و برگزاری 
دوره های کتاب خوانی ویژه مربیان با موضوعات انگیزشی، مدیریتی، اعتماد به نفس 
و خود باوری، قانون جذب، با رویکرد تعامل موثر مربیان و  هنرجویان و خانواده ها دیگر 
اقدام بخش بانوان بود که با استقبال و پیشنهاد فدراسیون جودو این طرح را به صورت 

سراسری در سال جاری نیز برگزار خواهیم کرد.
شاهزاده از برگزاری مسابقات شیایی انتخابی تیم نوجوانان و  جوانان دختر قم 
در اسفند ماه خبر داد و گفت: جشن پایان سال 99 با حضور مربیان کمیته ها و 
ورزشکاران تیم های نوجوانان و  جوانان برگزار شد که در آن از زحمات و اتحاد مجموعه 
بانوان در سال سختی که سپری کردیم با حضور معاون امور بانوان اداره کل ورزش و 

جوانان و اعضای هیات رئیسه هیات جودو قدردانی شد.
نایب رئیس بانوان هیات جودو استان قم که از سوی فدراسیون جودو به عنوان 
نایب رئیس فعال هیات های استانی در سال کرونایی 1399 مورد تجلیل قرار گرفته 
است، در پایان با اشاره به برگزاری مراسم تجلیل از دو مربی این رشته، اظهار کرد: 
همزمان با اعیاد شعبانیه و گرامیداشت مقام شامخ جانبازان و خانواده های ایشان از دو 

مربی عزیزی که فرزند ایثار گر بودند تجلیل شد.
وی در پایان اظهار کرد: در حال حاضر با توجه به وضع کرونا، تابع تصمیمات ستاد 
مقابله با کرونا هستیم و با توجه به تعطیلی اماکن به دلیل شیوع موج جدید این 

ویروس، منتظر بازگشایی مجدد اماکن برای پیگیری تمرینات خواهیم ماند. 

مربی و داور بین المللی ووشو قم خبرداد:

قهرمانی ووشوکاران قم در مسابقات 
بین المللی چین

مربی و داور بین المللی ووشو قم از کسب عنوان نخست بخش دو نفره رقابت های 
بین المللی ووشو در رقابت با حریفان مطرح چینی و ژاپنی خبر داد. 

اکبر صفری اظهار کرد: هفدهمین دوره مسابقات بین المللی با عنوان جی تی 
)اجرای گروهی(، دوئیلین )مبارزه با حریف( و توئی شو )مبارزه سبک تای جی( به 
میزبانی شهر جنگ جو چین به انجام رسید و مجموعا 1۷30 نفر ورزشکار این رشته به 
شکل مجازی برای کسب رتبه های برتر با یکدیگر رقابت کردند که یک عنوان قهرمانی 

در بخش دو نفره کسب کردیم.
وی که مسوولیت هدایت و سرپرستی تیم منتخب کشورمان را در این دوره بر عهده 
داشت، اضافه کرد: مجموعا 15۲ تیم در این دوره حضور یافته بودند و نام تیم ایران در 
این مسابقات »ایران شائولین ووشو آکادمی« بود که به اتفاق سیدامیرحسین حسینی 

مقام نخست بخش دو نفره دوئیلین را بالاتر از رقبای چینی و ژاپنی کسب کردیم.
مربی و داور بین المللی فدراسیون ووشو که از سال 1390 مدرس فدراسیون در 
این رشته محسوب می شود، در ادامه از حضور ۲۲ نفر از ووشوکاران قم در یک رقابت 
بین المللی فیلم کوتاه شائولین خبر داد و افزود: این مسابقه بزرگ بین المللی با ارسال 
فیلم کوتاه از طریق فضای مجازی در سبک شائولین توسط چینی ها برنامه ریزی شده 

که ۲۲ نفر از استان قم با ارسال ۲5 فیلم کوتاه در آن حضور دارند.
وی که سابقه 30 ساله فعالیت در رشته ووشو را دارد و ۲۲ سال است که در عرصه 
مربیگری این رشته در باشگاه های ولیعصر، پویا ورزان و مبارزان قم مدال آور فعالیت 
می کند، در پایان خاطرنشان کرد: از حدود بیش از سه هزار فیلم کوتاهی که به این 
رقابت بین المللی ارسال شده حدود 300 فیلم انتخاب شد و از این تعداد 10 نفر از 

بچه های ما بین منتخبین بودند.

»قوچان نژاد« در آستانه انتقالی بزرگ؛

 گوچی در تیررس تیم »بکام«
گزارش ها حاکی از آن است که »رضا قوچان نژاد« هدف نقل و انتقالات تابستانی 

باشگاه تحت مالکیت »دیوید بکام« در لیگ فوتبال آمریکا است. 
به گزارش ایرنا، باشگاه زووله به تازگی اعلام کرد که قرارداد قوچان نژاد و 9 بازیکن 

دیگر از این تیم را تمدید نخواهد کرد.
حالا چند روز پس از اعلام رسمی این خبر، براساس یکی از صفحات توییتری 
باشگاه زووله مهاجم ایرانی در تیرس بارشگاه اینتر میامی آمریکا قرار دارد؛ تیمی 
که مالک آن اسطوره باشگاه منچستریونایتد بوده و به تازگی نیز به لیگ برتر آمریکا 

)ام ال اس( راه یافته است.

در صفحه توییتری مذکور آمده است: براساس گزارش ها رضا قوچان نژاد هدف 
باشگاه اینتر میامی و کامبور صدرنشین لیگ دسته یک هلند در پنجره نقل و انتقالات 

تابستانی است؛ یعنی زمانی که قراردادش با زووله به اتمام می رسد.
قوچان نژاد پیش از این طی سال های ۲01۶ الی ۲01۸ نیز در فوتبال هلند و در تیم 

هیرنفین حضور داشت که آمار ۶۷ بازی و ۲۷ گل را در کارنامه خود ثبت کرد.
انگلیس، استاندارد لیژ بلژیک، سیدی  وی سابقه حضور در تیم های چارلتون 

استرالیا، الوکره قطر و الکویت را دارد.
او ۴۴ بار پیراهن تیم ملی فوتبال ایران را برتن کرد و 1۷ گل به ثمر رساند و در پایان 

جام جهانی ۲01۸ از بازی های ملی خداحافظی کرد.
در سوی دیگر، اینتر میامی با مالکیت بکام اسطوره تیم ملی انگلیس و ستاره اسبق 
باشگاه های منچستریونایتد و رئال مادرید، در سال ۲0۲0 به طور رسمی وارد لیگ 

ام ال اس شد.

تیم فوتبال سوهان محمد قم با تداوم نتایج موفق خود در مرحله مقدماتی لیگ دسته اول فوتبال امید باشگاه های کشور در 
آستانه صعود به مرحله بالاتر قرار گرفت. 

برپایه این گزارش ، تیم فوتبال امید سوهان محمد قم که امسال در مسابقات لیگ دسته اول فوتبال امید باشگاه های کشور 
حضور دارد در ادامه نتایج موفق خود در مرحله مقدماتی این دوره، تیم نشاط ساری را در خانه حریف با حساب ۲ بر 1 

شکست داد تا صدرنشین شود.
نماینده فوتبال استان قم که با هدایت علی شریفی یکی از مربیان با تجربه فوتبال قم و جمعی از استعدادها و نخبه های 
آینده دار این رده سنی در لیگ دسته اول امیدهای ایران حضور دارد و مدعی صعود به دسته بالاتر است، در مصاف حساس 
با نشاط ساری توسط امیرعلی زارعی و علی سلیمانی دو بار دروازه حریف را باز کرد و به سه امتیاز با ارزش این دیدار دست 
یافت. پسران مستعد و نخبه فوتبال قم با این پیروزی در جدول رده بندی مرحله گروهی مسابقات صدرنشین شدند، حالا 
نماینده فوتبال استان قم برای قطعی کردن صعود خود و راهیابی به مرحله بعدی مسابقات، به یک امتیاز در آخرین مسابقه 
مرحله مقدماتی برابر تیم دوم جدول یعنی پرسپولیس قائمشهر نیاز دارد، دیداری که روز دوشنبه ۲3 فروردین در ورزشگاه 

شهید حیدریان قم برگزار می شود.
فوتبالیست های تیم امید سوهان محمد قم از 9 بازی این فصل پنج برد، دو تساوی، دو باخت، 15 گل زده، هفت گل 
خورده، تفاضل گل مثبت هشت و 1۷ امتیاز در کارنامه دارند و صدرنشین گروه هستند، در حالی که تیم 1۷ امتیازی 

پرسپولیس قائمشهر نیز با تفاضل گل کمتر در تعقیب این تیم است.
در این گروه تیم رایکا بابل با کسب 1۴ امتیاز در رده سوم جدول رده بندی ایستاده و تیم پاد ساری با 1۲ امتیاز رتبه چهارم را 
در اختیار دارد، در شرایطی که تیم استقلال نوین بجنورد با هفت امتیاز تیم پنجم گروه محسوب می شود و تیم نشاط ساری 

با 5 امتیاز در رده ششم و آخر ایستاده است.

تمام اماکن ورزشی دولتی و خصوصی استان قم به دلیل شیوع موج جدید ویروس کرونا با اعلام رسمی اداره کل 
ورزش و جوانان بار دیگر تعطیل شد. 

برپایه این گزارش ، ورزش را باید یکی از مظلوم ترین صنف ها از زمان شیوع ویروس کرونا از اسفند ماه سال 139۸ تا 
کنون دانست، یکی از مهمترین عرصه های اجتماعی که هدف آن ایجاد شادابی، نشاط و تضمین سلامتی افراد جامعه 

است اما بار دیگر مظلوم واقع شد!
به دلیل تشدید شرایط نامناسب کرونایی، دوباره برخی مشاغل و اصناف تعطیل شدند و به واسطه آن ورزشی ها هم 
که مظلوم ترین قشر جامعه هستند به اجبار باید فعالیت های خود را تعطیل کنند، در این بین صاحبان باشگاه ها و 
مستاجران اماکن ورزشی، ورزشکاران حرفه ای و مربیانی که از این طریق امرار معاش می کنند هم باید فعالیت خود 

را متوقف کنند.
این تعطیلی ها که عمده دلیل آن عدم رعایت موارد بهداشتی در نوروز و بی توجهی و بی تدبیری تصمیم گیرندگان در 
خصوص سفرهای نوروزی است، حالا باید به ضرر ورزشی ها تمام شود و ورزش که همیشه از آن به عنوان موتور محرک 

سلامت جامعه یاد می شود باید تعطیل شود!
بعد از اعلام وضعیت قرمز استان قم در موضوع ویروس کرونا و در پی جلساتی که در اداره کل ورزش و جوانان برگزار 
شد، با اعلام رسمی این اداره کل، تمامی اماکن ورزشی اعم از رشته های پربرخورد و یا کم برخورد و همچنین فضاهای 

سرپوشیده، روباز و استخرها بنا بر مصوبه ستاد استانی مبارزه با کرونا تا اطلاع ثانوی تعطیل شد.
اداره کل ورزش و جوانان استان قم اعلام کرده در صورت تغییر وضعیت کرونا در این استان و ابلاغ آن توسط ستاد ملی 
مبارزه با کرونا ، نحوه بازگشایی امکان ورزشی متعاقبا اعلام می شود اما در حال حاضر تمام اماکن از جمله زمین های 

چمن طبیعی و مصنوعی، استخرهای روباز و سرپوشیده و سالن های چند منظوره باید تعطیل باشند.

یک قدم تا صعود؛

سوهان محمد قم صدرنشین شد 
کرونا دغدغه بزرگ باشگاه داران؛

اماکن ورزشی قم تعطیل شد 

رای اصلاحی
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

جلسه هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/۲0 با 
حضور امضاءکنندگان زیر در وقت مقرر/فوق العاده در دبیرخانه هیأت تشکیل، رأی شماره 1399۶033000۲00۶0۸۴ پرونده 
کلاسه 139۸11۴۴3000۲0000۷۴ مربوط به تقاضای آقای /خانم غلامرضا موحدی نسب مبنی بر صدور سند مالکیت 
ششدانگ/قسمتی از پلاک شماره ۲۲۴۴/1/۴ اصلی اصلی واقع در بخش دو قم تحت بررسی است. پس از مطالعه پرونده و 

ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق الذکر اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است:
با توجه به مفاد گزارش کارشناس به شماره ۲15۲۷-1399/1۲/11 و باعنایت به اینکه طبق گزارش شماره فوق الذکر رای 

هیات تاکنون اجرا نشده لذا مفاد رای صادر به شرح ذیل اصلاح می گردد:
مالکیت آقای غلامرضا موحدی نسب فرزند ابوالفضل قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
9۷/۴1 مترمربع پلاک شماره ۲۲۴۴/1/۴-اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم تأیید و رأی خود را با حدود 

ذیل صادر مینماید.
شمالا در سه قسمت که قسمت دوم شرقیست بطولهای ۲/50 متر و 0/90 متر و 9/۶5 دیوار به دیوار قسمتی از پلاک 

۲۲۴۴/1/۴ اصلی
شرقا اول بطول 5/۴0 متر دیوار به دیوار قسمتی دیگر از پلاک ۲۲۴۴/1/۴ اصلی دوم بطول ۲/۶0 متر درب و دیواریست به 

شارع ۴ متری
جنوبا بطول 1۲/10 متر دیوار به دیوار قسمتی دیگر از پلاک ۲۲۴۴/1/۴ اصلی

غربا بطول ۸/۴0 متر دیوار به دیوار قسمتی دیگر از پلاک ۲۲۴۴/1/۴ اصلی
حقوق ارتفاقی ندارد

رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا میباشد.
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

---------------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 1913/۲۸/5۲ اصلی واقع در بخش دو 
ثبت قم )آدرس ۲۴ متری آیت الله کاشانی کوچه ۲۴ پلاک ۲۷( که به نام آقای جعفر ملکی فرزند محمد و کبری نجفی فرزند علی 
میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک و یا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 
قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به 
تقاضای مالک مذکور به شماره وارده ۲/1۲۸0۶-1399/1۲/1۴ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز یکشنبه مورخ 
1۴00/0۲/19 ساعت ۸/30 الی 1۲/30 ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا 
وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از 
تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده ۲0 قانون ثبت پذیرفته و 
رسیدگی خواهد شد. ضمنا طبق تبصره ماده واحده مصوب ۷3/۲/۲5 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 

اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند. )م الف 13۷۴5(
تاریخ انتشار آگهی: شنبه ۱۴00/0۱/۲۱
عباس پورحسنی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

---------------------------------------------------------------
آگهی ابلاغیه

بدینوسیله به خانم فاطمه اسدیان احد از ورثه مرحوم حسن اسدیان ابلاغ می گردد پلاک ثبتی 1۸۷0/۷۲3-اصلی بخش ۲ 
قم متعلق به مرحوم حسن اسدیان در قبال طلب خانم زهرا گلفشان بازداشت گردیده لذا طبق ماده ۸۷ آئین نامه اجرای مراتب 

بشما اخطار میشود ضمنا هر گونه نقل انتقالی از طرف شما نسبت بمورد بازداشت ممنوع است و ترتیب اثر داده نمی شود. 
)م الف 13۸03(

رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
---------------------------------------------------------------

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پژو GLXI ۴05 به شماره انتظامی 1۲۷ ص ۶۲ ایران 1۶ مربوط به پرونده کلاسه 

13990۴030011003۶۶۶
بموجب پرونده اجرائی کلاسه 99039۲۶، له: خانم الهه سعادتمند سراجه و علیه: آقای رضا عسگری ورجانی خودروی 
سواری پژو GLXI به شماره انتظامی 1۲۷ ص ۶۲ ایران 1۶ با مشخصات ذیل متعلق به نامبرده واقع در پارکینگ بهران به 

نشانی جاده قدیم قم کاشان، جنب پلیس راه ناجا از طریق مزایده در محل اداره اجرای اسناد رسمی قم به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

موتور:  شماره   0۷1۴93CAXBE11NAAM شاسی:  شماره   139۸ مدل  ای  نقره  رنگ   GLXI  ۴05 پژو  سواری 
1۲۴۸931۸۲۴۴

توضیحات مورد مزایده توسط کارشناس رسمی دادگستری:
روی سقف و بالای ستون عقب چپ دارای آثار روغن زدگی بود. پهلوی ستون عقب چپ دارای آثار روغن زدگی بود. کیلومتر 
کارکرد برابر نمایه صفحه کیلومتر ۲3۷۲۶۸ مشخص بود. موتور دارای سوابق تعویض برابر مقررات بود. دارای ضبط صوت 
بود. کارشناسان رسمی دادگستری آقایان سید صادق رسولی، مجید کولاری و علیرضا هاشمی خودروی مذکور را به مبلغ 

۸00/000/000 ریال )هشتصد میلیون ریال( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت 9 صبح الی 1۲ ظهر روز سه شنبه 1۴00/0۲/0۷ در اداره اجرای اسناد رسمی قم، واقع 
در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی 
قم انجام می شود، مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۸00/000/000 ریال )هشتصد میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت 
پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره 
شبا 9۸010000۴0۷۶013۲0۷۸95۶93IR با شناسه واریز 9۶510۸5۷۶10000000۲1۷13۲351۲00۶ می باشد و 
حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف 
مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف 
مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد 
شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده 
برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم 
قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به 
مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده 
روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. 

)م الف 13۸1۲(
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱۳۹۹/0۱/۲۱
قوه قضائیه – سازمان ثبت اسناد و املاک کشور-اداره اجرای اسناد رسمی قم

---------------------------------------------------------------
آگهی مفقودی 

برگه کمپانی کامیون – کمپرسی به رنگ نارنجی - روغنی مدل 139۲ به شماره موتور 33۴9۲۶101۷0393  شماره شاسی 
۴۴00۷1DA3۷۴0۶1NAB  پلاک  1۷5 ع 51 ایران 1۶ متعلق به محمد جواد بیگدلی به شماره ملی 03۷0۷99305 مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
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عضو مجمع روحانیون مبارز، ملاک سنجش کارآمدی نامزدها را صندوق رای عنوان 
کرد و گفت: مدیریت کشور را کسی باید بر عهده بگیرد که اکثریت، او را در انتخابات 

رقابتی و آزاد انتخاب کرده باشند. 
سید عبدالواحد موسوی لاری درباره آخرین رایزنی های مجمع روحانیون مبارز 
مصادیق  وارد  مبارز  روحانیون  مجمع  کرد:  خاطرنشان   1۴00 انتخابات  درباره 

نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری نشده است.
 وی با بیان اینکه نهاد اجماع ساز اصلاح طلبان مورد پذیرش همه از جمله مجمع 
روحانیون مبارز است، گفت: مجمع از عملکرد نهاد اجماع ساز رضایت دارد و عقل 

جمعی و آنچه جمع تصمیم بگیرد طبعا مورد رضایت مجمع هم خواهد بود.
قصد نامزدی ندارم

وزیر کشور دولت اصلاحات در پاسخ به سئوالی درباره این موضوع که آیا قصد دارد 
نامزدی انتخابات ریاست جمهوری 1۴00 شود، گفت: قصد نامزدی در انتخابات را 

ندارم.
موسوی لاری همچنین درباره نگاه دبیر کل مجمع روحانیون مبارز به انتخابات 
1۴00 نیز یادآور شد: آقای خوئینی ها همه حرفشان را در نامه شان زدند و مطرح 
کردند که باید شرایط به گونه ای برنامه ریزی شود که به سوی یک انتخابات رقابتی و 
حداکثری پیش برویم و به این وسیله جامعه بتواند به نشاط و بالندگی برسد و شرکت 

کنندگان معتنابه باشند.
وی گفت: تمام دغدغه آقای خوئینی ها این بود که حاکمیت شرایط را به شکلی 
فراهم کند که امکان حضور دیدگاه ها و نگرش های مختلف در انتخابات فراهم شود تا 
مردم با اقبال بیشتری پای صندوق های رای بیایند و از این حالت خمودی و خموشی 

که در انتخابات شاهد آن هستیم، نجات پیدا کنیم.

معاون حقوقی-پارلمانی دولت اصلاحات، نامگذاری نظام حکومتی کشور تحت 
عنوان »جمهوری اسلامی« را یادآور شد و افزود: نظام ما »جمهوری اسلامی« نام 
گرفته و »جمهوری« به معنای آن است که مردم اصلی ترین منبعی هستند که به این 
نظام مشروعیت می دهند و طبعا باید فضا و شرایط به گونه ای توسط بزرگان سیاست 
کشور برنامه ریزی شود که امکان حضور حداکثری مردم پای صندوق های رای فراهم 

شود.
موسوی لاری با اشاره به تاکیدات مکرر مقام معظم رهبری بر زمینه سازی حضور 
حداکثری در انتخابات خاطرنشان کرد: مقام رهبری هم نسبت به این مساله بارها 
تاکید داشتند و در آخرین صحبت هایشان هم مساله حضور حداکثری مردم را در 
انتخابات مطرح کردند منتها باید فضا هم به گونه ای شود که امکان حضور مردم 

فراهم شود.
وی درباره زمینه های افزایش مشارکت مردم در انتخابات تصریح کرد: وقتی مردم 
از هر سلیقه ای، نگاهی و دیدگاهی احساس کنند، نماینده ای نزدیک به نگاه و 
نگرش آنها به عنوان کاندیدا حضور دارد برای مشارکت انگیزه پیدا می کنند. چینش 
کاندیداها باید به شکلی باشد که نمایندگان سلایق مختلف در میان آنها حضور داشته 

باشند و تحقق این موضوع در اختیار حاکمیت و شورای نگهبان است.
 نهادهای ناظر به جمهوریت نظام باور قلبی داشته باشند

این فعال اصلاح طلب خطاب به نهادهای ناظر بر انتخابات از جمله شورای نگهبان 
گفت: نهادهای ناظر بر انتخابات باید جمهوریت و حضور حداکثری مردم را باور 
داشته باشند و به این باور قلبی رسیده باشند که مشروعیت نظام جمهوری اسلامی 
به این است که اکثریت مردم پای صندوق های رای بیایند و آن کسی که انتخاب می 

شود نماینده اکثریت مردم و جامعه باشد.
یازدهم  مجلس  انتخابات  در  مردم  پایین  مشارکت  یادآوری  با  لاری  موسوی 
خاطرنشان کرد: اگر نمایندگان سلایق مختلف در انتخابات حضور نداشته باشند، 
وضعیت مجلس کنونی را پیدا می کند که در بعضی شهرها ۲0 درصد آرای مردم 

را دارد.
وی با تاکید بر اینکه رییس جمهوری باید نماینده اکثریت مردم باشد، افزود: اگر 
می خواهیم رییس جمهوری نماینده اکثریت مردم باشد باید ببینیم راهکارهای آمدن 

مردم پای صندوق انتخابات چیست.
تحقق  برای  موجود  ساختاری  موانع  به  اسلامی  شورای  اول  مجلس  نماینده 
وعده های رییسان جمهوری به عنوان نفر دوم کشور اشاره کرد و گفت: اگر مردم 
احساس کنند که موانعی جلوی راه روسای جمهوری است و نمی گذارند به برنامه 

هایشان جامه عمل بپوشانند دلسرد می شوند.
مردم نباید حس کنند حاکمیت خطی برخورد می کند

حضور  دنبال  به  واقعا  ما  حاکمان  و  حاکمیت  اگر  کرد:  تصریح  لاری  موسوی 
حداکثری مردم هستند باید به گونه ای رفتار نکنند که جامعه حس کند با مسائل 
کشور خطی برخورد می شود و برخی کاندیداهای انتخابات را با بهانه های واهی رد 
و صلاحیتشان را متزلزل می کنند تا افرادی که مد نظر خودشان است را به نوعی 

منصوب کنند.
نماینده مردم تهران در مجلس سوم شورای اسلامی با بیان اینکه اگر به دنبال 
انتخابات پرشور و حداکثری هستیم باید شرایط انتخابات پرشور و حداکثری را فراهم 
کنیم، در خصوص اظهارات برخی فعالان اصولگرا مبنی بر اولویت داشتن کارآمدی 

به مقبولیت گفت: کارآمدن بودن را چه کسی تعیین می کند. مگر غیر از این است که 
کارآمدی را اکثریت آرای مردم تعیین می کند.

موسوی لاری در گفت و گو با ایرنا خطاب به کسانی که کارآمدی را مبنا فرض می 
کنند و به مقبولیت مردمی کاندیداها توجه ندارند، گفت: اگر واقعا چنین است من 
معتقدم که اصلا انتخابات لازم نداریم و یک آدم کارآمد را خود بزرگان قوم تعیین کنند 

و وی کشور را اداره کند.
 وی تصریح کرد: اگر ما انتخابات داریم و می خواهیم به جمهوریت نظام جمهوری 
اسلامی بها دهیم معنایش این است که می خواهیم کسی مدیریت کشور را به عهده 

بگیرد که اکثریت مردم وی را در یک انتخابات رقابتی و آزاد انتخاب کرده باشند.
کارآمدی در پرتو کثرت آرای مردمی به دست می آید

به خود اختصاص دهد،  را  آرای مردم  اکثریت  کاندیدایی که  وی تصریح کرد: 
کارآمدترین فرد است و آنهایی که شعار کارآمدی می دهند، ناخواسته می خواهند 
جمهوریت نظام را تهدید کنند وگرنه چگونه ممکن است صحبت از کارآمدی کنیم و به 
اسم کارآمدی بخواهیم رای مردم را متزلزل کنیم در حالی که کارآمدی در پرتو کثرت 

آرای مردمی به دست می آید.
عضو ارشد مجمع روحانیون مبارز ضمن پرسیدن این سئوال که رییس جمهوری با 
پشتوانه 30 میلیون رای کارآمدتر است یا رییس جمهوری با پشتوانه 10 میلیون رای، 
افزود: قدرت و قوت یک فرد بستگی به این دارد که از حمایت بیشتر مردم برخوردار 

باشد اما ما متاسفانه نقش مردم را گاهی نادیده می گیریم.
موسوی لاری با بیان اینکه یک حکومت به میزانی که تکیه گاهش مردم باشند از 
اقتدار بیشتری برخوردار است، خاطرنشان کرد:  قدرت واقعی یک حکومت ناشی از 
برخورداری از حمایت و پشتیبانی اکثریت مردم است که در انتخابات می تواند ظهور 

و بروز پیدا کند.
وی با آسیب شناسی وضعیت جریان اصلاحات نیز گفت: هر جریان سیاسی طبعا 
دارای نقاط مثبت و منفی است و باید کارکرد سیاسی آن دائما نقد شود و این موضوع 
در مورد جریان اصلاحات هم صادق است اما در حوزه مسائل مربوط به انتخابات، 

مشکلی که جریان اصلاحات با آن مواجه است، فیلتر شورای نگهبان است.
این فعال سیاسی با بیان اینکه برخی از افرادی که کارآمد هستند و از وجاهت 
ملی و عمومی برخوردار هستند نمی توانند از فیلتر شورای نگهبان عبور کنند، 
افزود: نمی گویم آدم های ضدانقلاب بلکه آدم های سالمی که سوابق درخشان و 
ارزشمندی دارند نباید صرف اینکه گرایش سیاسی خاص خودشان را دارند نگران 

رد صلاحیت باشند.
موسوی لاری، تفاوت نگاه های سیاسی دلسوزان نظام در حوزه های مختلف داخلی 
و خارجی را یادآور شد و افزود: همه آدم ها که به یک شکل فکر نمی کنند؛ شورای 
نگهبان اجازه دهد آدم ها با سلیقه های مختلف بیایند در باسکول انتخابات قرار 
بگیرند تا هر شخصی که از مقبولیت بیشتری در میان مردم برخوردار است مدیریت 

امور را به عهده بگیرد.
هر کس رای بیاورد، رییس جمهوری ۸0 میلیون ایرانی خواهد بود

وی گفت: هر فردی اعم از اصولگرا یا اصلاح طلب که رای آورد رییس جمهوری 
۸0 میلیون ایرانی خواهد بود و دیگر به گروه خاصی متکی نیست. مشکلی که امروز 
داریم این است که آدم های توانمندی که از طرف احزاب و گروه های سیاسی لایق 
تشخیص داده می شوند و سوابق درخشانی دارند در گام نخست یا از رد صلاحیت 

خود توسط شورای نگهبان مطمئن هستند یا اینکه احتمال رد صلاحیت آنها داده 
می شود.

افراد  به  کاندیداها  تنزل  عامل  را  صلاحیت ها  رد  اصلاحات،  دولت  کشور  وزیر 
ضعیف تر و با مقبولیت کمتر دانست و افزود: در شرایطی که افراد سرشناس و صاحب 
سابقه از تایید صلاحیت خود مطمئن نیستند احزاب مجبور هستند پله پله پایین 
بیایند و افرادی را معرفی کنند که ممکن است در سطح درجه یک برای کاندیدایی 

از نظر شایستگی نباشند.
موسوی لاری گفت: اگر جمهوری اسلامی واقعا به جمهوریت باور داشته باشد و 
فقط و فقط در چارچوب قانون اساسی حرکت کند مطمئن هستم شور و امید دوباره 
به مردم برمی گردد زیرا مردم ما واقعا نظام اسلامیشان را دوست دارند و هرگز دنبال 

این نیستند که دنبال یک سری از جریانات غلط حرکت کنند.
وی با بیان اینکه باید به مردم بها داده شود و احساس کنند که دیده می شوند و به 
حساب می آیند نه اینکه هر زمانی انتخابات پیش می آید سراغ آنها برویم، خاطرنشان 
کرد: سخنگوی شورای نگهبان در مصاحبه ای گفته بود اگر ما نباشیم، مردم به قاتل 
رای می دهند که این حرف صحیح نیست. به قول شهید مطهری، حتی اگر اکثریت 
مردم به فرد غیرمعتبری رای دهند بهتر از آن است که ما به مردم فردی را تحمیل کنیم 

چون تحمیل کردن به مردم باعث می شود آنها به رشد و آگاهی نرسند.
انتخابات رقابتی نشاط سیاسی را به جامعه برمی گرداند

موسوی لاری گفت: باید به انتخابات آزاد، رقابتی و فراگیر نسبت به همه احزاب و 
گروه های سیاسی تن دهیم تا دوباره نشاط به جامعه برگردد.

وی با اشاره به تلاش های مجلس یازدهم برای تصویب طرح اصلاح قانون انتخابات 
ریاست جمهوری و رد آن در شورای نگهبان گفت: ما از مجلس ۲0 درصدی بیشتر 

از این توقعی نداریم.
این فعال اصلاح طلب در خصوص پیش بینی برخی اصولگرایان از پیروزی این 
جناح در انتخابات 1۴00 گفت: امیدواریم به روزی برسیم که هر دولتی بر سرکار می 
آید مردم احساس کنند دولت آنهاست؛ دولتی که ملت پشتبیان آن باشد هیچ آسیبی 

به او نخواهد رسید.
مشارکت حداکثری با تنگ نظری جناحی تحقق نمی یابد

موسوی لاری با بیان اینکه رهبری همواره بر انتخابات پرشور و حداکثری تاکید 
داشته اند،  گفت: ایشان می دانند که تکیه گاه این نظام مردم هستند و طبیعتا باید 
دیگر نهادهای قانونی کشور که متصدی امر انتخابات هستند خواست رهبری درباره 
فراهم کردن زمینه مشارکت حداکثری که برخواسته از عمق قانون اساسی است را 

عملیاتی کنند.
وزیر کشور دوران اصلاحات، حضور کاندیداهای همه جریان های سیاسی در 
انتخابات 1۴00 را در تضاد با تنگ نظری و گروه گرایی دانست و گفت: مشارکت 
حداکثری با بازی های جناحی تحقق نمی یابد و فرایند تایید صلاحیت ها و نظارت 

ها بایستی در چارچوب قانون اساسی شکل گرفته و پیگیری شود.
موسوی لاری در خصوص احتمال چند قطبی بودن انتخابات آتی نیز گفت: ما 
از خدا می خواهیم که همه گروه هایی که در چارچوب قانون اساسی و جمهوری 
اسلامی حرکت می کنند، در انتخابات کاندیدا داشته باشند و خودشان را به رای 
مردم بگذارند تا هر شخصی که از رای بالاتری برخوردار بود، مدیریت آینده کشور 

را بر عهده بگیرد.

موسوی لاری: 

کارآمدی نامزدها باید پای صندوق رای تعیین شود

مواضع گوناگون و متناقض درباره چگونگی کنار رفتنِ فرمانده سابق قرارگاه خاتم الانبیا و آنچه تخلف انتخاباتی او 
خوانده می شود، سرانجام نامزدی او برای انتخابات 1۴00 را در هاله ای از ابهام فرو برده است. این در حالی است که 

طیفی از اصولگرایان، او را تراز رئیس جمهوری جوان انقلابی معرفی می کنند. 
زمانی که رئیس پیشین قرارگاه خاتم الانبیا به عنوان یکی از زیرمجموعه های بزرگ عمرانی سپاه پاسداران با انتشار 
ویدئویی در مشهد از تصمیمش برای نامزدی در انتخابات 1۴00 خبر داد، شاید کمتر کسی فکر می کرد حضورش در 
انتخابات به این اندازه با فراز و نشیب مواجه شود. شاید خود سردار هم وقتی در همان ویدئو گفته بود که راه سختی در 

پیش دارد اما محکم جلو خواهد رفت فکر نمی کرد تکاپوی انتخاباتیش با چنین مسائلی همراه شود.
جمعی از اصولگرایان، محمد را به عنوان مصداقی عینی از رئیس جمهوری معرفی می کردند که می تواند با تشکیل 
دولت جوان انقلابی، در چهارمین دهه از حیات نظام، گام در مسیر تحقق ایده های انقلابی آنان بگذارد. این در حالی 
بود که از دید ناظران، جوانی و تجربه نه چندان طولانی محمد در سمت های اجرایی و مدیریتی و البته ناشناخته بودن او 

نزد افکار عمومی می توانست موانعی جدی در مسیر راهیابی او به پاستور باشد.
پس از اعلام آمادگی برای نامزدی و طرح شائبه هایی مبنی بر امکان استفاده از امکانات سپاه در جریان انتخابات، در 
19 اسفند ماه خبر استعفای محمد از فرماندهی قرارگاه خاتم الانبیا مخابره شد؛ استعفایی که از همان اول در فضای 
سیاسی کشور مورد سوال قرار گرفت. خود اصولگرایان اما و اگرهایی را در مورد استعفای محمد مطرح کردند.حتی 

گزاره هایی مبنی بر تخلف محمد هم در رسانه ها مطرح شد.
»حمیدرضا ترقی« عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی، در گفت وگویی از تخلفاتی گفته بود که موجب برکناری 
محمد از قرارگاه شده است. »خبرآنلاین« هم  گزارش داده بود در حکم فرمانده سپاه اثری از استعفای سعید محمد 

وجود ندارد و برخی رسانه های اصولگرا خبر از برکناری او داده اند.
هرچند ترقی بعد از واکنش محمد از اظهارات خود عقب نشینی و عذرخواهی کرد، ولی همچنان ابهاماتی در زمینه 

برکناری یا استعفای محمد به قوت خود باقی ماند.

برخی چون »اسدالله بادامچیان« نیز استعفای محمد از فرماندهی قرارگاه خاتم را به معنی جدایی کامل او از سپاه 
ندانستند و با اشاره به آنچه سمت او به عنوان مشاور فرمانده سپاه خواندند، شائبه های استفاده از امکانات سپاه را تقویت 
کردند.  سکوت خبری تیم محمد در تعطیلات نوروزی از سوی برخی رسانه ها چون »اعتماد« به همین مساله و فضای 
منفی ناشی از بحث کناره گیری از فرماندهی قرارگاه ارتباط یافت، تا اینکه اظهارات معاون سیاسی سپاه ضریب درستی 

این گمانه زنی ها را افزایش داد.
موضع سپاه در مورد خروج محمد از فرماندهی سپاه

روز چهاردهم فروردین بود که مصاحبه »یدالله جوانی« معاون سیاسی نماینده ولی فقیه در سپاه با خبرگزاری »فارس«، 
یک بار دیگر مساله چند و چون خروج محمد از قرارگاه خاتم را بر سر زبان ها انداخت.

سردار جوانی با بیان اینکه سپاه به جدّ با ورود پاسداران به عرصه انتخابات بدون طی مراحل قانونی مخالف است، 
گفته بود: منفک کردن سعید محمد از مسئولیت فرماندهی قرارگاه سازندگی خاتم به دلیل همین تخلف و رعایت نکردن 
مقررات از سوی ایشان بوده است. همین اظهارنظر کافی بود تا یک بار دیگر مساله تخلف محمد و برکناری او را به 
خبر یک رسانه ها تبدیل کند. ترقی که پیش از این بخاطر اظهاراتش در مورد برکناری محمد عذرخواهی کرده بود، به 
»اعتماد« گفت: ورود سپاهیان به مسائل سیاسی فرآیندی دارد که باید طی شود و اگر طی نشود، در واقع همان دخالت 
عناصر سپاه در مسائل سیاسی تلقی می شود که در اساسنامه سپاه هم تشخیص آن برعهده نماینده ولی فقیه در این 
نهاد نظامی گذاشته شده تا از وقوع این موارد جلوگیری کند. اگر فعالیت انتخاباتی، کار سیاسی محسوب شود که 
همین طور هم هست، آقای سعید محمد باید از اردیبهشت سال گذشته که فعالیت خود را شروع کرد، استعفا می داد، نه 
حالا. عضو موتلفه با رد برخی شایعات در خصوص تخلف مالی محمد گفت: بحث تخلف اقتصادی مطرح نیست، بیشتر 

همین تخلف از طی نکردن فرآیند ورود به بحث انتخابات مدنظر است.
در پی این اظهارات، دفتر سعید محمد واکنش نشان داده و ضمن رد هرگونه تخلف انتخاباتی، دلیل »استعفا« را فعالیت 
انتخاباتی و اظهارات جوانی را تحلیل شخصی شخصیتی حقیقی عنوان کرد که مقام سخنگویی سپاه را بر عهده ندارد.

منفی شدن فضای رسانه ای کشور، واکنش رسمی سپاه را هم به دنبال داشت.
سردار »رمضان شریف« سخنگوی سپاه درگفت و گویی به صراحت اعلام کرد: هر کس می گوید تخلف بوده باید متقن 
و دقیق بگوید چه تخلفی بوده است. برداشت یک معاون سپاه این بوده که تخلف صورت گرفته، اما نظر رسمی سپاه 
ممکن است این نباشد. شاید برداشت آقای جوانی این بوده؛ ممکن هم هست آقای جوانی اصل حرفش را تکذیب کند.
پس از این اظهارات بود که سردار جوانی با انتشار یادداشتی در فضای رسانه ای منظور خود از تخلف محمد را تخلف 

انتخاباتی و سیاسی عنوان کرد.
برداشت های رسانه های خارجی درمورد وجود اختلاف در سپاه هم از سوی این نهاد بی اساس توصیف شد. در این 
باره  سردار »اسماعیل کوثری« مشاور وقت فرمانده کل سپاه درگفت وگویی رسانه ای گفت: هیچ اختلافی نیست. در 
مصاحبه آقای جوانی موضوع به روشنی و شفافی بیان شده است و گفته شده همه باید در چهارچوب ضوابط قانونی 
کار را دنبال کنند. کسانی که می خواهند وانمود کنند در سپاه اختلاف وجود دارد باید گفت اصلا چنین چیزی نیست.

سرانجام نامزدی محمد چیست؟
به رغم موضع گیری رسمی سخنگوی سپاه و توضیحات معاون سیاسی این نهاد، ولی همچنان تحلیل های رسانه ای 

درمورد تاثیر این رخدادها بر سرنوشت نامزدی محمد برای تصاحب کرسی ریاست جمهوری ادامه دارد.
برخی ناظران بر این باورند که طرح گزاره ای چون ارتکاب تخلف ولو انتخاباتی و سیاسی از سوی محمد، حتی اگر بر 
مساله بررسی صلاحیت او در شورای نگهبان تاثیر نگذارد، بر افکار عمومی جامعه و سرنوشت انتخاباتی او تاثیر خواهد 
گذشت. با این حال ترقی بر این باور است که این بستگی به نظر شورای نگهبان دارد. شورای نگهبان بررسی لازم را انجام 
می دهد. در نهایت ممکن است از نظر اعضای این نهاد، اقدامات سعید محمد تخلف قابل توجهی نباشد و ممکن هم 

هست که این تخلف را مدنظر قرار دهند.
برخی اما بر این باورند که این مساله، پایانی بر شانس انتخاباتی محمد بوده و حتی اگر او را از شرکت در انتخابات 

منصرف هم نکند، بر افکار عمومی و آرای مردمی تاثیر منفی خواهد گذاشت.

ماجرای یک فراز و فرود انتخاباتی؛

شروع امیدوارانه و چالش زودهنگام

حسن بهشتی پور کارشناس مسایل بین الملل در گفت وگو با ایرنا 
اظهار داشت: آمریکایی ها اذعان می کنند که تحریم ها روی دانش 
هسته ای ایران تاثیر نداشته زیرا دانش هسته ای در ایران بومی شده 
است و بدون اینکه به قدرت های خارجی متکی باشند، آنها خودشان 

این دانش را طراحی، اجرا و بهره برداری کردند. 
در ۲0 فروردین 13۸5 خورشیدی دانشمندان ایرانی موفق به تولید 
چرخه کامل سوخت هسته ای در مقیاس آزمایشگاهی شدند و خبر 
دستیابی ایران به فناوری غنی سازی اورانیوم و راه اندازی یک زنجیره 
کامل غنی سازی توسط سانتریفیوژهای ساخت ایران اعلام شد. در پی 
این موفقیت ایران در زمره کشورهای صاحب تکنولوژی در غنی سازی 

اورانیوم محسوب شد و به کشورهای عضو باشگاه اتمی پیوست.
پس از آن با تصویب شورای عالی انقلاب فرهنگی، به پاس قدردانی 
از تلاش های افتخار آفرین دانشمندان جوان ایرانی در دستیابی کشور 
به فناوری صلح آمیز هسته ای، ۲0 فروردین در تقویم رسمی ایرانیان 
»روز ملی فناوری هسته ای« نام گرفت. در حقیقت این روز یادآور غرور 
ملی ایرانیان در دستیابی به قدرت هسته ای باوجود تحریم های ظالمانه 
است. دستیابی ایران به قدرت تولید سوخت هسته ای و قرار گرفتن 
حیرت  موجب  جهان  هسته ای  قدرتمند  کشورهای  شمار  در  ایران 
همگان شد و آمریکا و اروپا که می خواستند این قدرت را در انحصار خود 
نگه دارند؛ به بهانه های مختلف سعی در کوتاه کردن دست دانشمندان 
ایرانی از پیشرفت این علم شدند. در حال حاضر این میراث ارزشمند به 
خون دانشمندان بزرگی مانند مسعود علی محمدی، مجید شهریاری، 
مصطفی احمدی روشن، داریوش رضایی نژاد، رضا قشقایی و شهید 

فخری زاده آغشته شده و باید برای نسل های آینده به یادگار بماند.
در این خصوص پژوهشگر گروه اطلاع رسانی ایرنا به گفت وگو با 
حسن بهشتی پور کارشناس مسایل بین الملل پرداخت که در ادامه 

متن آن آمده است:
به نظر شما، چرا غنی سازی اورانیوم در داخل کشور همواره 
مورد تاکید جمهوری اسلامی ایران بوده است و این اصرار با چه 

هدفی صورت می گیرد؟ 

استفاده صلح آمیز از فناوری هسته ای موجب ارتقا این دانش در ایران 
شد، چون فناوری هسته ای شامل مجموعه ای از علوم های مختلف 
چون فیزیک، فیزیک هسته ای، فیزیک پلاسما، شیمی، الکترونیک، 
کامپیوتر و ... است و خلاصه همه علوم در زمینه ها مختلف آن به کار 
گرفته می شوند تا یک فناوری پیشرفته بتواند از مواد هسته ای انرژی 
برق تولید کند یا در زمینه کشاورزی یا تولید دارویی و غیره استفاده 
شود. جمهوری اسلامی تاکیدش بر غنی سازی به خاطر این است که 
این بخشی مهم از دانش هسته ای است، یعنی مجموعه کارهای که 
انجام می شود و به آن چرخه سوخت هسته ای می گویند از صفر تا 
صد تولید سوخت هسته ای بحث غنی سازی است. البته برخی در 
ایران بر این باور هستند که این تولید سوخت هسته ای در ایران جنبه 
بازدارندگی هسته ای را دارد یعنی ایران را تا آستانه تولید بمب هسته 
ای پیش می برد اما این مساله، هرگز در دکترین هسته ای ایران وجود 
نداشته و ندارد، موضوعی که به ابزار و اهرم فشاری برای تحریم های 
ظالمانه بدل شده است. هم اکنون ایران بالقوه دانش فنی این موضوع 
را دارد و اجرا هم می کند، مساله ای که موقعیت و جایگاه برتری را برای 
کشور وجود آورده است، ژاپن در حال حاضر مراحل غنی سازی اورانیوم 
و چرخه سوخت هسته ای را انجام می دهد اما بمب هسته ای تولید 

نمی کند، چون اهداف نظامی ندارد و بیشتر اهداف صلح آمیز دارد.
حالا ما چه آن جنبه بازدارندگی قبول داشته باشیم یا مانند اینجانب 
نداشته باشیم چراکه من معتقد نیستم که این موضوع برای ایران 
بازدارندگی ایجاد می کند، چون اصولًا قدرت های غربی به این توجه 
نمی کنند که ما تا چه اندازه ذخایر اورانیوم داریم، آنچه برای آنها اهمیت 
دارد، این است که ایران به لحاظ توان ملی اعم از قدرت اقتصادی، 
تولید علم در چه جایگاهی است و سهم ما در تجارت جهانی، تولید 
جهانی، قدرت نظامی و صادرات و واردات چقدر است. اینکه ما چقدر 
ذخایر هسته ای داریم، عاملی تاثیرگذار روی بازدارندگی نیست اما با 
این وجود افراد بسیاری وجود دارند که مانند اینجانب بر این باور هستند 
که غنی سازی دانش ایران ارتقا می بخشد و سطوح علوم در سطح بین 
الملل را بالا می برد یا معتقد به جنبه بازدارندگی سوخت هسته ای 
هستند اما منتقدان این نظر، افرادی هستند که می گویند هزینه ای 

که ایران بابت این جریان پرداخت می کند، بیشتر از دستاوردهای آن 
است. این درحالی است که تمام قراین و شواهد به دور از شعار و فضا 
سازی مطبوعاتی و رسانه ای می تواند به این واقعیت واقف شود که ارتقا 
دانش در ایران هزینه دارد و این هزینه در مقابل پیشرفته ها قابل توجه 
نیست و می تواند به عنوان عامل بسیار مهمی برای تداوم اقتدار، توسعه 

و سیاست های کشور باشد.
هسته ای  فناوری  ملی  روز  نامگذاری  از  سال   ۱5 از  بیش 
امروز چه بوده  تا  آن  به نظر شما مهم ترین دستاورد  می گذرد، 

است؟ 
مهم ترین دستاورد این مساله، باور به موضوع ما می توانیم بوده است. 
چون دشمنان همواره به دنبال این بوده اند که به ایرانیان القا کنند 
که شما قادر نیستید که کار تیمی انجام دهید و آن را مدیریت کنید و 
مستقل باشید. این دانش هسته ای در ایران در 15 سال گذشته ثابت 
کرد که ایرانیان توانستند و آژانس با حیرت این موفقیت ها را تایید کرد و 
این امر با مشارکت خود ایرانیان به دست آمد البته این بدان معنا نیست 
که روسیه با چین نقش نداشته باشند اما خود ایرانیان، تمام کار یعنی 
سه مرحله را به تنهایی به دست گرفتند: نخست طراحی، دوم تیمی 
که طراحی را اجرا کرد و تیم سومی که بهره برداری کرد، هر سه گروه 
هم از جان خود در این راه گذشتند. این بسیار با اهمیت است که این 
سه گروه بدنه واحد ایجاد کردند و توانستند با موفقیت این کار را به 
سرانجام برسانند به همین دلیل است که آمریکایی ها اذعان می کنند 
که تحریم ها روی دانش هسته ای ایران تاثیر نداشته است زیرا دانش 
هسته ای در ایران بومی شده است. البته روی اقتصاد ایران تاثیر داشته 
اما روی دانش فنی و فلج کردن توان هسته ای ایران تاثیر نگذاشته برای 
اینکه اینها وارداتی نبود یعنی افرادی نبودند که به قدرت های خارجی 
متکی باشند، آنها خودشان توانستند طراحی، اجرا و بهره برداری کنند 
بنابراین به طور خلاصه بزرگترین دستاورد فناوری هسته ای برای ایران، 
باور به ما می توانیم بود و این ما می توانیم ارزش ملی دارد و توان ملی 
ایران را نشان می دهد و موجب می شود در دیگر کارها هم ما درست 

برنامه ریزی و اجرا کنیم و به نتایج خیلی خوب هم برسیم.
به نظر شما هدف اصلی از ترور دانشمندان هسته ای چیست؟ 

آیا این ترورها تاثیری در پیشبرد اهداف جمهوری اسلامی خواهد 
داشت؟ 

این  در  که  موثری  افراد  که  بود  این  ترورها  این  از  دشمنان  هدف 
زمینه کار کرده و پروژه های مهمی را با موفقیت انجام انجام داده اند، 
حذف کنند و اینکه بگوییم تاثیر نگذاشته درست نیست، چون تاثیر 
داشته است و شهادت دانشمندانی مانند مجید شهریاری، مسعود 
علیمحمدی و شهید محسن فخری زاده که از نظر علمی نقش تعیین 
کننده ای در پیشرفت انرژی هسته ای ایران داشتند، ضربه سختی به 
روند علمی این دانش در ایران وارد ساخت اما چون این افراد توانسته 
بودند که شاگردان ممتازی را تربیت کنند، بی اثر مانده است. این 
جوان ها که بیشتر آنها جوان هستند، توانسته اند در این عرصه حضور 
موثری داشته باشند به گونه ای که استعداد و توانایی چنین جوان 
های شایسته ای، بازرسان آژانس را به تعجب واداشته اند که چگونه 
آنها پروژه های به این بزرگی را مدیریت می کنند. بنابراین با وجود این 

جوانان روند فناوری هسته ای متوقف نخواهد شد.
با نگاهی به آینده، وضعیت برجام و روابط ایران و آمریکا را چگونه 

پیش بینی می کنید؟ 
برجام به دلیل کارشکنی های ترامپ و تیم وی ضربات مهمی خورد 
و می توان گفت به کما رفت از طرفی اروپایی ها در عمل نشان دادند، 
نمی توانند در مقابل هژمونی مالی آمریکا کاری انجام دهند البته از 
نظر سیاسی و در قطعنامه ها شورای امنیت در مقابل آمریکا ایستادند و 
اجازه ندادند مکانیسم ماشه از طرف آمریکا از سر گرفته شود و همچنین 
از تصویب قطعنامه ای که می خواست برای تمدید تحریم تسلیحاتی 
ایران تصویب شود، پیشگیری کردند و حداقل در این ۲ مورد با آمریکا 
همراهی نکردند اما در بخش اقتصادی عملًا کاری انجام ندادند. با 
روی کار آمدن دولت بایدن دور جدید مذاکرات به شکل غیر مستقیم 
شروع شده است. بنابراین شاید شرایطی فراهم شود که آمریکا روند 
بازگشت به برجام را به گونه ای طراحی کند که بتواند عملًا این توافق را 
از حالت کما خارج کند. به طور دقیق آینده آن را نمی توان پیش بینی 
کرد، چون هم در داخل و بیرون از کشور و بخصوص در آمریکا عده ای 

از جمهوری خواهان و دموکرات ها به شدت مخالف برجام هستند از 
طرفی دیگر عربستان و رژیم صهیونیستی با همه امکانات رسانه ای و 
امکانات اقتصادی که در دست دارند، تلاش می کنند که جلوی هر 
نوع توافقی در این زمینه را بگیرند. رژیم صهیونیستی حتی تا تهدید 
به اقدامات نظامی پیش رفته است و دسیسه های بی شماری از جمله 
حمله به کشتی را درست در زمانی که مذاکرات در نقطه آغاز بود، انجام 
داد. هدف رژیم صهیونیستی  از این اقدامات و تحریکات این است که 

عملًا مانع توافق احتمالی شود.
به نظر شما طرح اقدام در برابر اقدام برای پیشبرد برجام کارساز 

خواهد بود؟
یک رویکرد به نام گام به گام مطرح است که بر اساس آن ایران و امریکا 
درباره نقشه راه کلی به توافق برسند مانند آن چیزی که در ژنو به توافق 
رسیدند و بعد اجرای آن را گام به گام انجام دهند. یک طرح دیگر هم 
مطرح است که حتی روسیه هم موافق آن است به این ترتیب که اقدام 
در برابر اقدام باشد. این همان نظری است که آقای روحانی هم پیش تر 
مطرح کرده بود. به این معنا که امریکا بخشی از تحریم ها را لغو یا تعلیق 
کند و وقتی ایران مطلع و مطمئن شد که این اقدام فقط در روی کاغذ 
نبوده و اجرایی شده است، خودش هم بخشی از تعهدات برجامی اش 
را که کاهش داده بود، دوباره اجرا کند. در همین چارچوب دو طرف 
دوباره  امریکا  که  ترتیب  این  به  شوند.  بعدی  مرحله  وارد  می توانند 
اقداماتی را انجام دهد و سپس ایران در مقابل اقدامات دوم، اقدامات 
جدیدی را انجام دهد. این یک رویکرد گام به گام در چارچوب یک نقشه 
کلی نیست، بلکه هر یک از طرفین برای اعتمادسازی اول اجرا می کند 
و وقتی اجرا شد، به مرحله بعد می روند. این رویکرد را می توان اقدام در 
برابر اقدام نامید. تفاوت این روش با رویکرد گام به گام در این است که 
بعد از عملیاتی شدن و راستی آزمایی هر مرحله، ۲ کشور وارد اجرای 
مرحله بعدی می شوند. این راهکار عملًا موجب اعتمادسازی می شود 
و ثابت می کند که مواضع هر دو طرف از روی کاغذ فراتر رفته است. 
این اقدام به ویژه در شرایط کنونی که بی اعتمادی به بالاترین سطح 
ممکن رسیده است، می تواند روزنه های خوبی را برای بن بست شکنی 

از برجام به وجود آورد.

دستاوردهای ملی فناوری هسته ای در گفت وگو با حسن بهشتی پور تبیین شد؛

تحریم ها روی دانش هسته ای ایران تاثیر نداشته است
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گشاده  رویی ، بخشیدن 
، نیکوکاری و سلام کردن ، 

برانگیزاننده دوستیِ مردم است .

 شنبه -بیست ویکم فروردین1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5244

غرر الحکم : ج 4 ص 25٩ ح 6٠32

طرح:علیرضا پاکدل 

 مردم و کادر درمان منتظرند!
حکم اعدام ۳ ایرانی در اندونزی با جوخه آتش

دادستانی اندونزی می گوید دادگاهی در استان جاوه غربی، برای بیش از ده عضو یک باند قاچاق مواد مخدر 
از جمله یک زوج ایرانی حکم اعدام صادر کرده است. به گفته مقام های دادستانی اندونزی، در این پرونده برای 
13 نفر شامل سه ایرانی، یک پاکستانی و 9 تبعه اندونزی حکم اعدام با جوخه آتش صادر شده است. این افراد 
متهم به قاچاق ۴00 کیلوگرم مت آمفتامین بودند. بامبنگ یونیانتو دادستان سوکابومی گفت حسین سالاری 
رشید، تبعه ایران، سردسته این گروه بوده است: "چهار خارجی در این گروه هستند و در میان آنها رشید طراح 
اصلی این عملیات قاچاق بود. او و همسرش هر دو به اعدام محکوم شده اند.” به گزارش خبرگزاری فرانسه حکم 
این افراد عصر روز سه شنبه ۶ آوریل )1۷ فروردین( در دادگاهی در شهر سوکابومی و در یک جلسه مجازی صادر 

شده است. اعضای این باند ژوئن سال پیش دستگیر شده بودند. 

شکواییه وزارت کشور علیه نماینده تبریز 
 معاون پارلمانی وزیر کشور با رد اظهارات علیرضا بیگی نماینده تبریز گفت: این ادعا های گزاف و نسبت های 
خلاف واقع در حالی از تریبون مجلس مطرح می شود که در جریان حوادث مقاطع مختلف انقلاب اسلامی 
ورود وزیر کشور به مسایل موفق بوده است.کولیوند خاطرنشان کرد: با عطف نظر به این واقعیت ها، وزارت 
کشور بیش از این، نمی تواند هتک حرمت ها و تشویش اذهان عمومی که این نماینده در حال انجام آن است را 
ملاحظه و بی تفاوت باشد و به منظور صیانت از واقعیت ها، پیگرد قانونی نماینده مورد نظر، قطعاً دنبال خواهد 
شد.وی با اظهار اینکه همه در پیشگاه قانون برابرند، گفت: طبیعتاً، دستگاه های قضایی و امنیتی ذی ربط در 
خصوص نوع رفتار، عملکرد و اظهارات وی که کراراً بدون اسناد و مدارک، با هتک حرمت، مجلس و وزارت کشور 

را زیر سوال برده است، ورود خواهند کرد.

عزیزی خادم: کرسی های ما در AFC خنثی هستند
 رییس فدراسیون فوتبال گفت: رییس فدراسیون فوتبال در مورد کرسی های ایران در کنفدراسیون فوتبال 
آسیا و تاثیر آن، گفت: ظرفیت های ما نشان داده اند که بی مصرف و خنثی هستند. ما در همین یک ماه به 
اندازه یکسال مکاتبه بین المللی داشتیم که شب و روز کار و برنامه ریزی در راستای احقاق حقوق فوتبال انجام 
شده است. ما امید داریم و تلاش می کنیم.. »شهاب الدین عزیزی خادم« در یک برنامه تلویزیونی اظهار داشت: 
شرایط فدراسیون مشخص است و در حال حاضر در شرایط سختی قرار دارد که البته ما نیز به صورت آگاهانه 
مسوولیت فدراسیون را پذیرفتیم و جای گلایه ای نیست. درست کردن مسائل مختلف در فدراسیون زمان 
می خواهد. ما تلاش خود را به کار می گیریم تا همه مسائل با برنامه ریزی ها درست شود.وی ادامه داد: بی 
برنامگی و بدهی های مختلفی از قبل وجود داشته و ما قصد داریم با برنامه ریزی و در زمان کافی کارها را جلو 

ببریم. در همین راستا یک حسابرسی انجام می شود.

علی اکبر صالحی: برنامه ای برای کاندیداتوری ندارم 
 رئیس سازمان انرژی اتمی در واکنش به برخی گمانه زنی ها درباره قصد وی برای کاندیداتوری در انتخابات 
سیزدهمین دوره ریاست جمهوری تاکید کرد: قصد و برنامه ای برای کاندیداتوری در انتخابات ندارم.علی اکبر 
صالحی در پاسخ به این پرسش که آیا قصد اعلام کاندیداتوری در انتخابات ریاست جمهوری را دارید، گفت: 
من قبلًا هم گفتم که نه قصدی در این زمینه دارم  دارم نه برنامه ای.طی روزهای اخیر برخی رسانه ها گمانه 
زنی هایی درباره قصد علی اکبر صالحی برای کاندیداتوری در انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری را 

مطرح کردند.
 

واکنش اعرافی به شایعه انتصابش به ریاست دستگاه قضا
مدیرحوزه های علمیه شایعات موجود در فضای مجازی و منتسب به خود را تکذیب کرد. آیت الله علیرضا 
اعرافی مدیر حوزه های علمیه در گفت وگو با خبرگزاری حوزه، پیرامون شایعات منتسب به خود در فضای 
مجازی گفت: این مطالب، »کاملًا تکذیب می شود«. امروز در فضای مجازی برخی کانال ها شایعه کرده بودند 
که با استعفای حجت الاسلام والمسلمین رئیسی رئیس قوه قضائیه، آیت الله اعرافی رئیس جدید دستگاه قضا 

خواهد شد که آیت الله اعرافی هرگونه گمانه زنی در این زمینه نسبت به خود را نادرست و آن را شایعه دانست. 

فرمانده انتظامی استان  قم :

کلاهبرداران فرش فروشان قم دستگیرشدند
فرمانده انتظامی استان  قم گفت: با تلاش کارآگاهان پایگاه دوم پلیس آگاهی استان قم، اعضای یک باند 
حرفه ای به اتهام کلاهبرداری ۲10 میلیارد ریالی 9۸0 تخته فرش ابریشم شناسایی و دستگیر شدند.  سردار 
سید محمود میرفیضی اظهار داشت: در پي وقوع کلاهبرداري هاي مکرر از فرش فروشان بازار فرش استان 
توسط ۲ خریدار فرش از طریق چک های بی محل، موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان پایگاه دوم 
پلیس آگاهي استان قم قرار گرفت. وی افزود: در ادامه کارآگاهان با انجام اقدامات پلیسی و بررسی های دقیق 
و تخصصی، ردپای متهمان را در تهران شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی استان جهت دستگیری آنها وارد 
عمل شده و ضمن دستگیری آنها، ۶ تن مالخر نیز در شهرهاي "پرند، تهران بزرگ، البرز و رباط کریم" شناسایی 
و دستگیر شدند. سردار میرفیضی تصریح کرد: متهمان طی تحقیقات کارآگاهان، صراحتاً به کلاهبرداري 
9۸0 تخته فرش دستبافت ابریشمي به ارزش ۲10 میلیارد ریال اعتراف کردند. فرمانده انتظامی استان قم 
سپس از کشف ۲50 تخته فرش ابریشم و تحویل آنها مال باختگان خبر داد و گفت: در نهایت متهمان به 
همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند. سردار میرفیضی در 
خاتمه از کسبه و بازاریان خواست، نسبت به افراد ناشناس حساسیت بیشتری داشته و قبل از دریافت چک با 

استعلام از بانک های مربوطه و همچنین ثبت چک در سامانه صیاد و وصول آنها اطمینان حاصل پیدا کنند.
کشف ۱۱۱ طاقه پارچه قاچاق 

فرمانده انتظامی استان  قم دربخش دیگری از سخنان خود گفت: با تلاش مأموران یگان تکاوری استان ۲ 
خودرو قاچاق بر در محور "قم-تهران" توقیف و 111 طاقه پارچه قاچاق کشف شد. 

 سردار میرفیضیاظهارداشت: با تلاش مأموران یگان تکاوری فرماندهی انتظامی استان یک دستگاه خودرو 
پژو ۴05 حامل بار قاچاق در محور "قم-تهران" شناسایی و متوقف شد.

فرمانده انتظامی استان قم افزود: در ادامه طی بازرسی از خودرو ۴5 طاقه پارچه قاچاق کشف و همچنین 
یک دستگاه خودرو سمند نیز در محور مذکور توسط مأموران توقیف و طی بازرسی صورت گرفته ۶۶ طاقه 
پارچه قاچاق کشف شد. سردار میرفیضی خاطرنشان کرد: کارشناسان ارزش محموله کشف شده قاچاق را در 
مجموع بیش از یک میلیارد ریال اعلام کردند. فرمانده انتظامی استان قم گفت: در نهایت ۲ نفر در این رابطه 

دستگیر به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف محموله یک میلیارد ریالی قاچاق لوازم خانگی
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف محموله یک میلیارد ریالی قاچاق لوازم خانگی در نتیجه بازرسی از یک 
دستگاه پژو پارس در قم خبرداد.  سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: مأموران یگان امداد قم در کمربندي امام 
علي )ع( یک دستگاه پژو پارس حامل بار قاچاق را توقیف کردند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: 
در بازرسی از خودرو ۴۸ دستگاه مخلوط کن، ۸ دستگاه آبمیوه گیري، یک دستگاه اتو و یک دستگاه همزن فاقد 
مجوز و قاچاق کشف شد. سرهنگ اسماعیلی ارزش اقلام کشف شده را برابر اعلام نظر کارشناسان بیش از یک 
میلیارد ریال اعلام کرد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: پلیس قم با جدیت با هرگونه قاچاق کالا 

و ارز مقابله خواهد کرد و شهروندان نیز می توانند اطلاعات خود را به مرکز فوریت های پلیسی 110 اطلاع دهند.

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان قم  خبرداد:

تعطیلی مرکز تعویض پلاک
قرمز  وضعیت  به  توجه  با  پلاک   تعویض  مرکز  گفت:  قم  استان  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  رئیس 
صدفی  غلامرضا  باشد.سرهنگ  می  کروناتعطیل  ملی  ستاد  مصوبه  وبرابر  قم  استان  کرونایی)پرخطر( 
افزود،همچنین آموزشهای نظری و برگزاری آزمون های آیین نامه راهنمایی رانندگی نیزمتوقف شده است. وی 
درادامه بااشاره به موضوع تعویض پلاک وارائه خدمات شماره گذاری افزود،  سامانه نوبت دهی اینترنتی مرکز 
تعویض پلاک هم به محض قرمز شدن وضعیت ،به صورت متمرکز از دسترس خارج و کلیه نوبت های ثبت 
شده لغو گردیده است و امکان اخذ نوبت دهی و فعالیت تازه تا زمان خارج شدن وضعیت بیماری ازرنگ قرمز 
مقدور نخواهد بود .درضمن وکالتنامه هایی که تاریخ اعتبار آنها درزمانی که از سوی ستاد ملی کرونا تعطیل 

اعلام شده منقضی می شود. به تعداد روزهای تعطیل مشمول تمدید خواهد شد.

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

اجرای طرح تشدید نظارت بر آتلیه ها
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان با اشاره به طرح تشدید نظارت بر آتلیه ها تاکید کرد: در صورت 
مشاهده هنجارشکنی از سوی آتلیه ها، واحد صنفی پلمب و متصدی آن به دستگاه قضائی معرفی می شود. 
سرهنگ مهرداد حاجی زاده اظهارداشت: در اجرای طرح ارتقاء امنیت اجتماعي و به منظور ساماندهي و 
پیشگیري از تخلفات، طرح نظارت بر آتلیه ها در قم تشدید می شود. معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی 
استان قم با بیان اینکه تاکنون در قم گزارشی دال بر هنجارشکنی از سوی آتلیه ها مبنی بر ضبط تصاویر خارج 
از عرف عروس و داماد در فضای عمومی گزارش نشده است، تاکید کرد: در صورت دریافت گزارش مبنی بر 
عدم رعایت شئونات اسلامی قطعاً واحد صنفی پلمب و ضمن برخورد با افراد خاطی، متصدی آتلیه نیز به 

دستگاه قضائی معرفی می شود.

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم :

ساماندهی روزبازارها نیازمند همراهی 
تمامی دستگاه هاست

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم با تأکید بر توجه 
به معیشت دست فروشان مستقر در روزبازارها و ایجاد شرایط مناسب برای 
فعالیت آنان با توجه به شرایط کرونایی گفت: ساماندهی و نظارت بر روزبازارها 
و اعمال محدودیت ها بدون همراهی سایر دستگاه های متولی از عهده ی 
شهرداری خارج است. احمدرضا شفیعی ، با اشاره به اعمال محدودیت در 
برپایی روزبازارها در قم اظهار داشت: طبق مصوبه ستاد مقابله با کرونای 
استان و ابلاغ های انجام شده، کلیه روز بازارهای شهر قم از امروز تا عادی 
شدن شرایط و صدور مجوزهای لازم تعطیل خواهد بود. وی خاطرنشان کرد: 
امروز برخی از فروشندگان این روزبازارها با توجه به خریدهای قبلی و به علت 
مباحث معیشتی و فرهنگی وعدم اطلاع رسانی فراگیر قبلی با یک سوم ظرفیت 
و با اعمال محدودیت زمانی مجوز فعالیت گرفته اند. مدیرکل پیشگیری و رفع 
تخلفات شهری شهرداری قم تصریح کرد: موضوع ساماندهی و نظارت بر 
فعالیت روزبازارها تنها معطوف به شهرداری نیست و دیگر دستگاه ها ناظر و 

متولی نیز باید در این زمینه همکاری لازم داشته باشند.
لزوم توجه به معیشت دست فروشان 

وی با بیان اینکه بر اساس مأموریت های قانونی محول شده به شهرداری از 
ساعت 5 صبح فردا جمعه ۲0 فروردین نیروهای رفع تخلفات شهری در محل 
برپایی روزبازارها حضور خواهند داشت، عنوان کرد: اخطار و ابلاغ های لازم به 
فروشندگان داده شده و از  با جدیت با استقرار در این مکان با افراد برخورد خواهد 
شد. شفیعی در پایان لزوم توجه به معیشت دست فروشان را نیز متذکر شد و ادامه 
داد: عمده ی فعالان روزبازارها و دست فروشان از اقشار ضعیف جامعه هستند که 
گاها تنها راه کسب درآمد آنان از طریق فروش در بازارهای روز است و با تعطیلی 

این روزبازارها باید حمایت ها و پشتیبانی های لازم از آنان انجام پذیرد.

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم  خبرداد:

اختصاص 6۵۰ میلیارد تومان اوراق 
مشارکت به شهرداری قم

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم از اختصاص ۶50 میلیارد تومان 
اوراق مشارکت به شهرداری قم برای قطار شهری و خرید اتوبوس خبر داد.

سیدمرتضی حسام نژاد با اشاره به اختصاص اوراق مشارکت به شهرداری 
قم اظهار داشت: در سال 99 برنامه ریزی اوراق مشارکت در دو بخش قطار 
شهری و ناوگان اتوبوسرانی بود که مجوز انتشار ۴50 میلیارد تومان اوراق 
مشارکت برای قطار شهری و ۲00 میلیارد تومان نیز به اتوبوسرانی برای خرید 
اتوبوس های جدید برای بهبود در عبور و مرور شهری اختصاص یافت. معاون 
مالی و اقتصادی شهرداری قم خاطرنشان کرد: با اقدامات صورت گرفته در 
اواخر سال گذشته مبلغی از هرکدام از این اوراق مشارکت به فروش رسید و 
مابقی نیز تا شهریورماه سال 1۴00 به فروش می رسد. حسام نژاد ابراز کرد: 
سال گذشته نیز مجوز فروش 300 میلیارد تومان اوراق مشارکت به قطار 
شهری قم اختصاص یافت و تمام این مبلغ نیز به فروش رسید که امیدواریم با 
اوراق مشارکت امسال شاهد تأثیر بسزایی در رشد و پیشرفت این طرح باشیم.

  
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم  خواستارشد؛

لزوم مشارکت شهروندان قمی در 
پرداخت عوارض خودرو

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با درخواست از شهروندان برای 
پرداخت به موقع عوارض خودرو، گفت: شهروندان عوارض خودرو را به موقع 
پرداخت نکنند، جریمه می شوند. محمد وحیدنیا در گفت وگو با خبرنگاران با 
اشاره به اهمیت پرداخت عوارض خودرو، اظهار داشت: بر اساس قانون مالیات 
بر ارزش افزوده، مالکان انواع خودروهای سواری و وانت موظف بوده سالیانـه 
عوارضی را تحت عنوان عوارض خودرو به شهرداری پرداخت کنند. مدیرکل 
تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم تصریح کرد: صاحبان خودرو در صورت 
عدم پرداخت پس از موعد مقرر، به ازای هرماه تـأخیر معادل  دو درصد جریمه 
می شوند. گفتنی است شهروندان برای پرداخت عوارض خودرو خود می توانند 

به سایت شهرداری قم به نشانی www.qom.ir مراجعه کنند.
 

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم خبرداد:

افزایش 3۸ درصدی صدور پروانه
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم با اشاره به افزایش میزان صدور 
پروانه های ساختمانی گفت: در سال گذشته بیش از دو میلیون و 3۷ هزار 
مربع پروانه ساختمانی صادر شد. غلامرضا جانقربان با اشاره به میزان صدور 
پروانه در سال گذشته اظهار داشت: مقایسه میزان پروانه های صادرشده 
در سال 99 نسبت به سال 9۸ نشان از رشد 3۸ درصدی دارد که وضعیت 
شهرداری قم نسبت به برخی کلان شهرها در این زمینه وضعیت بهتری 
دارد. وی با بیان اینکه از شش پهنه که پروانه صادر می شود بیشترین پروانه 
صادرشده از نظر متراژ در پهنه متوسط، زیاد و بسیار زیاد بوده است، گفت: 
شهرداری منطقه چهار با 5۸۶ هزار مترمربع بیشترین صدور پروانه و شهرداری 
منطقه هفت نیز با 5۷ هزار مترمربع کمترین متراژ صدور پروانه را داشته است. 
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم اضافه کرد: پیش بینی ما این است 
در سال 1۴00 با وجود پروژه های مختلف سرمایه گذاری متراژ پروانه های 
صادرشده به سه میلیون مترمربع برسد.جانقربان خاطرنشان کرد: در سال 

گذشته بیش از دو میلیون و 3۷ هزار مربع پروانه ساختمانی صادر شد.
 

ورودی بوستان های قم مسدود شد

مردم به بوستان ها مراجعه نکنند
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از انسداد ورودی های 
بوستان های شهر خبر داد. پیام جوادیان با اشاره به وضعیت قرمز کرونایی در 
قم اظهار داشت: بنا بر اطلاعیه ستاد مقابله با کرونا قم در وضعیت قرمز کرونایی 
قرار گرفته و برخی فضاهای شهری برای جلوگیری از تجمع ورود ممنوع خواهد 
بود. وی گفت: از عصرروز چهارشنبه  براساس این ابلاغیه ورودی تمام بوستان ها 
و اماکان زیرمجموعه سازمان مسدود شده و بسته خواهد بود. مدیرعامل سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری قم تصریح کرد: تا اتمام مهلت ستاد کرونا تمام 

بوستان ها بسته خواهد بود و از مردم خواهشمندیم به بوستان ها مراجعه نکنند.
 

تا پایان فروردین ماه انجام می شود؛

تمدید تعویض کارت های قدیمی 
اتوبوس با »قم کارت« 

تعویض  تمدید  از  قم  شهرداری  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  سازمان  رئیس 
کارت های قدیمی اتوبوس با »قم کارت« تا پایان فروردین ماه خبر داد. کوروش 
محمد حسینی با اشاره به آخرین وضعیت تعویض کارت های قدیمی اتوبوس با قم 
کارت اظهار داشت: بر اساس تصمیم شهرداری قم، شهروندانی که هنوز موفق به 
تعویض کارت بلیت های قدیمی خود با قم کارت نشده اند می توانند با مراجعه به 
باجه های منتخب در میدان سعیدی، میدان نبوت، شهر قائم )عج(، مسجد اعظم، 
پردیسان و منتظری، تا پایان فروردین نسبت به تعویض کارت های قدیمی خود 

اقدام نمایند و پس ازاین تاریخ کارت های قدیمی از درجه اعتبار خارج می شوند.

استاندار قم تاکیدکرد: ایجاد دوگانگی بین اقتصاد 
و سلامت و دیانت و سلامت به صلاح کشور نیست و 
همه باید به مصوبات ستاد ملی مبارزه با کرونا پایبند 

باشند.
ستاد  جلسه  در  چهارشنبه  روز  سرمست  بهرام 
استانداری،  کرامت  سالن  در  بحران  مدیریت 
جهش  دلیل  به  کرونا  چهارم  موج   : اظهارداشت 
یافتگی ویروس انگلیسی یک وضعیت کاملا متفاوت 
است و شکل ابتلا به این بیماری از وضعیت پلکانی 
در نوع ووهانی به وضعیت آسانسوری تغییر کرده و 
میزان درگیری ها بشدت افزایش داشته است. وی ، 
افزود: قم وارد موج چهارم کرونایی شده و باید مانند 
موج های قبلی تعامل همگانی برای مقابله با آن پای 
کار بیاید. سرمست گفت: در موج های قبلی کرونا 
و به ویژه موج اول شاهد ایجاد موجی از هم افزایی، 

تعامل، ایثار و هم صدایی مردم بودیم. استاندار قم 
انتقادات اما همچنان درصد  با وجود برخی  افزود: 
رعایت پروتکلهای بهداشتی در این استان مطلوب تر از 
بسیاری از استانهای دیگر است. به گفته وی، موقعیت 
مذهبی، علمی و جغرافیایی قم سبب شده تا سالانه 
میلیونها مسافر و زائر وارد این استان شده و از این نظر 

قم تفاوت اساسی و معناداری با سایر استانها دارد.
سرمست عنوان کرد: ۶0 درصد اقتصاد قم بر مدار 
خدمات تعریف شده و در طول 13 ماه گذشته بخش 
خدمات و کسبه و اصناف خسارت های مادی بسیار 
شدیدی را متحمل شده اما با این وجود قم بیشترین 

ماندگاری در شرایط آبی را تجربه کرده است.
وی با تاکید بر ملزم بودن قم بر اجرای تصمیمات 
ملی، گفت: مبنای ما در تصمیم گیری های داخل 
استانی و متناسب سازی برنامه ها در مصوبات ملی؛ 

صرفا نظر تخصصی مسوولان بهداشتی است.
استاندار قم اضافه کرد: از اداره کل تبلیغات اسلامی 
قم انتظار داریم نسبت به برگزاری آیین های مذهبی 
پیشنهادات تخصصی خود را ارائه دهند اما سازوکار 
نهایی ما در تصمیم گیری فقط نظر تخصصی دانشگاه 

علوم پزشکی است.
ایجاد دوگانگی بین اقتصاد و سلامت و دیانت و 

سلامت به صلاح کشور نیست 
سرمست ادامه داد: اگر ما اجازه می دادیم تا مراسم 
نیمه شعبان با حضور گسترده مردم برگزار شود امروز 
بسیاری از افراد معاند ورود قم به موج چهارم کرونا را به 

افراد متدین و دیندار نسبت می دادند.
یادآور شد: در وضعیت قرمز کرونایی هرگونه  وی 

بین  تفاوتی  بین  این  در  و  است  ممنوع  تجمعی 
تجمعات مذهبی، ملی وغیره وجود ندارد.

استاندار قم اظهار کرد: ایجاد دوگانگی بین اقتصاد 
و سلامت و دیانت و سلامت به صلاح کشور نیست و 
همه باید به مصوبات ستاد ملی مبارزه با کرونا پایبند 
باشند. به باور وی، بخش خصوصی ظرفیت و آمادگی 
لازم برای واردات واکسن کرونا را دارند و دانشگاه علوم 
پزشکی باید بستر فعالیت بخش خصوصی را فراهم 

نماید.
تعطیلی نمازهای جمعه و مساجد تصمیم ملی است

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم نیز بیان کرد: 
قم استانی بود که بیشترین دوره پایداری در وضعیت 
آبی را تجربه کرد اما با وجود تمام تدابیر شرایط کرونایی 
بار دیگر در قم تغییر کرد و با برگشتن ورق قم مجددا 
وارد وضعیت قرمز شده است. بیژن سلیمانپور گفت: 
طولانی شدن روند مبارزه با بحران کرونا سبب شده تا 
مردم این بیماری را عادی بگیرند و از مبارزه با آن دلزده 
شوند. به باور وی، یکی از عوامل ایجاد تعارضات در 
مبارزه با کرونا؛ تعدد رسانه ها و شبکه های اجتماعی 
است که تفاهم کلی در بین آنها در فرهنگ سازی و 
کرد:  خاطرنشان  وی  ندارد.  وجود  رسانی  اطلاع 
برای  عرصه  که  هایی  دستگاه  سایر  و  شهرداری  از 
تبلیغات شهری دارند درخواست داریم تا پیام های به 

تناسب شرایط کرونایی در شهر نصب کنند.
اظهار  قم  استانداری  امنیتی  و  سیاسی  معاون 
داشت: تصمیم بر تعطیلی نمازهای جمعه و محدود 
کردن آیین های مذهبی یک تصمیم ملی است و ما در 

استان قم ملزم به اجرای آن هستیم.

استاندار قم تاکیدکرد:  

همه باید به مصوبات ستاد ملی مبارزه با کرونا پایبند باشند

 رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در سال 99، 
یکهزار و ۲۴5 فقره جواز تاسیس واحد صنعتی ایجادی با 13۲هزار ۴51 
میلیارد ریال سرمایه گذاری و پیش بینی اشتغال برای ۲۶هزار و ۶1۴ تن در 

قم صادر شد. 
محمود سیجانی بیان کرد: همچنین بر اساس راهبرد جهش تولید در این 
مدت اقدامات مورد نیاز برای صدور ۸5 فقره جواز تاسیس توسعه ای )توسعه 
واحدهای موجود( با 1۲هزار و ۴10 میلیارد ریال سرمایه گذاری و اشتغالزایی 

برای یکهزار و 9۲0 تن در استان صورت پذیرفت.
وی با اشاره به جایگاه رو به رشد قم در شاخص های مرتبط با فعالیت های 
صنعتی و تولیدی، افزود: در همین راستا در مجموع تعداد کل جواز تاسیس 
موجود استان ۲ هزار و ۴35 مجوز با پیش بینی اشتغالزایی برای 5۷ هزار 
و 50۴ تن و سرمایه گذاری بیش از ۴0۶ هزار میلیارد ریال است که این 

شاخص میل و رغبت به سرمایه گذاری جدید در استان را نشان می دهد.

وی ادامه داد: طی سال 99 تعداد 15۷ فقره پروانه بهره برداری ایجادی 
نیز با 10 هزار و ۲۶ میلیارد ریال سرمایه گذاری و اشتغالزایی برای 3 هزار و 
311 تن و تعداد 110 فقره پروانه بهره برداری توسعه ای )توسعه واحد های 
موجود( با 1۲ هزار و 31۴ میلیارد ریال سرمایه گذاری و اشتغالزایی برای 

یکهزار و ۸9۴ تن صادر شد.
سیجانی با اشاره به رصد مستمر وضعیت فعالیت واحدهای تولیدی و 
صنعتی در قم،  گفت: بر اساس پایش های صورت گرفته در مجموع تعداد ۲ 
هزار و ۲50 فقره پروانه بهره برداری با اشتغالزایی5۸ هزار و 5۸3 تن و سرمایه 

گذاری ۷0 هزار و 5۸1 میلیارد ریال در استان موجود است.
وی بیان کرد: مهمترین رویکرد مسئولان بخش های اقتصادی استان حفظ 
و ارتقا وضعیت تولید و اشتغال استان است و به همین دلیل بر اساس شعار 
سال با رفع موانع و گسترش پشتیبانی ها از حضور سرمایه گذاران علاقه مند 

به راه اندازی و توسعه فعالیت های صنعتی در قم،  حمایت می کنیم.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت  استان قم اعلام کرد:  

صدورهزار و ۲4۵ فقره جواز تاسیس واحد صنعتی

با حکم رییس هیات مرکزی بازرسی انتخابات کشور، رییس و اعضای هیات 
بازرسی انتخابات استان قم در برگزاری سیزدهمین دوره ریاست جمهوری، 
ششمین دوره شوراهای اسلامی شهر و روستا و دومین میاندوره پنجمین دوره 

مجلس خبرگان رهبری منصوب شدند.
  به گزارش روابط عمومی استانداری قم، علی طالبی رییس هیات مرکزی 
بازرسی انتخابات کشور در حکمی محسن بهشتی معاون امور عمرانی استاندار 
قم را به عنوان عضو و رییس هیات بازرسی انتخابات استان قم منصوب کرد. 

همچنین طی احکام جداگانه ای؛ محمود علیپور مدیرکل دفتر بازرسی و 
مدیریت عملکرد استانداری به عنوان دبیر، عادل علیپور مدیرکل امور اقتصادی 
و دارایی استان، علی جان صادقپور مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
و علیرضا نصیری مدیرعامل شرکت گاز استان قم به عنوان عضو و عظیمه 
نمازی به عنوان مسئول دبیرخانه هیات بازرسی انتخابات استان و رقیه باباییان 
مهابادی و رضا پهلوانی ستوده به عنوان کارشناسان دبیرخانه ستاد انتخابات 

استان قم معرفی شدند.

با حکم رییس هیات مرکزی بازرسی انتخابات کشور ؛

رییس و اعضای هیات بازرسی انتخابات قم منصوب شدند

مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
قم اقدامات انجام شده در جهت اجرای طرح ها 
عمومی  آگاهی  و  اطلاع رسانی  پویش های  و 
هشدارهای کرونایی از طریق ابزار و رسانه های 

شهری را تشریح کرد.
و  اقدامات  تشریح  در  کلانترزاده  مهدی 
در  قم  شهرداری  اطلاع رسانی  برنامه های 
انتقال ویروس کرونا،  پیشگیری و قطع زنجیره 
بر  علاوه  کرونا  ویروس  شیوع  ابتدای  از  گفت: 
اقدامات عملیاتی مستمر در این حوزه، برنامه های 
گوناگونی در زمینه اعلان های عمومی و استفاده 
از ظرفیت های اطلاع رسانی و تبلیغاتی در اختیار 
شهرداری قم با هدف اطلاع رسانی و هشدار به 

انجام رسیده است.
مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
در  را  ظرفیت ها  این  مختلف  بسترهای  قم 
و  رسانه ای  فضای  محیطی،  و  شهری  تبلیغات 

افزود:  و  کرد  عنوان  صوتی  هشدارهای  اعلان 
با هماهنگی و مشارکت دانشگاه علوم پزشکی 
و فرماندهی  به عنوان متولی اصلی  استان قم 
ستاد استانی و در وضعیت های متفاوت شیوع و 
درگیری مباحث مربوط به اطلاع رسانی و آگاهی 
عمومی و عموما با رویکرد هشدارهای کرونایی 
منشر و منعکس شده است. کلانترزاده طراحی 
و اجرای پویش های اطلاع رسانی در حوزه کرونا 
ویروس با محوریت شهرداری قم را یادآور شد و 
گفت: پویش “هنوز_تموم_نشده” با دربرگیری 
فضای رسانه های برخط، مکتوب و فضای مجازی 
و همچنین تبلیغات شهری و محیطی از جمله 
شهروندی  فرهنگ  کمیته  در  که  بود  اقداماتی 
مشارکت  با  و  شد  پرداخته  آن  به  قم  شهرداری 
و  مطلوب  نحو  به  استانی  دستگاه های  سایر 
اثرگذاری در سطح شهر قم به اجرا در آمد.  وی 
به  محیطی  تبلیغات  مرحله  از 10  بیش  اکران 

صورت اختصاصی برای این موضوع را از دیگر 
اعلام  شهری  تبلیغات  حوزه  شاخص  اقدامات 
کرد و افزود: علی رغم بار مالی و هزینه ای تبلیغات 
شهری در چاپ و اکران، شهرداری قم با تمام توان 
در کنار مجموعه بهداشت و درمان و با استفاده 
از ظرفیت های بخش خصوصی و سازه های در 
اختیار مجموعه شهرداری قم در ابعاد و اندازه های 
متفاوت اجرای پویش های تبلیغاتی را همواره در 
و  ارتباطات  کل  مدیر  است.  داشته  کار  دستور 
امور بین الملل شهرداری قم استفاده از ظرفیت 
برج های اطلاع رسانی صوتی در سطح شهر برای 
رعایت  ترویج  و  هشدار  صوتی  پیام های  پخش 
دستورالعمل های بهداشتی را از دیگر اقدامات 
حوزه اطلاع رسانی عنوان کرد و ادامه داد: تولید 
پادکست های صوتی و پخش عمومی آن از طریق 
فضای مجازی، ناوگان خودرویی تخلفات شهری و 
ماشین آلات آتش نشانی نیز به انجام رسیده است.

مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم مطرح کرد :

همراهی کامل در اجرای طرح های اطلاع رسانی و هشدارهای کرونایی


